










































22
30

31

33

34

34

36

37

38
39

40

41

42

43

47
50

58

30

گزارش تصویری ماهنامه صنعت غذا:

بازدید فعالین صنایع غذایی از شرکت دلپذیر و اهدای 
لوح و تندیس یونسکو به محمد اسماعیل قدس
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سرمقاله

سید مصطفی هاشمی طبا

روز صنعت و معدن

بسمه تعالی

مهم،  موضوعی  یا  فرد  بزرگداشت  بخاطر  ها  مناسبت  به  روزها  نامیدن  است.  شده  نامیده  معدن  و  صنعت  روز  نام  به  تیرماه  دهم 
که روزی بنام صنعت و معدن نامیده شود. در این فرصت و نیز  گردیده  تاثیرگذار و ماندگار می باشد. اهمیت صنعت و معدن موجب 
بمناسبت آنکه وزیر جدید »صمت« از مجلس رای اعتماد گرفته است و با آرزوی توفیق برای ایشان اندکی به بحث »صنعت و معدن« 

کشورمان ورود می نمائیم بامید آنکه وجیزه ای باشد برای وزیر تازه نفس.
قبل از ورود به موضوع باید اظهارامیدواری کرد که موضوع بازرگانی از وزارت )صمت( جدا شود و صنعت و معدن هویت مستقل خود را 
گردید غافل از آنکه موضوع بازرگانی در »میتی« به معنی  پیدا نماید، چه وزارت صمت با تقلید ناشیانه از وزارت »میتی« ژاپن طراحی 
کنجاله و دیگر اقلام مورد  گندم ،جو، سویا و  بازاریابی برای صادرات تولیدات صنعتی ژاپن است و در ایران موضوع بازرگانی به واردات 
کی و صنایع غذائی می باشد و بهمین دلیل با توجه به حساسیت تغذیه مردم و صنایع غذائی و دامپروری ذهن وزیر همواره  نیاز خورا
آبادی سابقه مناسبی در  کالاها و فرآیند خرید و ترخیص و توزیع آن می باشد. وزیر جدید آقای مهندس علی  متوجه صادرات این 
کیفیت و نحوه ارتقاء محصولات صنعتی )از جمله معدنی ( را می  مدیریت شرکت مپنا دارد و طبعا علی القاعده مفهوم تولید صنعتی، 
گی های  کنده و دارای ویژ شناسد اما حتما اطلاع دارند که مدیریت یک موسسه صنعتی با سیاست گذاری برای یک مجموعه بزرگ پرا

کاملا متفاوت است. بعضا منفی 
که صنعت و  گریان « می باشد. درست است  ، یک چشم  بر مفهوم »یک چشم خندان  کشورمان مصداقی درست  صنعت ومعدن 
گی های مثبت شده است اما باید یادآوری  ، توسعه فن آوری و برخی دیگر از ویژ معدن کشورمان موجب اشتغال، تولید مورد نیاز کشور
که  کره و ژاپن  کند، درست برخلاف  کشور را خرج خود می  کشور ، ثروت  که بجای افزودن ثروت  که این صنعت، پدیده ای است  کرد 

گردد. صنعت آنان موجب افزوده شدن ثروت کشورشان می 
یک مثال این امر را روشن می کند. کارخانه اتومبیل سازی در ایران با واردات مواد اولیه قطعه با ارز نفتی، مصرف برق حاصل از انرژی 
کشور  گازوئیل ثروت  کند، این وسیله را در داخل بفروش می رساند و تازه این محصول با مصرف بنزین یا  فسیلی، اتومبیل تولید می 
کند و حجم  کردن انرژی و برخی مواد و  قطعات، تولید خود را صادر می  کره با وارد  کارخانه در ژاپن یا  را می بلعد. در حالیکه همین 
کشور می افزاید. صنایع فولاد هم از این قبیل است،  کرده باشد بر ثروت  کشور را بدون آنکه مواد داخلی را مصرف  ارز وارد شده به 
شرکت معروف فولاد کره جنوبی سنگ معدن و انرژی وارد می کند و فولاد حاصل را صادر می کند و به ثروت کشور می افزاید درحالیکه 
کشور  کمی صادرات مابقی را در داخل  کنند و به جز مقدار  گاز و برق حاصل از سوخت فسیلی را مصرف می  کارخانجات فولاد ایران،  
به فروش می رساند تا مصرف شوند. چشم مان را بر روی آثار مثبت تولید و مصرف در داخل نمی بندیم اما نمی توانیم در برابر کاهش 

ثروت کشور بی تفاوت باقی بمانیم.
کشاورزی با وضع  گفت بخشی از   ، ثروت خوار باشد زیرا می توان  که بجای ثروت ساز البته » صنعت و معدن« تنها پدیده ای نیست 
کند، به نوعی دست به خود نابودی زده است مگر آنکه طرح  ک و نابودی می  کشور را دچار استهلا ک  موجود علاوه بر آنکه آب و خا

جدیدی برای کشاورزی اندیشیده شود و از کشاورزی سنتی به کشاورزی دقیق سوق پیدا نماید.
در مورد صنعت و معدن حرف بسیار است و در این فرصت نمی توان به آن پرداخت اما بهرحال به همه دست اندرکاران صنعت و 
کار خود کرده اند این روز را تبریک گفته و از خداوند متعال برای همه این  معدن که در شرایط سخت کشورمان همت خود را مصروف 

کارکنان سلامت و بهروزی و توفیق الهی را مسئلت می نماید. کارگران و  زحمتکشان اعم از مدیران، مهندسین، 
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دبیر انجمن صنایع لبنی ایران: 
بــــــــازار فــــــــرآورده هــــــــای لــبــنــی 

کوچک تر می شود
کاهش  درصد   ۱۶.۳ گذشته  سال  لبنیات  بازار 
یافت و امسال هم پیش بینی می شود با افزایش 
آمار  و  کند  پیدا  ادامه  روند  این  خام  شیر  نرخ 

مصرف سرانه محصولات لبنی کمتر شود.
غذایی  امنیت  تأمین  و  تضمین   ، مهر گزارش  به 
هر  برای  خودکفایی  و  استقلال  مهم  شاخص 
سیاست  اساس  بر  می رود.  شمار  به  کشوری 
امنیت  است  قرار  شده  انجام  گذاری های 
برسد؛  درصد   ۹۵ حدود  به  ایران  در  غذایی 
فرسایش  خشکسالی،  مانند  چالش هایی  اما 

این  به  تا مسیر دستیابی  ک و… سبب شده  خا
سلسله  ادامه  در  نشود.  انجام  سهولت  به  مهم 
کشور  بازار  نیازمندی  و  تولید  میزان  گزارش های 
لبنیات  تولیدات  وضعیت  اساسی  کالاهای  به 

گرفته است. مورد بررسی قرار 
فرآورده های  صنایع  انجمن  دبیر  کری،  با رضا 
بازار  نیازمندی  و  تولید  میزان  درباره  لبنی 
انواع  در  شیر  انواع  سرانه  نیاز  گفت:  کشور 
تن  هزار   ۲۵۰ و  میلیون   ۲ کشور  بندی  بسته 
در  می شود.  عرضه  بازار  به  و  تولید  که  است 
داشته  کشش  کشور  بازار  چه  هر  راستا  این 
 UHD باشد کارخانجات لبنی انواع شیر اعم از
ESL و  )ماندگاری بالا بدون نیاز به یخچال(، 
پاستوریزه تولید و عرضه می کنند. در دو سال 
بازار  تحویل  شیرها  درصد   ۲۵ تقریباً  اخیر 

برگشت می شود.
در  مازاد  خام  شیر  درصد   ۲۵ افزود:  وی 
کارخانجات تبدیل به انواع صنایع لبنی از جمله 
سهم  سال  چند  این  در  می شود.  خشک  شیر 
شیر خشک بیشتر شده چون بازار همسایه هم 
است.  شده  اشباع  لبنی  محصولات  لحاظ  به 
سالانه ۴۵۰ تا ۵۰۰ هزار تن محصول لبنی مختلف 

مازاد نیاز بازار کشور صادر می شود.
وی ادامه داد: با اشباع بازارهای صادراتی منطقه 
مازاد شیر تحویلی تبدیل به شیر خشک شده و 

کشور  از  خشک  شیر  تن  هزار   ۱۱۳ گذشته  سال 
صادر شد.

و  تولید  درباره  ایران  لبنی  صنایع  انجمن  دبیر 
انواع  تن  هزار   ۳۸۰ حدود  کرد:  عنوان  پنیر  نیاز 
تن  هزار   ۱۲۰ و  صنعتی  و  کارخانه ای  پنیرهای 
کشور  در  نمکی  و  لیقوان  مثل  سنتی  پنیرهای 
گذشته  سال  میزان  این  از  و  می شود.  تولید 
۹۲.۷۰۱ تن صادر شد و باقی در داخل به مصرف 

رسید.
بیان  انواع ماست  نیاز  و  تولید  وی درباره میزان 
نیاز  ماست  تن  میلیون   ۲ به  کشور  سالانه  کرد: 
کشور  گذشته ۲۶.۳۵۶ تن ماست از  دارد و سال 
تن  میلیون   ۲ از  بیش  مجموع  در  و  شد  صادر 
کشور  لبنی  کارخانجات  تولیدات  آمار  ماست 

است.
هم  خامه  به  کشور  نیاز  و  تولید  درباره  کری  با
از  خامه  تن   ۱۱۵.۷۶۱ گذشته  سال  کرد:  عنوان 

که مازاد بازار بود. کشور صادر شد 
سال  گفت:  هم  کره  تولید  وضعیت  درباره  وی 
کره در کشور تولید شد  گذشته حدود ۵۰ هزار تن 
داخل  مصرف  به  تن  هزار   ۳۵ میزان  این  از  که 
رسید و ماهانه ۱۲۰۰ تن مازاد تولید صادر شد )بر 

اساس آمار سال گذشته(.
کرد:  کره عنوان  کری درباره چرایی صادرات بالا  با
به  است  اقلام  سایر  از  بیشتر  کره  صادرات  گر  ا
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که آمار ثبت سفارش برای  دلیل بازار تقاضا بوده 
کره های گیاهی ایرانی در منطقه بالاست. در واقع 
استحصال  طبیعی  چربی  مشتریان  سفارش  به 

کره صادر می شود. شده و به صورت خامه و 
کاهش بازار تقاضا

دبیر انجمن صنایع لبنی ایران در ادامه سخنان 
افزود:  کشور  تقاضا  بازار  کاهش  به  اشاره  با  خود 
شیر  قیمت  درصدی   ۵۰ افزایش  با  گذشته  سال 
کیلو ۶ هزار تومان به ۱۲ هزار تومان ۸۰  خام از هر 
درصد قیمت صنایع لبنی افزایش یافت و این امر 
سبب شد تا ۱۶.۳ درصد از آمار تقاضا کشور ریزش 
قیمت  درصدی   ۲۵ افزایش  با  نیز  امسال  کند. 
از ۱۲ به ۱۵ هزار تومان پیش بینی می شود  شیر 
باشد.  داشته  کاهشی  روند  هم  باز  تقاضا  آمار 
لبنی  محصولات  قیمت  گر  ا اما  کرد:  اضافه  وی 
نمی توانند  تولیدکنندگان  نکند  پیدا  افزایش  نیز 
تولید مستمر داشته باشند زیرا روزانه ۶۰ میلیارد 
از جیب تولیدکننده می رود.  تومان ما به تفاوت 
کارخانجات صنعتی لبنی ۲۰ هزار تن شیر  روزانه 
دریافت می کنند که با ما به تفاوت هر کیلو ۳ هزار 

تومان ضرر تولیدکننده را به همراه دارد.
که اقتصاددان ها راه حل  کرد: تا زمانی  کید  وی تا
باشند  برای سطح درآمد مردم نداشته  مناسبی 
مقایسه  در  و  شده  کوچک تر  سفره ها  روز  به  روز 
فقیرتر  جامعه  درآمدها،  سطح  و  تورم  رشد 

می شود.
و  »وزن«  اساس  بر  صادرات  حجم  ادامه  در 

»ارزش« قابل مشاهده است.

ــد  ــادرات زعـــفـــران ۵۷ درص ــ صـ
افزایش یافت

نایــب رئیــس شــورای ملــی زعفــران از رشــد ۵۷ 
درصــدی صــادرات زعفــران در ۲ ماهــه ابتــدای 

امسال نسبت به سال قبل خبر داد.
به گــزارش باشــگاه خبرنگاران جــوان؛ غلامرضا 

گفــت: بنابــر آمــار صــادرات زعفــران در  میــری 
فروردین و اردیبهشــت امســال نســبت به مدت 
کنون  مشابه سال قبل ۵۷ درصد رشد داشته و ا

طبق روتین در حال انجام است.
او از ثبــات قیمــت زعفــران در بــازار خبــر داد و 
کنون حداقــل قیمت هرکیلــو زعفران  گفت: هــم ا
کثــر ۴۱ میلیون تومان بوده که  ۲۹ میلیون و حدا

نسبت به هفته های قبل نوسانی نداشتیم.
میری ادامــه داد: بــا توجه به نزدیک شــدن به 
فصــل برداشــت از نمایندگان مجلــس و متولیان 
امر تقاضا دار یم کــه حداقل قیمتی برای زعفران 
تعییــن شــود، همچنیــن تســهیلاتی در اختیــار 
کشاورزان قرار دهند تا تولید کننده بداند که قرار 
اســت زعفران تولیدی را به کدام نهاد یا ســازمان 
بدهد که همانند سال های قبل دچار سردرگمی 

نشوند.
نایب رئیس شــورای ملــی زعفران دربــاره آینده 
کی از آن است  صادرات زعفران گفت: برآورد ها حا
که با رفع موانع صادراتی و مشــکلات بازگشــت ارز 
پیش بینی می شود که میزان صادرات نسبت به 

سال قبل ۴۰ درصد افزایش یابد.
او قیمــت کنونی زعفــران را تابع عرضــه و تقاضا 
دانست و گفت: با توجه به آنکه محصول زعفران 
کنون بــرآوردی در خصوص  زیر زمیــن قرار دارد، ا
تولید نمی توان داشت، اما به طور کلی کشاورزان 
معتقدند که قیمت کنونی زعفران پایین اســت و 

باید اصلاح شود.

اتاق  منتخب  رئیس  قــدردانــی 
ــران از رســانــه هــا /  بــازرگــانــی ایـ
شنیده  باعث  کشور  رسانه ای  جامعه 
ــدای بــخــش خــصــوصــی در  ــ شـــدن ص

سپهر اقتصاد کشور می شود
رئیــس منتخب اتــاق بازرگانــی ایــران از جامعه 
رســانه ای کشــور که باعث شنیده شــدن صدای 

بخش خصوصی در سپهر اقتصاد کشور می شوند، 
قدردانی کرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
(، متن نامه به شرح زیر است. گروفودنیوز )ا

اعضای محترم جامعه خدوم رسانه ای ایران 
عزیز

با سلام و تقدیم احترام
بــا برگــزاری و اعــلام نتایــج دهمیــن دوره 
انتخابــات هیــات رئیســه اتــاق ایــران، ماراتــن 
برگــزاری انتخابات اتاق هــای بازرگانــی، صنعت 
معــادن و کشــاورزی در شهرســتانهای سراســر 
کشور به نقطه پایانی خود رسید و ما شاهد آغاز 
فصــل تــازه ای از تــلاش و همدلی میــان فعالان 
اقتصــادی و تعامــل بخــش خصوصــی بــا نظام 
حکمرانی برای احیای اقتصاد ملی خواهیم بود.
روند انتخابات با همه فراز و نشیبها گذشت. 
شیرینی و تلخی پیروزی ها و شکستها به زودی 
از یــاد همه خواهــد رفــت و آنچــه در خاطره ها 
می ماند شــرافت و بزرگ منشــی زنــان و مردان 
ایران دوستی است که دوشادوش یکدیگر، چه 
بعنوان فعــال اقتصادی، چــه در جایــگاه مدیر 
ج مراقبــت و دیده بانــی  کمیتــی و چــه در بــر حا
رســانه، در ایــن مســیر بــرای کمک بــه اعتلای 

اقتصاد ایران تلاش کردند.
مایه مسرت است که قاطبه جامعه رسانه ای 
کشــور در جریــان برگــزاری انتخابــات، بی توجه 
بــه برخــی بداخلاقی هــا و  حاشیه ســازی ها، 
بــه راهنمایــی وجــدان و با اتــکا به شایســتگی 
حرفه ای، در ســمت صداقت، شفایت و منافع 
ملــی ایســتادند تــا صــدای بخــش خصوصــی 
واضح و شفاف در سپهر اقتصاد کشور شنیده 
شود و در کنار هم دوره تازه ای از تعامل سازنده 
برای توســعه اقتصاد ایران ایران اسلامی عزیز 
ذیل رهنمودهای داهیانــه رهبر معظم انقلاب 

را آغاز کنیم.
 ، بعنــوان ســخنگوی بخــش خصوصی کشــور
وظیفه خود می دانم از شما بابت این همراهی 
صادقانه و ارزشمند تشکر کنم و امیدوارم طی 
دوره چهارســاله ماموریت هیات رئیســه دهم 
اتــاق بازرگانی، همچنــان با شایســتگی و تعهد 
حرفــه ای خود تســهیلگر تعامل ســازنده میان 
بخش خصوصــی، نظام حکمرانــی اقتصادی و 

بدنه جامعه ایران باشید.
به امید فردایی بهتر برای ایران و ایرانی

ارادت باقیست
حسین سلاح ورزی

اخبار
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کنسرو:  سندیکای  رئیس  نائب 
کننده تن ماهی  قیمت مصرف 
تعیین  مــردم  خرید  قــدرت  با  متناسب 

می شود
١۵٠ درصــدی  یانــی افزایــش  محمــد مختار
قیمــت تــن ماهــی را رد کــرد و گفــت : فعــلا ایــن 
مسأله در ستاد تنظیم بازار مطرح نشده است و 
تولیدکنندگان حتما براســاس قدرت خرید مردم 

پیشنهادات خود را ارائه می کنند. 
بــه گــزارش باشــگاه خبرنــگاران جــوان؛ محمد 
مختاریانی، نایب رئیس سندیکای کنسرو ایران، 
مباحث مطرح شده درباره افزایش ١۵٠ درصدی 
قیمــت کنســرو ماهــی را رد کــرد و گفــت : چنیــن 
موضوعــی بــه هیچ عنــوان در ســتاد تنظیــم بازار 

کشور مطرح نشده است .
او افــزود: کارخانجــات تولیدکننــده همچنــان 
منتظر تصمیمات جلسه ستاد تنظیم بازار برای 

تعیین قیمت هستند.
کیــد کــرد: کارخانجات  این فعــال اقتصــادی تا
تولیدکننده تن ماهی براساس شرایط اقتصادی 
و قدرت خرید مــردم و قیمت تمام شــده تولید و 
ســود منطقی پیشــنهادات خود را در این زمینه 

مطرح خواهند کرد.
بــه گفتــه او، موضــوع درخواســت ســندیکای 
صنایع کنســرو ایران برای خروج کنســرو ماهی و 
رب گوجه فرنگی از شمول قیمت گذاری پیشینی 
کنون در جلسه ستاد تنظیم بازار مطرح نشده  تا
اما بر اساس دستور رئیس این ستاد، مقرر شده 
بــه منظــور پیشــگیرى از تعطیلــی کارخانجــات 
و کمبــود کالا در بــازار در تصمیــم گیــرى در ایــن 

خصوص، تسریع گردد. 
مختاریانــی توضیــح داد: همچنین مقرر اســت 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، 
بررسی های تخصصی در چارچوب ضوابط قیمت 
گذاری را  انجام دهد و پیشــنهادات کارشناســی را 

برای طرح در جلسه ستاد تنظیم بازار، ارائه نماید 
تا در این خصوص سریعا تصمیم گیری شود.

رئــیــس  ورزی  ســــاح  حــســیــن 
اتاق بازرگانی ایران شد

ائتلاف اتاقی برای همه به ریاست حسین سلاح 
ورزی پیروز انتخابات اتاق بازرگانی ایران شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
(، حســین ســلاح ورزی بــا کســب  گروفودنیــوز )ا
۲۶۵ رای بــه عنــوان رئیــس اتــاق بازرگانــی ایران 

مشخص شد.
همچنین محمدرضا بهرامن، صمد حسن زاده، 
پیــام باقری و قدیــر قیافه به عنوان نــواب رئیس 
اتــاق بازرگانی ایران موفق به کســب بیشــترین آرا 

شدند.

هــشــتــمــیــن نـــمـــایـــشـــگـــاه بــیــن 
ــی صـــنـــایـــع غــــذایــــی و  ــل ــل ــم ال

نوشیدنی قطر ۲۰۲۳ برگزار می گردد
هشــتمین نمایشــگاه بیــن المللــی صنایــع 
غذایــی و نوشــیدنی قطر همزمان با هشــتمین 

نمایشــگاه بین المللی پلاستیک ،چاپ و بسته 
بندی و ماشــین الات قطر _دوحــه ۲۰۲۳ برگزار 

می شود.
ا و  ی صنعــت غــذ ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، نمایشــگاه بین المللی  گروفودنیوز کشــاورزی)ا
صنایع غذایی و نوشــیدنی قطــر ) Qatar food( و 
نمایشــگاه بین المللی پلاســتیک ،چاپ و بســته 
 4p ( packaging Qatar( بنــدی و ماشــین الات
processing_printing_plast_ از تاریــخ ۱۵ الــی 

۱۷آبان ۱۴۰۲ برگزار می شود.
گــزارش، محــل برگــزاری مرکــز  بــر اســاس ایــن 

نمایشگاه بین المللی دوحه است.

ــه نخست  ــب رت تـــهـــران  اســـتـــان 
صدور نشان حال در کشور را 

کسب کرد
اداره کل استاندارد استان تهران با صدور بیش 
از ۱۵۰ فقره صدور نشــان حلال، موفق به کســب 

عنوان نخست در این زمینه در کشور شد.
به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
(، از اداره کل اســتاندارد اســتان  گروفودنیــوز )ا
تهران؛ در پی تلاش های کارشناسان این اداره کل 
در راســتای تحقق اهداف توسعه صنعت حلال، 
با صدور ۱۵۱ نشان حلال به فرآورده های غذایی 
در استان تهران، از سوی سازمان ملی استاندارد 

ایران مورد تقدیر قرار گرفت.
بر اســاس تبصره ۲ بند ۱ ماده ۷ قانون تقویت 
و توســعه نظــام اســتاندارد، تنهــا مرجع رســمی 
صدور نشان حلال سازمان ملی استاندارد ایران 
است و صدور این نشــان توسط سایر ارگان ها و 
نهادهــای دولتــی و غیردولتــی وجاهــت قانونی 

ندارد.
همچنیــن، ســازمان ملــی اســتاندارد ایــران در 
بســته تحولــی خدمــت در ســال ۱۴۰۲، به منظور 

اخبار
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تســهیل در صدور نشــان حلال بــرای واحدهای 
، مفادی را تدوین و  تولیدی صنعت غذا در کشور

به اداره های کل استانی ابلاغ کرد.

واردات:  عــالــی  مجمع  رئــیــس 
شرکت های  کــشــاورزی  وزارت 
واردکننده چای را رسانه ای کند/ سفره 

مردم با شعار پر نمی شود
علیرضا مناقبی خاطر نشان کرد: عدم شفافیت 
در ارائــه نــام واردکننــدگان چــای ایــن ذهنیت را 
تقویت می کند که ابهاماتی در این موضوع وجود 

دارد.
کنش به  به گــزارش ایلنــا؛ علیرضا مناقبــی در وا
خبــر انحصــار واردات چــای بــه شــرکت خــاص و 
برهم خوردن تعادل قیمت این محصول در بازار، 
گر انحصار واردات یک کالا به یک شــرکت  گفت: ا
خاص داده شود این موضوع اثرات سویی بر بازار 
می گذارد. همواره مســئولان اعلام می کنند که در 
کشــور رانت و انحصار وجــود ندارد اما متاســفانه 
گر این  گر نباشد چیزکی مردم نگویند چیزها. و ا ا
خبر غلط بود باید وزارت کشــاورزی آن را تکذیب 
می کرد و نام شــرکت های واردکننده را رســانه ایی 
می کرد. عدم شــفافیت در ارائه نــام واردکنندگان 
این ذهنیت را تقویت می کند که ابهاماتی در این 

موضوع وجود دارد.
وی حــذف فضــای رقابتــی از یــک بــازار را بــه 
ضرر مصرف کنندگان دانســت و افــزود: زمانی که 
انحصار در یک بازار شکل می گیرد بازار متناسب 
بــا منافــع ایــن افــراد هدایــت و کنترل می شــود؛ 
و مصــرف کننــده نهایی آســیب می بینــد. ایجاد 
انحصــار صرفــا یــک بحــث اقتصــادی نیســت و 
بــدون تردید منافع سیاســی پشــت آن اســت به 
این معنــا که عواملی کــه قدرت اجرایــی دارند و 
تصمیم گیرنده هســتند پشت این قضایا هستند 
که افراد عادی نمی توانند این موضوعات را  چرا

جلو ببرند. انحصار دادن به یک شخص نیازمند 
کــه  ا کمیتــی اســت چر دســتورالعمل های حا
مطابــق بــا قانــون نمی تــوان بــه چنیــن کارهای 

دست زد.
کید کرد: مشکلات  رئیس مجمع عالی واردات تا
اقتصادی و اجتماعی گریبان همه مردم را گرفته 
اســت و بیش از ۸۵ درصــد جامعــه دغدغه های 
معیشــتی دارنــد و حتــی کارمندانی کــه دریافتی 
ماهیانــه آنهــا ۲۰ تــا ۲۵ میلیــون تومان اســت نیز 
کــه ســطح زندگــی ایــن افراد  درگیــر هســتند. چرا
متفــاوت و به همــان نســبت هزینه هــای آنها نیز 
افزایــش پیدا کرده اســت؛ امروز حداقــل ۵۰ تا ۶۰ 
درصد درآمــد افراد صــرف هزینه اجاره مســکن و 

ک می شود. خورا
مناقبی در پاســخ بــه این پرســش که آیــا بعد از 
اعتراض ها نسبت به دادن انحصار واردات چای 
به یک شــرکت خــاص و برهــم خوردن تعــادل در 
این بــازار اقدامــی برای نظم بخشــی به ایــن بازار 
شکل گرفت؟ گفت: این موضوع جدیدی نیست 
امروز بحث چای است و روز دیگر همین موضوع 
، برنــج، گنــدم،  بــرای کالاهــای دیگــر چــون شــکر
لــوازم خانگی، خــودور و …. مطرح می شــود پس 
باید زیرســاخت ها اصلاح شــود و به نظر می رسد 
اراده ای بــرای نظم بخشــی بــه ایــن موضوعــات 
شــکل نگرفته اســت. بیــش از ۴۰ ســال از انقلاب 
می گــذرد و هر روز که جلوتر رفتیم این مشــکلات 

بزرگتر می شوند.
 وی ادامه داد: کوچک شدن جیب مردم باعث 
شده است آنها از حداقل های زندگی خود بزنند 
این در حالیســت که همه افراد حق دارند روزانه 
میزان مشــخصی پروتئین، نشاسته و … دریافت 
کنند امــا امروز بــرای طیف وســیعی از مــردم این 

امکان وجود ندارد.
 این فعــال اقتصادی با انتقــاد از امیددادن 
کید کــرد: مردم  ، تا به مــردم برای آینــده بهتــر
شــعار را بــاور ندارنــد و بایــد امیــد را در زندگی 
گر روزانه اعلام شــود که تورم در  لمس کنند و ا
کشور صفر شده است مردم آن باور نمی کنند 
کــه آن را درک نکردند؛ وقتــی هزینه خرید  چرا
ماســت ۲ ماه گذشــته با امروز متفاوت اســت 
هر میزان بالای تریبون ها گفته شــود که تورم 
نداریــم کســی آن را بــاور نخواهند کرد؛ ســفره 
مردم با شــعار پــر نمی شــود و باید بــه افرادی 
که تصویر روشــنی از زندگی برای مردم ترسیم 
می کنند گفته شود از سفره خود بلند شوید و 
در ســفره مردم بنشــینند. قیمت هــا در بالای 

کــه  شــهر و پاییــن شــهر متفــاوت نیســت چرا
قیمت هــا را شــرکت ها تعیین می کننــد و وقتی 
هزینه تولید بالاســت فرقی ندارد که فروش در 
کدام منطقه و کجا باشــد؛ متاسفانه فضا را به 
سمتی هدایت کردند که انتخاب و رقابت را از 

مردم گرفتند.

وزارت  بــه  مخبر  نــامــه  پــی  در 
ــال خــــروج تن  ــم ــت صــمــت؛ اح
قیمت گذاری  شــمــول  از  رب  و  مــاهــی 

پیشینی
در پــی درخواســت ســندیکای صنایــع کنســرو 
ایــران، معــاون اول رئیــس جمهــوری اخیــرا در 
نامــه ای بــه سرپرســت ســابق وزارت صمــت 
خواسته بود که اقدام لازم برای تسریع در خروج 
کنسروهای ماهی تن و رب گوجه فرنگی از شمول 

قیمت گذاری پیشینی انجام شود.
به گزارش ایسنا، اوایل خرداد ماه، سید محمد 
میررضوی - دبیر سندیکای صنایع کنسرو ایران 
- طــی نامــه ای بــه معــاون اول رئیــس جمهوری 
، گفتــه بود که ســتاد  و رئیــس ســتاد تنظیم بــازار
تنظیــم بــازار کشــور در پایــان ســال ۱۴۰۰ بــدون 
در نظر گرفتــن همه جوانب کارشناســی، کنســرو 
ماهی تــن و کنســرو رب گوجــه فرنگی را مشــمول 

قیمت گذاری پیشینی کرد.
میررضــوی در ایــن نامــه درخواســت کــرده بود 
کــه در کوتاه ترین زمان ممکن کنســرو ماهی تن و 
کنســرو رب گوجه فرنگی از شــمول قیمت گذاری 
پیشینی خارج شود. معاون اول رئیس جمهوری 
نیــز اخیرا در نامــه ای به سرپرســت ســابق وزارت 
صمــت خواســت کــه اقــدام لازم بــرای تســریع در 
خروج کنسروهای ماهی تن و رب گوجه فرنگی از 

شمول قیمت گذاری پیشینی انجام شود.
گفتنی اســت؛ در نیمه اول سال گذشته قیمت 
تن ماهــی ۳۹ هزار تومــان و رب گوجــه ۸۰۰ گرمی 

اخبار
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کنون نرخ مصوب  ۴۵ هزار تومان تعیین شده و تا
تغییر نکرده است.

تولیدکننــدگان خواســتار ایــن هســتند کــه بــه 
جای قیمت گذاری پیشــینی، یعنی لزوم دریافت 
مجــوز بــرای تغییــر قیمــت محصولات، مشــمول 
قیمت گذاری پسینی باشند. یعنی دستگاه های 
ناظــر بر قیمــت محصــولات جدید آن هــا نظارت 
کننــد و در صــورت تخلف و گران فروشــی بــا آن ها 
برخــورد کننــد، اما مجبور بــه اخذ مجــوز افزایش 

قیمت نباشند.

ــیــات از  پــیــشــنــهــاد حـــذف مــال
تنظیم  و  اســـاســـی  ــای  ــالاهــ ــ ک

بازاری
دبیــر هیات رئیســه اتاق اصناف ایــران گفت: از 
رئیس سازمان امور مالیاتی خواسته ایم مالیات بر 
درآمد حاصل از فروش کالاهای اساسی و تنظیم 
که این درآمد ناچیز و در  بازاری حذف شــود؛ چرا

مواردی ضررده شده است.
گــزارش پایــگاه خبــری صنعــت غــذا و  بــه 
(، به نقل از اتاق اصناف  گروفودنیوز کشاورزی  )ا
ایــران؛ عبدالــه توانگــر اظهــار کــرد: فــروش آن 
دســته از کالاهای اساســی که علــی رغم تعیین 
قیمــت توســط دولــت مشــمول مالیــات مــی 
شوند، به نوعی برای واحدهای صنفی ضررده 

شده است.
وی افــزود: بنابرایــن لازم اســت تا ســازمان امور 
مالیاتی نسبت به صنوفی که با ستاد تنظیم بازار 

همکاری می کنند، نگاه ویژه ای داشته باشد.
دبیــر هیــات رئیســه دوره هشــتم اتــاق اصناف 
ایــران خاطرنشــان کرد: بــه عنوان نمونــه دولت، 
غ را در کشــتارگاه هــا و عمده فروشــی  قیمــت مــر
ها کیلویــی ۷۰ هــزار تومــان تعیین کرده اســت تا 
کیلویی ۷۳ تا ۷۴ هزار تومان برســد. این شــرایط 
حاشــیه ســود فروشــگاه ها و واحدهای صنفی را 

به شرایط دشواری می رســاند و این امر مشمول 
، گوشت قرمز و … نیز  کالاهای دیگر از جمله شکر

می شود.
توانگر تصریح کرد: باید در نظر داشت در حالت 
عــادی، در انتقــال برخــی از ایــن کالاهــا از عمده 

فروش به مصرف کننده کسری تناژ داریم.
وی گفــت: بــا ایــن توصیــف، فــروش کالاهــای 
تنظیم بــازاری و کالاهای اساســی ســود چندانی 
نــدارد و در صورتی کــه مالیات نیز بــر آن تحمیل 
شــود، فروش ایــن اقلام بــرای واحدهــای صنفی 
ضررده می شــود. به گفتــه توانگر در نشســت روز 
گذشته هیات رئیســه اتاق اصناف ایران و رئیس 
سازمان امور مالیاتی مقرر شد به زودی نشستی 
ســه جانبه با همراهی ســتاد تنظیم بازار داشــته 

باشیم تا روش شناسی شود.

انجمن  ــره  ــدی م هــیــأت  رئــیــس 
گوشتی:  فــرآورده هــای  صنایع 
نیتریت مصرفی در فرآورده های  میزان 

گوشتی ایران نصف اروپا و آمریکاست
صنعــت فرآورده های گوشــتی از نظــر فناوری، 
ماشــین آلات و افراد متخصص هیچ کم و کسری 
نســبت به برندهای اروپایــی و آمریکایــی ندارد، 
امــا به دلیــل محدودیت هــای قانونی، بســیاری 
از محصــولات جدیــد ایــن صنعــت وارد بــازار 

نمی شود.
به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
(، از روابط عمومــی انجمن صنایع  گروفودنیوز )ا
فرآورده های گوشــتی، مهندس رمضان فلاحتی، 
رئیس هیأت مدیــره این انجمن ضمن بیان این 
مطلب افزود: مشکل عمده امروز تولیدکنندگان 
فرآورده هــای گوشــتی محدودیت هــای قانونــی 
اســت و از ایــن رو انجمــن بــا تشــکیل کمیتــه ای 
درصــدد ایجــاد آزادی عمــل بــرای واحدهــای 

تولیدی است.

کنــون بســیاری از  وی اظهــار داشــت: هم ا
محصــولات واحدهــای تولیدی قابلیــت ورود 
بــه بــازار رقابتــی را دارد، امــا به واســطه عــدم 
همخوانی با یکی از ضوابط استاندارد وارد بازار 

نمی شوند.
کیـــــد بـــــر این کـــــه چنیـــــن  فلاحتـــــی بـــــا تأ
محدودیت هایـــــی در عمـــــل مانـــــع تنـــــوع در 
تولیدات فرآورده های گوشـــــتی و حفظ ذائقه 
کید کرد: در طول ۵  مصرف کننده می شـــــود، تأ
سال گذشـــــته میزان تولید این صنعت با روش 
معکوس و محاســـــبه میزان تولید شرکت های 
تولید پوشش سوسیس و کالباس، آمار تولیدات 
این بخـــــش به حـــــدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ هـــــزار تن در 
سال می رسد و اصلًا مشخص نیست در چنین 
شرایطی که مصرف سرانه این صنعت به ۲۰ گرم 
در روز هم نمی رسد، چرا این همه فضای تولید 

محدود می شود.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با اشــاره به 
ضــرورت اســتفاده از نیتریــت ســدیم در پروســه 
تولید فرآورده های گوشــتی خاطرنشان ساخت: 
حذف نیتریت سدیم باعث ایجاد رنگ نامطلوب 
در محصول شده و با ایجاد ســم بوتولیسم برای 

ک است. سلامتی انسان بسیار خطرنا
فلاحتــی میــزان نیتریــت مصرفــی در صنعــت 
وپــا  گوشــتی را ۱۲۰PPM ، در ار فرآورده هــای 
کید  ۲۰۰PPM و در آمریــکا ۲۵۰PPM برشــمرد و تأ
کرد: تولیدکنندگان فرآورده های گوشتی با بهترین 
شرایط بهداشــتی و مطابق با استانداردها تولید 

می کنند.

عــــبــــاس عـــــلـــــی آبـــــادی وزیـــــر 
صنعت، معدن و تجارت شد

بــا رای اعتماد مجلس، عبــاس علی آبادی به 
عنــوان وزیر صنعــت، معــدن و تجــارت معرفی 

شد.

اخبار
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به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
(، نماینــدگان مجلــس شــورای  گروفودنیــوز )ا
اســلامی در جلســه علنــی بــه بررســی صلاحیــت 
عبــاس علــی آبــادی وزیــر پیشــنهادی صنعــت، 

معدن و تجارت پرداختند.
نماینــدگان مجلــس بعــد از اســتماع نظــرات 
موافقان و مخالفان و دفاعیات وزیر پیشنهادی، 
با ۱۸۷ رای موافق، ۵۸ رای مخالف، ۸ رای ممتنع 
و ۲ رای باطلــه از مجمــوع ۲۵۵ نماینــده حاضــر 
در مجلــس با ســکان داری  عبــاس علی آبادی در 

وزارت صمت موافقت کردند.

مدیره  هیئت  جــدیــد  اعــضــای 
های  ــرآورده  ــ ف صنایع  انجمن 

لبنی ایران تعیین شد
اعضــای جدیــد هیئــت مدیــره انجمــن صنایع 
لبنــی در مجمــع عمومی ســال ۱۴۰۲کــه در محل 
ســالن جلســات انجمن صنایــع لبنی برگزار شــد، 

انتخاب شدند.
به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
کثر  (، در این جلسه که با حضور حدا گروفودنیوز )ا
اعضا و در فضایــی رقابتی برگزار شــد اعضا جدید 
هیئت مدیره انجمن صنایع لبنی و بازرس جدید 

انجمن انتخاب شدند.
افراد انتخاب شده به ترتیب میزان اخذ آرا :

تیــن  کت  ز شــر ا ی  ر تیمــو م  ســلا ا ی میر قــا آ
)دامداران(

کبان آقای وحید مفید از شرکت پا
آقای محمد علی کارگر مطلق از شــرکت صنایع 

شیر ایران )پگاه(
آقای ناصر شجاعی از شرکت رامک

آقای هاشم صرافی از شرکت کاله
آقای حمید سوری از شرکت نیکونام نهاوند

آقای محمدتقی شکروی از شرکت شکلی
ک آقای علی عبدی از شرکت پا

آقای اباذر نیکخواه از شرکت میهن
بر اســاس این گزارش، آقای اســماعیل خاتمی 
مقــدم به عنــوان بــازرس هیئــت مدیــره انتخاب 

شدند.

حال  نشان  اعطای  تسهیل 
به واحد های تولیدی

ســازمان ملــی اســتاندارد ایــران بــرای تســهیل 
صــدور نشــان حــلال، برنامه هایی را تدویــن و به 

ادارت کل استانی ابلاغ کرد.
و  ا  ی صنعــت غــذ ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، بــر اســاس اطلاعیــه  گروفودنیوز کشــاورزی)ا
ســازمان اســتاندارد ایــران، ادارات کل اســتانی 
به منظور تســهیل و تســریع صدور نشــان حلال، 
مکلف انــد بــدون دریافــت مســتندات مربوط به 
منشــأ و فرایند موضوعــات ذیــل از متقاضیان در 
ســامانه مربوطــه نســبت به صــدور نشــان حلال 

اقدام نمایند:
مــواد بــا منشــأ طبیعــی بــدون هرگونــه فراینــد 

فیزیکی یا مواد افزودنی
مواد با منشأ شــیمیایی حاصل از فعالیت های 
معدنــی و یا مواد شــیمیایی ســنتز شــده معدنی 

و آلی
مواد فاقد منشأ حرام

همچنین ادارات کل اســتاندارد استانی مکلف 
به دریافت مســتندات مربــوط به منشــأ و فرایند 
موضوعات ذیل از متقاضیان جهت صدور نشان 

حلال می باشند:
، آبزیان و …( و  مواد با منشأ حیوانی )دام، طیور

مشتقات آن ها و ژلاتین
مــواد افزودنــی مشــکوک و مــواد اولیــه آنزیمــی 

)مطابق اسمیک ۲۴(
مواد اولیه تهیه شده از عصاره الکلی

بــر اســاس بســته تحولــی خدمــت، ادارات کل 
اســتاندارد اســتانی بایــد نشــان حــلال را بــرای 
فراورده هــای واحد تولیــدی متقاضی کــه دارای 

مواد اولیه و مواد افزودنی یکسان هستند، تسری 
دهند.

لازم بذکر است، ادارات کل استاندارد استانی 
موظــف شــدند، صــدور نشــان حــلال را علاوه 
بــر بخــش غذایی بــه غیرغذایــی شــامل مواد 
آرایشــی و بهداشــتی، دارویــی، چرم و پوســت 
و نســاجی و خدمــات )هتــل، بانکــداری، 
کلینیکی،  گردشگری، پذیرایی، کلینیکی و پارا
رســتوران ها، تفریحگاه هــای تندرســتی و آب 
درمانی )اسپا( و مراقبت های سلامتی و غیره(، 
مطابــق دســتورالعمل ابلاغــی حــوزه حــلال 

توسعه دهند.
گفتنــی اســت، به منظــور توســعه صــادرات 
محصولات، صدور گواهی حلال در ســال جاری، 

به ۱۰ هزار پروانه افزایش می یابد.

ــزار تن  ــ ه  ۱۰ ــوب  ــ جــزئــیــات رس
کی در بندر امیرآباد روغن خورا

رئیس کل گمرک ایران با بیان اینکه ۵ هزار تن 
از محمولــه ۱۰ هــزار تنــی روغــن موجــود در بندر 
امیرآبــاد به گمــرک اظهــار شــده و در حــال اخذ 
مجوزهــای لازم اســت، گفــت: ۵ هــزار تــن دیگــر 
اظهــار نشــده باقــی مانــده و در مخــازن ذخیــره 

شده است.
به گزارش تســنیم، محمــد رضوانی فــر رئیس 
کل گمــرک ایــران در خصــوص رســوب ۱۰ هــزار 
کــی در بندر امیرآبــاد گفت: این  تن روغن خورا
محمولــه در مرداد ماه ســال گذشــته وارد بندر 
امیرآباد می شــود و در مخازن این بنــدر تخلیه 
می شــود. ۹۰ درصــد مخــازن ذخیــره ســازی 
روغــن در بنادر قــرار دارند بــه همیــن دلیل نیز 
از این ظرفیت به عنــوان محل ذخیره روغن ها 

استفاده می شود.
 ، وی افــزود: ســپس متناســب بــا شــرایط بــازار
واردات بخــش خصوصــی و نیاز مــردم در فصول 

اخبار



w w w . i r a n f o o d m a g a z i n e . c o m

31

INDUSTRY

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

I N D U S T RY

مختلــف کالا ترخیــص و جایگزین می شــود. این 
کالا نیز مرداد ماه ســال گذشــته وارد کشــور شده 
اســت. ۵ هزار تــن آن در اردیبهشــت ماه امســال 
اظهار شــده و در حال اخذ مجوزهــای مربوط به 
اســتاندارد و وزارت بهداشــت اســت تــا ترخیــص 
شــود. ۵ هزار تن دیگر نیز همچنان اظهار نشده 

باقی مانده است.
۳ هزار تن ذرت تحویل اموال تملیکی شد

رئیــس کل گمــرک در مــورد رســوب ۳ هــزار تــن 
ذرت در بندر امیرآباد گفت: این محموله به علت 
اخذ نکردن مجوز از سازمان استاندارد و مرجوع 
، در ســازمان امــوال  نشــدن محمولــه از کشــور

تملیلکی ضبط شده است.

 : کــشــور ــان چـــای  ــازم رئــیــس س
بــالا  تــمــام شـــده چـــای  قیمت 

رفت
: دو سال گذشــته سعی شده  حبیب جهانســاز
برای ایجاد امید در بین چای کاران، قیمت برگ 
سبز چای با توجه به هزینه های تولید منطقی تر 

شود.
ا و  ی صنعــت غــذ ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
 ، (، حبیــب جهانســاز گروفودنیوز زی)ا کشــاور
رئیــس ســازمان چــای کشــور در گفــت و گویــی 
رادیویــی دربــاره افزایــش قیمــت چــای گفــت: 
بخشی از قیمت چای مربوط به مواد اولیه است 
یعنــی بــرگ ســبزی کــه از چــای کاران خریداری 
می شــود، نهاده هایی کــه چای کاران اســتفاده 
می کننــد، هزینه هــای تولیــدی کــه در کارخانــه 
مترتــب اســت مثــل خیلــی از گرانی هــای دیگــر 
مشــمول آنها می شــود، اما آن چیزی که امسال 
ح بوده قیمت  در بحث چای داخلی بیشتر مطر
برگ سبز ســالیان سال رشــد آن چنانی نداشته 
بنابراین برای چای کاران خیلی صرفه اقتصادی 

نداشته است.

وی افزود: در یکی دو سال اخیر سعی شده که 
تا حدودی قیمت برگ سبز با توجه به هزینه های 

تولید منطقی تر شود.
وی ادامه داد: امســال یک قلم فقط برگ ســبز 
چای کاران تازه، آن هم قیمت تضمینی که دولت 
اعلام کرده تقریباً برگ ســبز درجه یــک ۱۳ هزار و 
۹۹۰ تومان که ۵۲ درصد نســبت به سال گذشته 
افزایش داشته و برگ سبز درجه دو ۱۱ هزار و ۵۰۰ 
تومان تقریباً ۶۲ درصد یعنی یک امیدی در چای 
کاران ایجاد شد که بتوانند باغات را آباد نگهدارند 

و تولید اتفاق بیفتد.
رئیــس ســازمان چــای کشــور گفــت: در وهله 
اول و متناسب با برگ سبزی که افزایش قیمت 
دارد تقریباً نزدیک ۷۰ درصــد هزینه های تولید 
مربــوط بــه بــرگ ســبز اســت هــر ۴.۵ تــا ۵ کیلــو 
کیلــو چــای خشــک می دهــد،  بــرگ ســبز یــک 
بنابراین هزینه های دیگری که بر خود کارخانه 
مترتب اســت بــرای تولید برگ ســبز چــای مثل 
ی  گــر ر کا ی  ینه هــا هز  ، خت ســو ی  ینه هــا هز
متناســب با همین در جامعه افزایشــی داشــته 
و تقریباً چای خشــک هم به همین نســبت، در 
مقایسه با ســال گذشــته افزایش قیمتی حدود 

۵۰ درصدی داشته است.

اعام  کرد/  تغییر  شکر  قیمت 
کننده نرخ جدید مصرف 

سرپرست معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد 
کشــاورزی نرخ هر کیلو شــکر بــرای مصرف کننده 
را ۲۸ هــزار تومان و بــرای کارخانه ۲۵ هــزار و ۵۰۰ 

تومان اعلام کرد.
به گزارش ایسنا؛ احمد خانی نوذری در نامه ای 
با اشــاره به مصوبــه کارگروه تنظیم بــازار در تاریخ 
ششــم خــرداد ۱۴۰۲  قیمــت مصــوب شــکر برای 
مصرف کننده مطابق با برآورد کارشناسی سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان را از قرار 

هر کیلوگرم ۲۸ هزار تومان اعلام کرد.
همچنیــن بنــا بر ایــن نامــه قیمت هــر کیلوگرم 
شــکر ســفید درب کارخانه ۲۵ هــزار و ۵۰۰ تومان 

تعیین شد.

تقدیر از دکتر هدایت حسینی 
ایمنی و  اعــتــای دانـــش  بـــرای 

صنعت مواد غذایی
در همایــش روز جهانــی ایمنــی غــذا از دکتــر 
هدایت حسینی برای تلاش وی در مسیر اعتلای 
دانــش ایمنــی و صنعــت مــواد غذایــی تقدیر به 

عمل آمد.
ا و  ی صنعــت غــذ ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، متــن تقدیرنامــه بــه  گروفودنیوز کشــاورزی)ا

شرح زیر است:
جناب آقای دکتر هدایت حسینی

، در گرو تلاش ها  دســتیابی به توســعه پایدار
و خلاقیــت فرهیختــگان عرصه هــای دانــش و 
پژوهــش اســت و تکریــم ایشــان، امری اســت 
شایســته که ریشــه در فرهنگ ایران اســلامی 
دارد. در سالروز گرامیداشت روز جهانی ایمنی 
غذا، بــر خــود فــرض می دانیــم مراتــب تقدیر و 
ســپاس خــود را از همــت، تــلاش، تعهــد و ایثار 
ســتودنی حضرتعالی در مسیر آفرینش، انتقال 
و اعتلای دانــش ایمنی و صنعت مــواد غذایی 
که نقشــی انکار ناپذیر در سلامت جامعه دارد 

ابراز نمائیم.
امیــد اســت در ســایه الطــاف خداونــد منان 

همواره سلامت و موفق باشید.

اخبار
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بنیانگذار انجمن علوم و صنایع غذایی ایران: 

برای توسعه صنعت غذا، دولت از قیمت گذاری دستوری دست بکشد

مدیرعامل گروه صنایع غذایی نامی نو خواستار شد: 
خ ارز، نظارت صحیح و پرهیز از قیمتگذاری دستوری ثبات نر

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر سیدمحمد 
حســینی”بنیانگذار و عضــو هیئــت مدیــره انجمن 
علوم و صنایع غذایی ایران” گفت: نمایشگاه ایران 
گروفــود در ســال اول و دوم توســط آقــای غلامعلی  ا
کاله” پایه گذاری شد و از سال سوم آقای  سلیمانی”
شاهوردی شرکت پالارسامانه به عنوان برگزار کننده 
کنون بوده اســت کــه خانم ملکی  این نمایشــگاه تا
به عنــوان مدیر پــروژه و اجرایی نمایشــگاه زحمات 

 fair زیادی را در این مدت کشیده اند ، آقای مرتز از
trade نیز به عنوان شریک تجاری از سال اول برگزاری 

این نمایشگاه حضور داشتند.
دکتر حسینی خواستار حمایت دولت از بزرگترین 
نمایشگاه مواد غذایی منطقه شد و درخواست کرد 
که ترتیبی اتخاذ شود که تعداد شرکتهای خارجی و 
میهمانان خارجی بــرای صــادرات و واردات به این 

رویداد حضور یابند.
بنیانگذار انجمن علوم و صنایــع غذایی ایران در 
خصوص پانزدهمین همایش ملــی صادرات گفت: 
در کل همایــش هــا و کنگــره هــا بــه خــاط مشــورت 
متخصصان با یکدیگر هستند درست همانند کنگره 
های مختلف سیاســی که در دنیا متداول است، در 
همایش صــادرات نیز پیشــنهادات متخصصین به 

گوش مسئولین میر سد تا گره صادرات را باز کنند.
دکتــر حســینی نقــش رســانه هــای تخصصــی در 
صنعت غذا بســیار تاثیرگذار است و پیام این رسانه 

ها تاثیر به ســزایی در توســعه این صنعت در بخش 
های مختلف خواهد شد.

بنیانگذار انجمن علومو صنایع غذایی ایران ضمن 
انتقاد از قیمت گذرای دستوری و دخالت دولت در 
اقتصاد بیان کرد: هــرگاه دولت در صنعتی در بحث 
قیمت گذاری دخالــت کرد آن صنعت دچار چالش 
شــد. مثل صنعت قند که دارای یک اقتصاد دولتی 
است و شرکتها نتوانستند توسعه و پیشرفت خاصی 
داشــته باشــند. لذا ما از دولت می خواهیم اقتصاد 
را رهــا کننــد و ایجــاد خصولتی هــا را متوقــف کنند و 

از بخش خصوصی به معنای واقعی حمایت کند.
دکتــر حســینی در پایــان ضمــن تقدیــر از فعالین 
صنایع غذایی کشور گفت: پیشرفت و توسعه صنعت 
غذا ملموس است به نحوی که تا بیست سال پیش 
اغلــب کالاها در شــلف ها، هواپیماهــا و… برندهای 
کنون محصولات با کیفیت ایرانی  خارجی بود ولی ا

جای آنها را گرفته اند.

به گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا، مهندس 
امیررضا ثابت پی در حاشیه سی امین نمایشگاه 
گروفود ضمن مثبت ارزیابی کردن کیفیت  ایران ا
این نمایشــگاه، گفت: حضــور بازدیدکنندگان و 

متخصصان بعد از دوران کرونا چشمگیر بود .
مدیرعامــل گروه صنایع غذایــی نامی نو بیان 
کرد: محصولات جدید این شرکت از اواخر سال 
گذشــته به بازار عرضه شــده و امســال نیز ســبد 
تکمیل شده و ساندویچ های صبحانه نامی نو 
را عرضه کردیم که این میان وعده ها با استقبال 

خوب مصرف کنندگان مواجه شده است.
این کارآفرین صنایع غذایی تعامل و رفع تنش 
با کشورهای دیگر را اتفاق خوبی دانست و گفت: 
تاثیر این تنش زدایی در آینده و در قیمت مواد 

اولیه نمایان خواهد شد.
ثابــت پــی بــا ابــراز امیــدواری از ادامــه رونــد 
کاهشــی نرخ ارز گفت: امیدواریم بــا این اتفاق، 

قیمت هــا در ســطح تولید و عرضــه کاهش یابد 
و اندکی از کوچک شــدن ســفره بخش متوسط 

جامعه جبران شود.
رئیس فدراســیون تشــکلهای صنایــع غذایی 
کمیت تنهــا ثبات اقتصادی  با بیــان اینکه از حا
مــی خواهیــم، گفت: وقتــی ثبــات ایجاد شــود، 
بخش خصوصی راه خود را پیدا می کند. مشکل 
تولیدکننده عدم ثبات اســت چرا که عدم ثبات 
اقتصادی، مواد اولیه تحت شــعاع قرار می گیرد 
و روی برنامــه ریزی و اســتراتژی شــرکت ها تاثیر 

می گذارد و تولیدکنندگان را سردرگم می کند.
ثابــت پــی افــزود: نظــارت صحیــح و پرهیــز از 
قیمت گذاری دستوری نیز باعث کاهش قیمت 
ها خواهد شــد چرا که قیمت را بــازار تعیین می 
کند و شرکت های مختلف، قیمت خود را تعیین 
می کننــد و همیــن رقابت بیــن شــرکت ها باعث 

کاهش قیمت ها خواهد شد.

گــروه صنایــع غذایــی نامــی نــو  مدیرعامــل 
خاطرنشــان کــرد: جامعــه بــه قــدری پتانســیل 
گر ثبات اقتصادی باشــد شــاهد رشــد  دارد که ا
اقتصادی بالایی خواهیم بود و با توجه به اینکه 
تــا ۱۰ ســال آینــده جمعیــت کشــور و نیــروی کار 
جوان است، بهترین فرصت برای سیاستگذاری 

برای توسعه اقتصادی است.
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وه مدلل: ثبت رکورد جدید در زمینه کشت قراردادی مدیرعامل گر
ابوالحســن خلیلی گفت: با عقد قرارداد با کشــاورزان در خصــوص تولید دانه 
های روغنی در سطح بیش از پانزده هزار هکتار رکورد جدیدی در زمینه کشت 

قراردادی و نوع تعامل با کشاورز ثبت کردیم.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مهندس ابوالحسن خلیلی در حاشیه سی 
گروفود گفت: قاعدتا برای اینکه شــعارهای  امین نمایشــگاه بین المللی ایران ا
ســال در محیط کار و عمل به ســرانجام مناســبی برســد، همراهی دولت با این 

شعار ها الزام کار است.
مدیرعامــل گروه مدلل افزود: آن چیزی که در ســه ماهه اول ســال مشــاهده 
شده، تاخیر دولت در ابلاغ دســتورالعمل ها، قوانین و یا تغییر آنها بوده است، 
موضوع ارزش افزوده کالاهای اساســی که ۹درصد در قانون ارزش افزوده بوده 
به محل چالش بزرگی در این مدت بدل شــده بود تا دولت چه از طریق ســران 
سه قوه و چه از طریق اصلاح قانون از راه مجلس اقدام کرده بود سه ماه از سال 

را ازدست داد.
این فعال اقتصادی افزود: سود بازرگانی، حقوق ورودی به صورت شفاف و در 
جهت کاهش با توجه به افزایش نرخ ارز به کندی صورت گرفت و زمان سه ماهه 
ای را از واردکنندگان کالاهای اساســی و همچنین تولیدکنندگانی را که با بحث 
گر عزم جدی  واردات مرتبط هســتند، گرفت. این مســائل نشــان می دهد که ا
برای افزایش تولید در کشــور وجود دارد، می طلبد که دولت نگاه هوشمندانه 

تری را به موضوعات توجه کند.
رئیــس هیئت مدیــره گروه مدلــل با اشــاره به بحــث قیمت گذاری دســتوری 
گفت: به رغم افزایش قیمت تمام شــده مواد اولیه که بخش زیادی از آن منتج 
از دســتورالعمل هــا و ضوابــط دولت اســت، مثــل افزایــش قیمت حامــل های 
ک پتروشیمی ها و افزایش قیمت  انرژی، افزایش دستمزد کارگران، افزایش خورا
محصول خروجی پتروشیمی ها که در صنای غذایی کاربرد دارد، همگی قیمت 
تمام شــده را افزایش می دهد که یک ســر آن نقش دولت است، اما از آن طرف 
دولت عزم جدی دارد که نباید کالاهای تولیدی صنایع غذایی افزایش قیمت 

داشته باشد که این پارادوکس محل مناقشه تولیدکنندگان با دولت است.
خلیلــی بیــان کرد: ســومین عاملــی که نیــاز بــه توجه اســت تامیــن نقدینگی 
واحدهای کوچک است. با توجه به افزایش قیمت دلار و پایه پولی کشور خیلی 
از بنگاه هــا در تامین نقدینگی دچار مشــکل شــدند که می طلبــد این موضوع 
هم مورد توجه دولت قرار بگیرد تا شــاهد آن باشیم میزان تولید صنعت غذا به 
صورت مستمر در طول سال بتواند از یک حد قابل مشخصی برخوردار باشد و 

کمبود کالایی صورت نپذیرد.
این فعال اقتصادی با اشــاره به ســطح در آمد مردم گفت: با توجه به افزایش 
لجام گســیخته تورم که حدود ۵۵ درصد براساس شــاخص های بانک مرکزی، 
ســفره مــردم کوچک تر شــده و بخش قابــل ملاحظــه ای از مردم امــکان خرید 

مایحتاج ضروری خود را از دست داده اند.
گرچــه برنامــه هایــی در جهت حمایــت از اقشــار آســیب پذیر در  وی افــزود: ا
بودجه ها و لوایح و قوانین بالادستی لحاظ شده، اما اثربخشی آن را در بودجه 
خانوارها بــه ندرت می بینیم و همین امر باعث می شــود که فشــار مضاعفی بر 
تولیدکنندگان صنایع غذایی بیاید که با همه مشــقت هایی که تولید می کنند 

اما کاهش تقاضا فشار سنگینی را در بازار موادغذایی ایجاد می کند.
خلیلی با ابراز امیــدواری از تدبیر دولت در ماه های پیش رو گفت: ان شــالله 

بــا کارهایی که در حــوزه سیاســت خارجی و برجــام و همچنین سیاســت های 
اقتصادی کمی از تورم موجود کاهش یابد.

مدیرعامل گروه صنایع غذایی مدلل بیان کرد: سه سالی است که مجموعه ما 
بخش کشاورزی و زراعت را مورد توجه ویژه قرار داده است. در دو سال گذشته 
با عقد قراردادهایی با کشــاورزان در خصوص تولید دانه های روغنی در سطح 
بیش از پانزده هزار هکتار رکورد جدیدی در زمینه کشت قراردادی و نوع تعامل 

با کشاورز ثبت کردیم.
وی افــزود: موضوع کشــت قــراردادی آخرین مرحله توســعه کشــت در کشــور 
اســت، بخش اول حضور مناســب، مکانیزاســیون کشاورزی و اســتفاده از توان 
و دانش متخصصان کشــاورزی اســت، سعی ما این بوده اســت که در سه سال 
گذشــته اقدامات وتحقیقات خاصی را بــرای تولید دانه هــای روغنی و واردات 

متناسب آن در کشور داشته باشیم.
خلیلی بیان کرد: در بخشی از اراضی در استان کرمانشاه توسعه کشت ارگانیک 
را داشــتیم، در خصــوص نخــود و گلرنــگ، محصولاتــی هســتند که در دوســال 
گذشته فعالیت سنگینی را در بخش تولید ارگانیک این محصولات مدنظر قرار 
دادیــم و همچنین ترویج موضوعات کشــاورزی بین کشــاورزان در پنج اســتان 
کشــور و اســتفاده از تجهیزات و ماشــین آلات مدرن برای بحث مکانیزاســیون 
کشــاورزی در اقدامات دیگر گروه مدلل بوده اســت. انشــالله در ســال های آتی 
شــاهد به بار نشســتن اقدامات زیربنایی کــه در حوزه بذر و کشــاورزی در گروه 

مدلل به انجام رسید، باشیم.
عضوهیئــت نمایندگان اتــاق بازرگانی در خصــوص پیش بینــی عملکرد اتاق 
دهــم گفت: آنچه که مســلم اســت فضــای اقتصادی کشــور با توجــه به چالش 
های متعــددی که دارد، می طلبد که اتاق های بازرگانــی، فعالیت های خود را 
متمرکزتر و هوشمندانه تر انجام دهند تا قدری از مشکلاتی که در فضای کسب 
و کار اســت، را هموارترکننــد و ســهولت کاری را بــا همکاری دولــت بتوانند برای 

بخش خصوصی داشته باشند.
خلیلی افــزود: امیدواریم هیئت رئیســه یکدســتی با نگاههای توســعه ای در 
اتاق بازرگانی ایران شــکل بگیرد ومشــاوره های خوب در کنار راه حل مناســب 

با همکاری تشکل ها و سایر اعضای هیئت نمایندگان به دولت ارائه دهد.
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بازدید فعالین صنایع غذایی از شرکت دلپذیر و اهدای لوح و تندیس یونسکو به محمد اسماعیل قدس
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، فعالین صنایع غذایی کشــور از شــرکت دلپذیر بازدید نمودند و لوح و تندیس یونســکو به محمد اســماعیل قدس 

مدیرعامل این شرکت اهدا گردید.

گزارش تصویری ماهنامه صنعت غذا
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ایران تا ۵ سال آینده هاب صنعت غذا منطقه خواهد شد
رئیس هیئت مدیره مجتمع صنایع غذایی گلها: 

مهــدی کریمــی تفرشــی معتقــد اســت ایــران در 
صنعت غذایی و کشــاورزی، آشــامیدنی، شــیرینی 
و شــکلات با علم روز دنیا پیش می رود و تا ۵ ســال 

آینده تبدیل به هاب منطقه خواهد شد.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مهدی کریمی 
تفرشی رئیس هیئت مدیره مجتمع صنایع غذایی 
گروفود  گلها در حاشیه ســی امین نمایشگاه ایران ا
به خبرنــگار مــا گفــت: امســال جذابیــت و پویایی 
در نمایشــگاه پــس از چنــد ســال همه گیــری کرونا 
مشــهود بــوده و شــرکت کنندگان بیشــتری حضــور 
داشتند، تنوع محصولات بیشتر و همچنین بسته 
بندی ها زیباتر بود و چون ایران در صنعت غذایی 
و کشاورزی، آشامیدنی و شیرینی و شکلات با علم 
روز دنیا پیــش می رود، تا ۵ ســال آینــده تبدیل به 

هاب منطقه می شود.
کریمی تفرشی بیان کرد: در بحث صادرات شاهد 
موفقیت شرکت ها و مجتمع های تولیدی هستیم 
و صــادرات بــه معنــی ارســال ســرباز صلح بــه دیگر 
کشورهاســت به این معنــی که هــر کالای صادراتی 
به عنوان یک ســفیر صلــح از ایــران در دنیا حضور 

خواهد داشت.
وی عنوان کرد: صنعت غذا و کشــاورزی به دلیل 

گســتردگی و تنوع کارخانجات بــه تنهایی می تواند 
اشــتغال زایی زیادی ایجاد کنــد، با بیــش از ۱۰هزار 
واحــد فعال تولیــدی و صنعتی در کشــور در زمینه 
صنعت غذا و کشــاورزی و با همــت و تدبیر دولت، 

مشکل بیکاری جوانان رفع خواهد شد.
رئیس هیئت مدیره مجتمع صنایع غذایی گلها 
در خصوص نقش اتاق بازرگانی در توسعه صادرات 
غیرنفتی گفت: اتاق بازرگانی نمایندگان واحدهای 
گاه  تولیدی و صنعتی هستند و باید به این رسالت آ
باشــند که برای رفع مشــکلات تلاش کننــد و درگیر 
حاشــیه ها نشــوند و افــراد بــا تجربــه کــه در اتاق ها 
فعالیــت دارند اجازه بــه وجود آمدن این حواشــی 

را ندهند.
ایــن فعــال صنعــت غــذای کشــور در خصــوص 
مشــارکت بخش خصوصی خاطرنشان کرد: دولت 
بایــد از بخــش خصوصی بــه عنوان مقام مشــورتی 
استفاده کند که متاسفانه این اتفاق رخ نمی دهد. 
مدیــران در بخش خصوصــی تجربه بســیار زیادی 
کســب کرده انــد کــه می توانند ایــن تجربیــات را در 

اختیار دولت قرار بدهند.
وی ادامه داد: دولت پیش از تصویب هر قانونی 
یا ارســال لایحه ای بــه مجلس با بخــش خصوصی 

مشــورت نموده و موضوع را آســیب شناسی کند و 
غ التحصیــلان دانشــگاه های معتبر به  حتــی از فار

عنوان مشاور در ادارات دولتی بهره بگیرد.
مهــدی کریمــی تفرشــی در پایــان گفــت: صنایع 
غذایی گلها یکصدمین سال تاسیس خود را جشن 
گرفته و تنها مجموعه ای اســت که  موفق به کسب 
گواهینامــه صد ســال قدمــت از یونســکو گردیده و 
بیشــترین تنــوع در ســبد کالایــی را دارا می باشــد، 
به این جهــت امیــد داریم با جــذب جوانــان برای 
اشــتغال  مســئولیت اجتماعــی خــود را در قبــال 

کشورمان انجام دهیم.

 

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، احمدرضا 
فرشــچیان در حاشــیه ســی امیــن نمایشــگاه بین 
گروفــود ضمن مثبــت ارزیابی کردن  المللــی ایران ا
کیفیت این نمایشگاه گفت: امیدواریم با رفع سوء 
تفاهمات سیاســی که کم کم در حال مرتفع شدن 
است، برگزاری چنین نمایشگاهی، تاثیر مثبتی در 

اقتصاد کشور و صنعت غذای کشور داشته باشد.
ایــن صادرکننــده کشــورمان نوســانات و تلاطــم 
نــرخ ارز را چالــش اصلــی صــادارت کشــور دانســت 
و بیان کــرد: متاســفانه این مســئله باعــث کاهش 
جرئــت صادرکننــدگان بــرای انجام صادرات شــده 
که مسئولین کشور باید هر چه زودتر راه حلی برای 

این مسئله پیدا کنند.
عضــو هیئــت نماینــدگان اتــاق بازرگانی ایــران با 

اشــاره به اینکــه در دهمیــن دوره انتخابــات اتاق 
بازرگانی طیف گسترده تری از فعالین اقتصادی با 
ســلایق مختلف حضور یافتند، افزود: این مسئله 
کم  باعث می شود دیدگاه های مختلف در اتاق حا
شــود و باعث هــم افزایی برای ارتقای ســطح اتاق 
خواهد شــد و اتــاق از یــک حالــت کانالیــزه خارج 

می شود.
وی افزود: امیدواریم که در این دوره با مشارکت 
بالا در سراسر کشور همراه بود، سطح هم افزایی و 
ارائه دیدگاه های مختلف در اتاق بیشــتر شود که 

کیمت نیز کمک می کند. خیلی به حا
کثر افراد  این صادرکننده کشور در پایان افزود: ا
در اتاق از افــراد تاثیرگــذار اقتصادی هســتند و به 

مسائل نگاه سیاسی ندارند .

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران:
««« حضور طیف های مختلف در اتاق دهم باعث هم افزایی بیشتر خواهد شد  »»»
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مدیرعامل صنایع غذایی گیلانی: قوانین 
دست وپاگیر صادرات حذف شود

وه صنایع غذایی خوشاب: مدیرعامل گر
قیمت گذاری دستوری چالش اصلی 

گیر اعطای وام صنعت غذا می باشد امیررضــا گیلانی گفت: بــا وجود قوانین دســت وپا
و نامگذاری شعار سال مشکلات صادرکنندگان را رفع نمی کند.

به گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا،  امیررضا گیلانــی مدیرعامل 
گروفود  صنایع غذایی گیلانی در حاشیه سی امین نمایشگاه ایران ا
در خصــوص فعالیــت این شــرکت به خبرنــگار ما گفت: تــن ماهی، 
غــذای آمــاده از قبیــل قرمه ســبزی، قیمــه بادمجان و فســنجان و 
حدود ۴۰ مورد میوه های یخ زده و ۵۰ مدل غذای آماده از تولیدات 

صنایع غذایی گیلانی است و اهم فروش در صادرات است.
گیلانــی ضمن اشــاره بــه اینکــه حــدود ۹۰درصد محصــولات این 
شرکت صادر می شود، افزود: کشورهای اروپایی، استرالیا، آمریکا و 
کانادا هدف های صادراتی شرکت صنایع غذایی گیلانی هستند و 
همچنین با اخذ نمایندگی در شهرهای مختلف قصد فروش بیشتر 

محصولات خود در ایران را داریم.
، بسته بودن ال ســی و قطع روابط مالی  وی مشــکلات انتقال ارز
را از چالش هــای صنعــت برشــمرد و گفــت: جابه جایی پــول کاری 
گر منشا ایرانی بودن پول مشخص  مخاطره آمیز است مخصوصا ا

شود، منجر به از دست رفتن آن می گردد.
این صادرکننده در ادامه بیان کرد: از دیگر مشکلات موجود رفع 
گر  تعهد ارزی اســت که تمــام صادرکنندگان با آن مواجه هســتند. ا
رفــع تهعد ارزی صــورت نگیــرد حســاب ها و کارت بازرگانــی توقیف 
می شــود و به عنــوان یــک صادرکننده ارزی در دســت ما نیســت و 

صرافی ها پول به حساب ما می ریزند.
گیــر  ایــن فعــال صنعــت غــذا پیشــنهاد کــرد: قوانیــن دســت و پا
از صــادرات برداشــته شــود، اعطــای وام و نامگــذاری شــعار ســال 
مشــکلات صادرکننــدگان را رفــع نمی کنــد، صادرکننــدگان نیــاز بــه 

حمایت ندارند و توانایی حل مشکلاتشان را دارند.
گروفود  امیررضــا گیلانــی در پایــان ارائــه خدمــات در نمایشــگاه ا
ایران را با نمایشــگاه های گلفود دبی و آنوگا آلمان مقایســه نمود و 
گفت: ارائه خدمات در این نمایشگاه ضعیف و یافتن غرفه ها برای 

بازدیدکنندگان نمایشگاه دشوار است.

مهندس حمیــد بابایی در 
حاشیه سی امین نمایشگاه 
گروفــود  بیــن المللــی ایــران ا
ضمــن رضایــت از برگــزاری 
این رویداد گفت: نمایشگاه 
امســال فــوق العــاده پربــار 
ن  گا کننــد ید د ز با و  ســت  ا
متخصــص بــرای صــادرات 
تشــریف می آورند و ما بسیار خوشــحالیم که با دســت پر در خدمت عزیزان 

هستیم.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مدیرعامل شــرکت خوشــاب افزود: این 
شــرکت در ســال ۱۳۳۹ توســط پــدرم شــادروان ماشــالله بابایی بــرای حفظ 
و فــرآوری اضافــات محصــولات کشــاورزی پایه گــذاری شــد، کــه در آن زمان 
کنون ۵۲ قلم کالا از جمله رب  کارخانه بسیاری مدرنی را راه اندازی کردند که ا
اســپتیک تولید می کنیم، که متاسفانه با توجه به تحریم های بین المللی و 
تبادلات مالی صادرات ما با واسطه صورت می گیرد ولی به ۱۳ کشور از جمله 
کشورهای حوزه خلیج فارس،کشــورهای حوزه بالتیک و کانادا صادرات می 
کنیم که قبل از تحریم ها به صورت مستقیم این صادرات صورت می گرفت.
بابایی چالــش اصلی صنعت غــذا را قیمت گذاری دســتوری عنــوان کرد و 
گفت: قیمت کالا را با قیمت سال گذشته تعیین کرده اند در صورتی که قیمت 
مواد اولیه ما به ویژه گوجه فرنگی رشــد زیادی داشــته به طوریکه از کیلویی 
۳۲۰۰ تومان به ۴۸۰۰ تومان رسیده است، یا هزینه بسته بندی محصولات ۳۰ 
درصد افزایش یافته است، مواد اولیه ۴۰درصد تغییر کرده است. برای همین 
مجبور شــده ایم خط تولید رب گوجه را متوقف کنیم و معطل این هســتیم 

که دستور دهند این معضل را حل و فصل کنند.
ایــن کارآفریــن افــزود: اقتصــاد و هــرکار دیگــری در صنعت با دســتور پیش 
نمی رود، باید اقتصاد آزاد حکفرما باشد، این به نفع مصرف کننده است که 

هرکالایی که مورد نظرش است بتواند انتخاب کند.
مدیرعامل صنایع غذایی خوشــاب در خصــوص انتظار ایشــان به عنوان 
یــک تولیدکننــده از مســئولین بــرای تحقــق شــعار ســال و افزایــش تولید در 
شــرکت خوشــاب گفت: همین امروز قیمت های دســتوری برداشــته شــود، 
قول می دهیم قیمت ها متعــادل تر و ارزانتر خواهد شــد. قوانین ارگانهایی 
نظیر تعزیرات حکومتی و سازمان حمایت اصلاح شود و از قوانین ضد تولید 

استفاده نکنند.
وی در پایــان گفت: مــا مفتخریم ۶۳ ســال تولید می کنیم و همواره ســعی 
داریم بهترین مواد اولیه را تهیه کنیم تا به رسالت اصلی خوشاب یعنی تولید 

محصولاتی با بهترین کیفیت برای مصرف کنندگان پایبند باشیم.
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حسینمصطفیزاده
هلدینگبیژن

شخصیتصنعتغذای
سال1399

مریمتاجآبادیابراهیمی
تکژنزیست

شخصیتصنعتغذای
سال1400

عبداللهقدوسی
شرکتپگاه

شخصیتصنعتغذای
سال1398

غلامعلیسلیمانی
شرکتکاله 

شخصیتصنعتغذای
سال1389

مرتضیسلطانی
شرکتزرماکارون

شخصیتصنعتغذای
سال1390

فردینعالیزاد
شرکتسنایچ

شخصیتصنعتغذای
سال1391

احمدفتحالهی
شرکتسبزیایران
شخصیتصنعتغذای

سال1392

مهدیکریمیتفرشی
شرکتگلها 

شخصیتصنعتغذای
سال1394

احمدصادقیان
شرکتتکماکارون 
شخصیتصنعتغذای

سال1393

علیشریعتیمقدم
شرکتنوینزعفران
شخصیتصنعتغذای

سال1395

بزرگمهردادگر
شرکتدوشهآمل

شخصیتصنعتغذای
سال1396

صمدرسولویبنیس
شرکتدرنا

شخصیتصنعتغذای
سال1397

که خوانندگان محترم ماهنامه صنعت  همان طور 
غذا مســـتحضر هســـتند امســـال نیز مانند ســـال 

گذشته شخصیت صنعت غذا انتخاب گردید. 
ایـــن شـــخصیت نمونـــه مهنـــدس جمـــال رازقـــی 
جهرمـــی، بنیانگذار و رئیس هیات مدیره شـــرکت 

ب آ می باشد.
نظـــرات تنـــی چنـــد از اهالی صنعـــت غـــذا درباره 

ایشان را می خوانیم:

شخصیت صنعت غـذای
ســـال 1401

ایشان کارآفرین شایسته و نو آور در صنعت غذا می باشند و همواره در حقیقت مورد توجه اهالی صنعت غذا هستند.

گروه صنعتی پارس استا: دکتر پرویز جهانگیری، رئیس هیئت مدیره انجمن افزودنیهای مواد غذایی و مدیر عامل 

جناب اقای رازقی جهرمی یک انسان با انگیزه، با سلیقه و کارآفرین و نوآور در صنعت غذا می باشند.

گروه صنعتی نامی نو:  مهندس امیر رضا ثابت پی، مدیرعامل 

، مردم دوست و متخصص می باشند که پله های ترقی را با درایت طی نمودند. ، مدبر جناب اقای رازقی جهرمی کارآفرینی مدیر

دکتر سیدمحمد حسینی، بنیانگذار و عضو هیئت مدیره انجمن علوم و صنایع غذایی ایران: 
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وند زعفران و عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران عنوان کرد:  وه تر مدیرعامل گر

قوطی کششی در صنایع بسته بندی ایران به مدار تولید بازگشت

گروفود گفت:  دکتر محســن احتشــام در حاشیه ســی امین نمایشــگاه ایران ا
نمایشگاه امســال بسیار پربارتر از سالهای گذشــته برگزارشده است که نشان از 

توانمندی بالای صنعت غذا در کشور است .
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مدیرعامــل گــروه ترونــد زعفــران افزود: 
ایــن صنعت حرفهای زیــادی برای گفتــن در بازارهای جهانــی دارد، هر کدام از 
محصولات ما مزیت های خاص خود را دارد، امیدواریم شــرایطی مهیا شود که 

بتوانیم محصولات غذایی کشورمان به سراسر جهان صادر شود.
عضو هیئت نمایندگان اتاق ایران در خصوص ارزیابی ایشان از انتخابات اتاق 
بازرگانی و پیش بینی عملکرد این اتاق در چهار سال آینده بیان کرد: پیش بینی 
آینــده اتاق به تصمیم تــک تک اعضای هیئــت نمایندگان در انتخــاب افرادی 

است که توانمندی های لازم را برای اداره اتاق داشته باشند.
احتشــام افزود: کســانیکه درصدد اداره اتاق هســتند باید تجربــه، تخصص و 
تبحر کافی را داشــته باشند ضمن اینکه متعهد نیز باشــند. این افراد به نحوی 
می توانند اتاق را متحول کنند که اتاق در آینده بتوان به خواسته ها و نیازهای 

اعضای خود و توقعات اجتماعی پاسخگو باشد.
وی بیــان کــرد: ارزیابی من این اســت که انتخابــات این دوره نســبت به قبل 
متفاوت است و همه عزم خود را جزم کرده اند که تحولی در اتاق صورت بگیرد 

که بتواند تغییری در ساختار و روش های اتاق بشود.
احتشــام افزود: به عنوان عضو هیئت نمایندگان و تولیدکننده و صادرکننده 
انتظار دارم که اتاق بازرگانی در توسعه صادرات کالاهای غیر نفتی نقش آفرینی 
بیشــتری داشته باشــد و حضور پر رنگ تری در بازارهای جهانی داشته باشیم 

این بستر را اتاق باید فراهم کند.
کــرد: یکــی از  رگانــی خاطرنشــان  ایــن عضــو هیئــت نماینــدگان اتــاق باز
پیشــنهادهایی کــه در برنامه هایــم داشــتم راه انــدازی معاونت توســعه بازار و 
بازاریابی اســت که بتواند زیرساخت های توســعه صادرات در داخل و خارج از 

کشور با توجه به منابع خوب اتاق بازرگانی را درست کند.
وی افزود: باید در اتاق بازرگانی فرآیندها را به سمتی ببریم که خلق ارزش کنیم 
و نگاه توسعه ای داشته باشیم، اتاق باید در این زمینه متحول شود، اتاق های 
مشــترک حمایت شــوند تا بازوهای قدرتمندی برای توســعه صادرات باشــند، 
کمیسیون های اتاق واقعا تخصصی باشند و همچنین اتاق تخصص گرا باشد.

مدیرعامل گــروه تروند زعفران درخصوص تحقق شــعار ســال گفت: در وهله 
گر از تولید حمایت شود و تولید  اول کاهش تورم بستگی به افزایش تولید دارد، ا
بتواند در بازارهای جهانی برای خود جایگاهی بسازد، قطعا با افزایش ارزآوری، 

تورم کاهش می یابد.
گیری  اولین قدم در عمل از تولید حمایت شود ولی ما هنوز قوانین دست و پا
داریم و باید موانع را برداشت هر روز بخشنامه های عجیبی می آید که مناسبتی 
با محصول نــدارد به عنــوان مثــال وزارت جهاد کشــاورزی امثال مجــددا برای 
محصولــی همچون زعفران کــه در کویر پرورش نیم درصد عــوارض آب مجازی 

می گذارند.
وی افــزود : آیــا زعفــران قابل مقایســه بــا محصولاتی نظیــر هندوانــه، خربزه و 
سبزیجات است؟ ما نسبت به این تصمیم گیری ها گله مندیم و امیدواریم این 

موانع به نح احسن برداشته شود.
احتشام بیان کرد: بحث دیگر مشــکل نقدینگی در واحدهای تولیدی است 
متاسفانه با تورم موجود تولیدکنندگان ما فقیر شده اند. افزایش قیمت سرسام 
آوری در مواد اولیــه به وجود آمده اســت، در این بخش سیاســتهای انقباضی 
ایجاد شــده که به تولیدکننده تســهیلات نمی دهند و چطــور می توان افزایش 
تولید داشت؟ این سیاستی است که با شعارهای اعلام شده همخوانی ندارد. از 
طرفی علی الرغم صحبتهای انجام شده هنوز مسائلی چون برگشت ارز حاصل 

از صادرات حل نشده و صادرکنندگان با چالش بزرگی روبرو شده اند.

در راســتای اهــداف ســازمانی و افزایــش تولیــد و 
بهــره وری ســایز ۱۸۰ گرمی کنســرو تن ماهی در ســبد 
محصولات شرکت صنایع بسته بندی ایران قرار گرفت.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا ، بــه نقــل از 
روابط عمومی صنایع بسته بندی ایران در راستای 
اهــداف ســازمانی و افزایــش تولیــد و بهــره وری بــا 
بکارگیری تــوان و تجربــه داخلی خــط تولید قوطی 

کششی سایز ۱۸۰ گرمی کنسرو تن ماهی که به علت 
تکنولوژی قدیمی و فرســوده بودن آن طی سالیان 
گذشــته از مــدار تولیــد خــارج شــده بــود بــا تــلاش 
جهادی مدیران ارشــد و پرسنل زحمتکش شرکت 
صنایع بســته بنــدی ایران پــس از انجــام تغییرات 
اساسی با تیراژ و کیفیت مطلوب در سبد محصولات 

این شرکت قرار گرفت.

وم راه اندازی معاونت توسعه بازار و بازاریابی در اتاق ایران لز
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وه صنایع غذایی بیژن عنوان کرد: رئیس هیئت مدیره گر

عضو هیئت مدیره و دبیر انجمن علوم و صنایع غذایی ایران: 

کارآفرینــی و صنعــت غــذا، حســین  گــزارش  بــه 
مصطفی زاده در حاشیه سی امین نمایشگاه ایران 
گروفــود بــه خبرنــگار ما گفــت: نمایشــگاه امســال  ا
نســبت بــه ســالهای گذشــته پررونــق تــر و بازدیــد 

کنندگان بیشتری از آن استقبال کردند.
رئیــس هیئــت مدیره گــروه صنایــع غذایــی بیژن 
بیان کرد: امســال علاوه بــر رونمایــی از محصولات 
جدید، کارخانه جدیدی افتتاح کردیم که بزرگترین 
کارخانه بسته بندی خشک کشــور است که دارای 
۴۲ خــط تولیــد در بســته بنــدی محصولاتــی نظیر 
حبوبات، برنج، قند و شکر و … است که بسته بندی 

مواد غذایی خشک را درآن صورت می گیرد.
مصطفی زاده چالش های صنعت غذا را بی شمار 
دانست و گفت: رفع موانع و تعدادی از چالش ها در 
حوزه و اختیار دولت اســت و برخی دیگــر از چالش 
ها نیز توســط بخش خصوصی و تشــکل ها و اتحاد 
تولیدکننــدگان و صاحبیــن کســب و کار قابل حل و 

فصل است.
رئیــس هیئــت مدیــره گــروه صنایــع غذایــی بیژن 
در خصــوص بحــث قیمت گــذاری دســتوری گفت: 
قاعدتــا بــا حضــور وزیــر صمــت جدیــد و با توجــه به 
شناختی که از ایشان داریم این مشکل را با بخشنامه 
هایی اصــلاح خواهند کرد. در کل بحــث دو نرخی و 
همچنین قیمت گذاری دستوری به ضرر تولیدکننده 

و مصرف کننده است و با آن مخالف هستیم.

ایــن کارآفرین صنعت غــذای کشــور در خصوص 
انتظار از مسئولین گفت: هیچ انتظاری از مسئولین 
نداریــم چرا که به صحبت های قبلــی ما بی تفاوت 
بودنــد و انتظــارات قبلــی تولیدکنندگان را بــرآورده 

نکردند.
رئیس هیئــت مدیــره گــروه صنایع غذایــی بیژن 
خاطر نشــان کرد: به عنــوان یک معلم کســب و کار 
مفتخرم اعلام کنم سیاست شرکت بیژن، حرکت به 
سمت جلو اســت و هیچ عاملی باعث نخواهد شد 

کن باشیم. که عقبگرد کرده و یا سا
مصطفــی زاده افــزود: ما در حــوزه تولیــد و توزیع 
در حــال توســعه هســتیم بــه نحــوی کــه در تولیــد 
هــر مــاه محصــول جدیــدی بــه ســبدکالایی بیــژن 
اضافــه می شــود و در حــوزه توزیــع نیز با قــرارداد با 
برندهای جدید و توســعه محــدوده جغرافیایی در 
حال گســترش هســتیم ، این اتفاق باعث می شود 
، آن مســئولیت اجتماعــی و رســالتی کــه داریــم که 
کارآفرینی است هم قطعا گسترش یابد، بدین معنی 
که هر روز کارخانه جدید، شبکه توزیع جدی، انبار 
جدید ایجاد شــود، جوانــان و نیــروی کار جدید به 

بیژن اضافه می شوند که باعث خوشحالی است.
رئیس هیئت مدیــره گروه صنایع غذایی بیژن به 
عنوان یکی از داوران و کارشناسان برنامه تلویزیونی 
“میــدون” گفــت: در ایــن مســابقه، رســالت مــن 
مشــاوره دقیــق و واقع بینانــه به جوانانی اســت که 

می خواهند وارد کسب و کاری بشوند،هر آنچه بلد 
هستم و اطلاعات درست و دقیق را در اختیارشان 

قرار می دهم.
وی افــزود: فکر می کنم برای ورود به کســب و کار 
باید به صورت واقع بینانــه جلو برویم، برای همین 
بــه کســب و کارهــای حضــور یافتــه در ایــن برنامــه 
تلویزیونــی به صــورت صریح مشــکلات و معضلات 
احتمالی را گوشــزد می کنم، این امر باعث شــده با 
اقبال عزیزان و جوانان کشــورم مواجه می شوم که 

برایم باعث افتخار است.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مهندس محمدرضا 
شافعی نیا ”دبیر انجمن علوم و صنایع غذایی ایران” 
در حاشــیه پانزدهمیــن همایش ملی صــادرات گفت: 
صــادرات صنعــت غــذای کشــور بایــد رشــد و توســعه 
بیشتری می داشت چرا که ظرفیت محصولات صنایع 
غذایی و کشاورززی ایران بسیار بالاست. ولی به دلیل 
عدم برنامه ریزی منسجم باعث عقب ماندگی صادرات 
محصولات شده است در کل این عقب ماندگی به دلیل 

موانعی است که باید رفع شود .
مدیــرکل اســبق صــادرات وزارت جهــاد کشــاورزی 
خاطرنشــان کــرد: با نــگاه اجمالی به صــادرات صنعت 
غــذا در بیســت ســال گذشــته مشــاهده مــی شــود که 
ارزش صادراتی ما کمتر از پانصــد میلیون دلار و حدود 

کنون ظرفیت  سیصد یا چهارصد میلیون دلار بود ولی ا
صادراتی مــا به چندین میلیار دلار رســیده اســت. لذا 
این ظرفیت است که باعث می شود با برگزاری نشست 
ها با فعالان اقتصادی چالش های موجود را رفع کرد تا 

صادرات بیش از پیش توسعه یابد.
دبیر انجمن علوم و صنایع غذایی ایران با اشــاره به 
انتخابات اتاق بازرگانی ایران گفت: نقش اتاق در توسعه 
صادرات بعنوان پارلمان بخش خصوصی نقش اساسی 
دارد چــون کلا تولید محصولات غذایی توســط بخش 
خصوصی صورت می گیــرد و صادرات نیز باید توســط 

بخش خصوصی با کمک اتاق صورت بپذیرد.
شــافعی نیــا در پایــان بیــان کــرد: بــا توجــه اهتمــام 
تولیدکننــدگان، انجمن صنایــع غذایی ایــران وظیفه 

خــود مــی دانــد از تولیدکننــدگان و تولیدات صــادرات 
محور حمایت بیشتری کند.

وفود اگر ایران  نمایشگاه  با  همزمان  خشک  غذایی  مواد  بندی  بسته  کارخانه  بزرگترین  افتتاح 

در کمتر از ۲۰ سال ظرفیت صادراتی محصولات غذایی کشور از چهارصد میلیون دلار به چندین میلیار دلار رسیده است
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ونمایی از ۴۳ محصول جدید شرکت پیمانه ۲۸۰ ر
اسماعیل نصیری نژاد گفت: ۴۳ محصول جدید 
گروفود  شــرکت پیمانــه ۲۸۰ در نمایشــگاه ایــران ا
رونمایــی شــده اســت کــه امیدواریم مورد پســند 

مصرف کنندگان قرار بگیرد.
بــه گــزارش کارآفرینی و صنعــت غذا، اســماعیل 
۲۸۰ در  گــروه پیمانــه  اد، مدیرعامــل  نصیرنــژ
گروفود گفت:  حاشیه سی امین نمایشــگاه ایران ا
بازدیدکنندگان نمایشگاه نسبت به سال گذشته 
کاهش داشتند که شــاید ساعت برگزاری و گرمای 
هــوا دلیــل ایــن موضــوع بــوده، همچنیــن حضور 
شرکت کنندگان خارجی نیز افزایش داشته است.

کــرد: صنعــت غــذا در ایــران  اد بیــان  نصیرنــژ
نســبت به رقبای خارجی در کشــورهای همسایه 

پیشــرفت قابل توجهی داشــته ولی تا رســیدن به 
استانداردهای بین المللی فاصله دارد.

وی در خصوص چالش های این صنعت عنوان 
گــر منابــع تامیــن اقتصــادی تولیدکنندگان  کرد: ا
کامل باشد، افزایش تولید محقق می شود در غیر 
این صورت ظرفیــت تولید کاهش می یابد که این 

دو به یکدیگر مرتبط هستند .
این فعال صنعت غذای کشور خاطرنشان کرد: 
افزایش تولید نمی تواند مهار تورم را درپی داشته 
باشد، واضح اســت کاهش تورم به صورت جبری 

تولیدکنندگان را تحت فشار قرار خواهد داد.
مدیرعامل گروه پیمانه ۲۸۰ افزود: ۴۳ محصول 
جدید در این نمایشــگاه رونمایی شــده است که 

امیدواریم مورد پسند مصرف کنندگان قرار بگیرد.
نصیرنژاد در پایان برای پیشرفت صنعت غذای 

کشور ابراز امیدواری نمود.

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا، دکتــر پرویز 
جهانگیــری “رئیــس هیئــت مدیــره گــروه صنعتی 
پارســتا” گفت: گروه صنعتــی پارس اســتا در زمینه 
تولید افزودنیهای مواد غذایی فعالیت دارد، اولین 
بار در کشور این کار را شروع کرد به نحوی که واردات 
بسیاری از محصولات به کشور جلوگیری شد به طور 
مثال مالتو دکســترین که برای اولین بار درمنطقه 
تولید کردیم که ترکیه بعد از سه یا چهار سال شروع 

به تولید کرد.
جهانگیــری افــزود: چین انحصــار برخــی از مواد 
افزودنــی هــا را در دســت گرفتــه بــود که بــا فعالیت 
مــا و کیفیت محصولتمــان بــازار را از چینی ها پس 
گرفتیم. در بخش های دیگر هم فعالیت داریم ولی 
کل سرعت حرکت ما کمی کند است. انواع نشاسته 
های اصلاح شده، اســتابیلایزرها، امولسیفایرها را 
تولید مــی کنیم. در بخــش رنگ نیز هــم طبیعی و 
ستنتیک تولید داریم. ســنتیتیک بیشتر واراداتی 
اســت که تولید آن در داخل هم آغاز شــده اســت. 
خارج از این مســائل یک ســری تولیــد محصولات 
کی اســت که به  انحصــاری از جمله فیبرهای خورا
صورت محلول و غیر محلول در اختیاز صنایع برای 

سلامت مردم قرار می گیرد.

رئیس انجمــن افزودنیهای مــواد غذایــی افزود: 
افزودنیهای مــواد غذایی گســتردگی فراوانی چه از 
نظر مواد شیمیایی و استخراج های طبیعی دارند 
که ما در حدود ۱۰۰ تا ۱۲۰ نوع افزودنی در کشور تولید 
می کنیم، ولی بقیه وارداتی هســتند و قرار نیســت 
هم همه آنها تولید شــود. چرا کــه ۴۰۰۰ افزودنی در 
بخش طبیعی اســت که بــا احتســاب افزودنیهای 
شــیمیایی ۱۰۰۰۰۰ نــوع افزودنــی داریــم کــه درصــد 
تولیدی در کشورمان نسبت به جهان ناچیز است. 
ماهم سعی داریم تولیدات افزودنی های طبیعی را 

افزایش دهیم.
دکتر جهانگیــری بیان کــرد: در خصــوص تحقق 
گر یک ســری از مســائل ریشه ای حل  شــعار سال ا
نشــود، اتفاقی نمی افتد. مقامات عالی کشــور می 
گویند: »تولید باید توسعه یابد و به آن توجه شود.« 
ولــی در قســمت هــای پایینــی دولــت هنــوز درگیر 
مسائل بروکراسی هســتند و این بروکراســی مانع از 
پیشــرفت می شــود و نمــی گــذارد تولیدکننــده کار 
کند. ما وقتی یک پروانه بگیریم سالها باید پی گیری 
کنیم. بخواهیم کالایی وارد کنیم از صد کانال باید رد 
بشویم. این طور نمی شود کار کرد، تازمانی که زیربنا 

را درست نکنیم نمی توان پیشرفت کرد.

وی افزود: در اینکه در منطقه اول هستیم و اینکه 
امکانات ما طوری است که می توانیم کل بازارهای 
منطقه را پوشش دهیم، همه هم این را می دانند 
کمیت  ولیکــن اصــل قضیــه این اســت کــه ســر حا
سیستم بروکرات مشکل داریم و باید از دولتمردان 
بخواهیــم این تابــو را بشــکنند و دســتور دهند هر 
بخشنامه زائدی هست، حذف شود و تولیدکننده 

با دست بازتر بتواند کارش را انجام دهد.
رئیــس هیئــت مدیــره گــروه صنعتی پارس اســتا 
گروفود را با  در پایان برگزاری سی امین نمایشــگاه ا
کیفیــت ارزیابی کــرد و گفت: با توجه به مشــکلاتی 
از قبیل مســائل اقتصادی و نقدینگی و تهیه مواد 
اولیه در بین واحدهای تولیدی برگزاری این رویداد 

خوب بود.

شعارهای  تحقق  و  کار  پیشرفت  از  مانع  دولتی  ادارت  در  موجود  وکراســــی  بر
شود نمی  حاصل  پیشرفتی  نشود،  درست  زیرساخت  زمانی  تا  شود/  می  سال 

ودنی های مواد غذایی: رئیس هیئت مدیره انجمن افز

اسماعیل نصیری نژاد خبرداد:
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رئیس هیئت مدیره شرکت سبزی ایران:

به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، دکتر محمد 
مهدی حــاج محمــد، مدیرعامل شــرکت توســعه 
فروشــگاههای زنجیره ای پیونــد ”مینو مارت” در 
گروفود گفت:  حاشیه سی امین نمایشــگاه ایران ا
گروه صنعتی مینو از ســال ۱۳۸۷تصمیــم به ورود 
به صنعت خرده فروشی گرفت، لذا شرکت توسعه 
فروشگاههای پیوند را تاسیس و همزمان اقدام به 

راه اندازی تعدادی فروشگاه کرد.
ایــن فعــال صنعــت فروشــگاههای زنجیــره ای 
افــزود: بــا توجــه به سیاســت هــای مدیــران وقت 
مدتــی ایــن فعالیــت معلــق شــد و در ســال ۱۳۹۹ 
مجددا بــه صورت جدی این گــروه وارد این حوزه 
شــد که در ابتدا ســه فروشــگاه عرضه مستقیم که 
در اختیار شرکت صنعتی پارس مینو بود را تحویل 
گرفت و پس از آن اقدام به راه اندازی فروشگاههای 

زنجیره ای و تخفیفی و تمام کالایی کرد.
مدیرعامل شرکت توسعه فروشگاههای زنجیره 
ای پیونــد ”مینــو مارت” خاطرنشــان کــرد: با این 
تغییرات فروشــگاه از حالت عرضه مستقیم خارج 
 FMCG کنــون نیــز در حــوزه محصــولات شــده و ا
و مصرفــی خانــوار بالــغ بــر ۳۰۰۰ قلــم کالا در ۱۰۰ 
فروشگاه زنجیره ای با برند مینو مارت که در سال 

۱۴۰۰ متولد شده، عرضه می شود.
وی افــزود: مــا در دو ســال گذشــته اقــدام به راه 
انــدازی و تجهیــز ۱۰۰ فروشــگاه کردیم که تــا پایان 

امســال بــه دویســت فروشــگاه می رســد و هــدف 
گذاری کردیم که در سال ۱۴۰۴ به ۵۰۰ فروشگاه در 

سراسر کشور برسد.
حــاج محمــد گفــت: ۷۰۰ قلــم از ۳۰۰۰ کالایی که 
در ایــن فروشــگاه ها عرضــه مــی شــود متعلــق بــه 
گــروه صنعتــی مینــو از شــرکتهای صنعتــی پــارس 
مینو،شرکت صنعتی مینو، مینو شرق، شوکوپارس، 
مینــو فارس، قند فســا، چاشــنی، مینو کاســپین و 
گرس، اســت که توزیــع مویرگی آن توســط  مینــو زا

شرکت قاسم ایران صورت می گیرد.
مدیرعامل شرکت توسعه فروشگاههای زنجیره 
ای پیونــد ”مینــو مــارت” در پاســخ بــه ســئوال 
خبرنگار ما مبنی بر چالش صنعت فروشــگاههای 
زنجیره ای گفت: مهمترین چالش فروشــگاه های 
زنجیره ای بحث قیمت گذاری دستوری است که 
باید قیمت تولید و مصرف کننده بر روی کالا درج 
شــده و با توجه بــه هزینه هایی که فروشــگاه ها به 
خصوص فروشــگاه های زنجیره ای دارند که تمام 
اقلام را با لیبــل عرضه می کنند نکتــه کلیدی این 
است که کالاها با تخفیف عرضه می شود که باعث 
کاهش ســطح درآمد ناخاص می شود، همچنین 
تورم که باعث کاهش قــدرت خرید مصرف کننده 

شده است.
حاج محمد بیان کرد: در حال حاضر زیر ساخت 
هــای فــروش اینترنتــی در مینومارت کامــلا فراهم 

شده است به طوریکه مصرف کنندگان می توانند 
بــا تماس بــا شــماره ۹۰۰۰۱۲۱۲ در کل ایــران بدون 
پیش کد تماس بگیرند تا کالا برایشان ارسال شود.
وی افزود: ان شالله تا دو ماه آینده سایت فروش 

اینترنی به صورت کامل به بهره برداری می رسد.
حاج محمد در پایان گفت: در مینومارت اغلب 
برندهای معتبر کشور و کالاهای موردنیاز مصرف 
کننده وجود دارند به طوریکه با ۲۰۰ تامین کننده 
فعال کشور در حوزه محصولات تازه شامل لبنیات، 
غ و … همکاری می کنیم. ضمن اینکه  گوشت و مر
این فروشگاه از اسفند سال گذشته عضو سیستم 
کالابــرگ الکترونیکی شــده و مصــرف کنندگانی که 
یارانــه دریافت می کننــد، می توانند از تســهیلاتی 

که دولت برایشان در نظر گرفته استفاده کنند.

وشگاه های  وشــگاه های زنجیره ای پیوند”مینو مارت”:  اصلی ترین چالش فر مدیرعامل شرکت توســعه فر

خ گذاری دســتوری و کاهش قدرت خرید مصرف کنندگان اســت زنجیــره ای نر

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر احمد فتح 
الهی در حاشیه سی امین نمایشگاه بین المللی ایران 
گروفــود گفــت: بیــش از چهل ســال در صنعــت غذا  ا
فعالیت دارم که شرکت ســبزی ایران را دز سال ۱۳۶۰ 
با تولید ادویه کاری اســتارت زدیم و در حاضر بیش از 

۱۳۰ محصول در سبدکالایی داریم.
وی گفت: محصولات این شــرکت به اغلب کشورها 
از جمله کانــادا و حتی امریکا صادر می شــود و تلاش 
داریم صادرات محصولتمان را در زمینه غذاهای نیمه 
آماده و انواع چاشنی ها و ادویه جات گسترش دهیم.

دکتر فتح الهی افزود: شــرکت ســبزان از ســی ســال 
گذشته همواره در این نمایشگاه حضور قوی داشته 
است که تنها نقطه ضعف این نمایشگاه عدم حضور 
تجــار خارجی به دلیــل تحریم هــای ظالمانه اســت، 

باعث ضربه به صادرات صنایع غذایی شده است.
این کارآفرین برتر ملی کشور بیان کرد:شرکت سبزی 
ایران با داشتن ۲۵۰ هکتار زمین کشاورزی و همچنین 
خرید ســبزی از سراســر کشــور از فصول مختلف وارد 
کارخانه مــی کنیم و پــس از فرآوری و بســته بندی به 

بازارهای داخلی و خارجی توزیع می گردد.

محصولات  صــــادرات  کاهــــش  باعــــث  ظالمانــــه  هــــای  تحریــــم 
شــــده اســــت/ صــــادرات محصولات ســــبزان بــــه کانــــادا وامریکا
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، مدیرعامل و عضو هیئت  دکتر فرهاد سحرخیز
مدیــره گــروه زعفــران ســحرخیز در حاشــیه ســی 
گروفود گفت:  امین نمایشــگاه بین المللی ایــران ا
کمیســیون ســرمایه گــذاری و تامیــن مالــی یکی از 
کمیســیون های مشــورتی اتاق بازرگانی می باشد 
کــه در چارچوبــی کــه بــرای کمیســیون هــا تعریف 
ک  شــده ، اعضــای آن انتخــاب مــی شــوند و خورا
فکــری را برای اتــاق تامین مــی کنند که بــه اطلاع 
هیئت رئیســه اتاق می رســد و ظرفیت این را دارد 
کــه پیشــنهادات آن در شــورای گفتگــوی بخــش 

خصوصی و دولت مطرح شود.
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، عضو هیئت 
نمایندگان اتاق بازرگانی ایران و رئیس کمیسیون 
سرمایه گذاری و تامین مالی اتاق خراسان رضوی 
در خصــوص انتخابــات دهم اتــاق بازرگانــی بیان 
کرد: انتخابات بسیار خوبی صورت گرفت به دلیل 
حضــور جــوان ترهــا و متخصصیــن ترکیــب خوبی 

شکل گرفت و این اتاق، قوی به نظر می رسد.
وی ادامــه داد: حتــی دراتــاق مشــهد نیــز یــک 
تیــم همــدل و همفکــر هســتند کــه در انتخابــات 
داخلی کمیســیون هــا همگــی ۱۵ رای قاطع اخذ 
کردند، به نظرم رســید ایــن اتفــاق در کلان هم در 
اتــاق بازرگانــی ایران نیــز افتــاده اســت و وظیفه و 

بار مســئولیتی گروهی کــه اخیرا به عنــوان هیئت 
رئیسه توسط هیئت نمایندگان انتخاب شدند را 

سنگین می کند.
دکتر فرهاد سحرخیز افزود: انتظار ما این است 
بــا توجــه بــه شــرایط ســخت اقتصــادی کــه همــه 
کوسیستم اقتصادی کشور با آن مواجه  صنعت و ا
اســت اتاق باید یــک دوره ســختی را بگذراند و در 
عیــن مطالبــه گــری، بســیار تعامل با بخــش های 
مختلف داشــته باشــد تا بتواند انتظار بازیگرهای 
بخش اقتصاد در بخش خصوصی را برآورده کند.

مدیرعامــل گروه زعفــران ســحرخیز در ادامه در 
خصوص عملکرد گروه ســحرخیز عنوان کرد: یک 
ســری اتفاقات خوب از جنس بازار سرمایه ای در 
گروه تعریــف کردیم که خیلی زود اعلام می کنیم از 
جمله صندوق ســرمایه گــذاری کالای کشــاورزی 
کــه اولیــن صنــدوق در ایــن زمینــه در کشــور بود، 
کــه واحدهــای آن می توانســتند غیر مســتقیم در 
کنون نیــز کار  زعفــران ســرمایه گــذاری کننــد کــه ا

خودش را خوب جلو می برد .
این کارآفرین کشور افزود: امروز هم اتفاق خوبی 
کــه درصنعــت زعفــران حــال رخ دادن اســت، آن 
اتحاد و همدلی اســت که شــرکت هــای زعفرانی با 
بخش کشاورزی دارند که در حقیقت یکی از اصلی 

ترین بخش های زنجیره ارزش زعفران است.
ایــن فعــال اقتصــادی ادامــه داد: این کنــار هم 
آمدن ها، زحماتی که این چند سال کشیده شده، 
همبســتگی و همدلــی ایجاد شــده ، مــا را امیدوار 
می کند با توجــه به اینکه دراتاق مشــهد دو نفر از 
اعضای هیئت نمایندگان )بنده و جناب مهندس 
شریعتی مقدم( زعفرانی هستند با استفاده از این 
پتانسیل در کلان اتفاقاتی خوبی را در مورد زعفران 

داشته باشیم.
دکتر سحرخیز در خصوص چالش های صنعت 
زعفــران و صــادرات آن خاطرنشــان کــرد: دو اتفاق 
بد در حال رخ دادن اســت که باعث شــده از سال 
گذشته تا امروز ۹۰ تن زعفران معادل ۴۰درصد تولید 
سال گذشــته قاچاق شــود، یکی بحث تعهد ارزی 
اســت کــه در هر جلســه آن را عنــوان مــی کنیم. هر 
چه کمک کنیم که این موانع صادراتــی را برداریم، 
کمک به اقتصاد آن محصول و اقتصاد کشور است. 
یکی از این موانع عوارض نیم درصدی آب مجازی 
برای زعفران اســت که باعث تعجب همگان است 
و همچنــان توجیــه نیســتم چــرا چنیــن نگاهی به 
زعفــران مــی شــود. وقتی بــا یکایــک مســئولین که 
صحبت می کنیم همگی مخالف این قضیه هستند 
ولی وقتی همین مسئولین کنار هم قرار می گیرند 
خروجی چیز دیگری اســت. این مسائل باعث می 
شود که ما طالبان را تبدیل به قطب زعفران کنیم 
کمــا اینکه در چنــدی پیش خبری در رســانه های 
در این خصوص منتشر شده بود که تهدید جدی 

برای زعفران ایران به شمار می رود.
این فعال اقتصادی در خصوص مشورت گرفتن 
دولــت با بخش خصوصی و تشــکل ها بــرای ابلاغ 
بخشنامه های مختلف بیان کرد: مسلما از طریق 
اتحادیــه هــا و اتــاق بازرگانــی و تریبونــی هایــی که 
داشتیم مسئله عوارض نیم درصدی آب مجازی 
مخالفت هایی داشــتیم و علی رغم این صحبتها 
مجددا زعفران را در کمال ناباوری جز محصولات 

آب بر محسوب کرده اند.
دکتر ســحرخیز افــزود:در کل ذات اخذ عوارض 
بــرای صــادرات اشــتباه اســت، موجــودی بــه نام 
صادرات است که شریان جریان دلار است. معلوم 

موانعی همچون عوارض نیم درصدی آب مجازی و بحث تعهد 
ارزی، باعث قاچاق ۹۰ تن زعفران در سال گذشته شد

وه سحرخیز: مدیرعامل و عضو هیئت مدیره گر
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نیســت این تعرفه به نفع چه کسی است؟ هیمن 
۹۰ تــن قاچــاق زعفــران به همیــن دلایل بــوده که 
مطمئنــا پولــش بــه کشــور برنگشــته و هیچگونــه 
هزینه گمرکی و… در این خصوص پرداخت نشده 
است. این در حالی است که با صادرات قانونی ارز 
به کشور بر می گردد تا پول در جریان باشد و تولید 

کننده بتواند کالا و مواد اولیه بخرد.
کشــور در خصــوص  کارآفریــن برجســته  ایــن 
دانشــگاه علمــی کاربــردی ســحرخیز گفــت: ایــن 
دانشــگاه مــورد علاقــه گــروه ســحرخیز اســت کــه 

بــا اســتقبال و اعتمــاد همشــهریان و هموطنــان 
کشورمان مواجه شده اســت و این بار مسئولیتی 
ما را زیاد کرده است. حتی بخاطر اینکه زعفران با 
مباحث بازار ســرمایه پیوند خورده، رشــته بورس 
کنون  را به رشــته هــای تحصیلــی اضافه کردیــم. ا
جدیدا رشــته های گیاهان دارویی، گیاهپزشــکی 
را تا مقطع کارشناسی ارائه کردیم و تمام تلاشمان 
بر این است که زنجیره ارزش را آموزش دهیم. ان 
شــالله در این یکی دو ســال خبرهای خوبــی را در 
ایــن زمینه خواهیــم شــنید. تمام تمرکــز ما حفظ 

ارتباط صنعت و دانشگاه و همچنین حفظ اعتماد 
دانشجویان و مخاطبان ما می باشد.

ســحرخیز در پایــان گفــت: صنعــت غذا شــدیدا 
گــره خــورده بــا بخــش کشــاورزی اســت. شــاید ما 
نتوانســتیم بخش کشــاورزی را با صنایــع تبدیلی 
پیونــد دهیم. بــه هر حــال این نمایشــگاه فرصت 
خوبی است و امیدواریم بتوانیم کنسرسیوم هایی 
کشاورزی - صنعتی داشته باشــیم که کل زنجیره 
ارزش ذینفع بشــوند و کشورمان و برندهایمان به 

آن بالندگی که دارند، برسند.

با جلوگیری از واردات، تامین چای مصرفی 
کشور با خطر جدی مواجه می شود

وه چای فرزین:  مدیرعامل گر

گروفود گفت: گروه چای فرزین به صورت تخصصی در حوزه چای در بحث واردات و صادرات  مهندس حسین حسینی در حاشیه سی امین نمایشگاه ایران ا
فعالیت می کند،این شرکت چند سالی است در حوزه چای ایرانی و صادرات آن معطوف شده است.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، حسینی افزود: علاوه بر صادرات، این شرکت با توجه به مشکلاتی که وجود دارد در حوزه واردات چای خارجی نیز فعال است 
و در تامین مصرف داخلی چای کشور تلاش می کند.

مدیرعامل گروه چای فرزین چالش اصلی صنعت چای گفت: در هر دو حوزه واردات و صادرات با چالشهای مواجه هستیم، هفت ماهی است که بحث واردات 
، تولید  با مشکل روبرو است و ثبت سفارش و تخصیص ارز از سوی بانک مرکزی و جهاد کشاورزی متوقف شده است و با توجه سرانه مصرف بالای چای در کشور
کنون فعالیت همه برندهای چای در  داخل کفایت نمی کند و نیاز به واردات وجود دارد. ولی متاســفانه با سو مدیریت در اواخر سال گذشته و ابتدای امسال، ا

زمینه واردات خود را متوقف شده است.
وی در خصــوص انتظــار از مســئول 
گفــت: ایــن صنعــت نیازمنــد حمایــت 
جــدی دولــت اســت و تامیــن ارز بایــد 
صــورت بگیــرد و اعتبــار کشــور بــا عــدم 
کنون به  تخصیص ارز در خطر اســت و ا
بسیاری از شرکت های خارجی بدهکار 

است.
حســینی افزود: هماهنگــی ارگان ها از 
جمله وزارت جهاد، گمرک و بانک مرکزی 
بابــت تامین ارز باید شــکل بگیــرد و با از 
سرگیری واردات و تامین چای کشور به 

خطر نیافتد.
ایــن کارآفرین صنایــع غذایی کیفیت 
گروفــود را  ســی امین نمایشــگاه ایــران ا
خــوب ارزیابــی کــرد و گفــت: توانمندی 
صنایع غذایی کشــور را با حضور شرکت 
های مختلف در زمینه تولید و تجهیزات 
و ماشــین آلات در ایــن نمایشــگاه بــه 

خوبی به نمایش در آمد.
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کارآفرینــی و صنعــت غــذا، حامــد  گــزارش  بــه 
احمدیــان، مدیرعامــل شــرکت بهســاز غــذای 
گــرس “اوکادو رویــال” در حاشــیه ســی امیــن  زا
گروفود گفت: شرکت  نمایشگاه بین المللی ایران ا
اوکادو رویال تولید کننده انواع کنسرو غیرگوشتی 
و کمپوت است و محصولات این شرکت به صورت 

مستقیم به پنج کشور دنیا صادر می شود.
وی افزود: ظرفیــت کارخانه را از پانــزده هزار تن 
به بیســت هزار تن افزایــش دادیم و توانســتیم در 
بازارهای داخلی حضور فعال تری داشته باشیم.

ایــن کارآفریــن سیاســت شــرکت اوکادو رویال را 
تولیــد کالای با کیفیــت و اشــتغال پایدار بــا توجه 
کارخانــه در اســتان  مشــکل بیــکاری در محــل 
کرمانشاه می باشــد دانست و افزود: توجه خاصی 

به اشتغالزایی داریم.
احمدیان خاطرنشان کرد: بازارهای این شرکت 
بســیار پایــدار اســت و در حــال افزایــش اســت و 
در ســال آینــده محصولاتــی نظیــر ترشــیجات و 
شوریجات به ســبد کالایی اوکادو اضافه می شود 

و بــا توجــه بــه زیرســاخت هایی کــه داریــم ایجاد 
می کنیم ظرفیت اسمی را به ۴۰۰۰۰ تن می رسانیم .

مدیرعامــل شــرکت اوکادو فــود بــا بیــان اینکــه 
گروفــود بزرگترین رویــداد، صنایــع غذایی  ایــران ا
اســت، افــزود: این نمایشــگاه بســیار خــوب بود و 
انتظار داریم مسئولین در ســطح ملی با توجه به 
استراتژی اساســی که روی بحث کالاهای صنایع 
غذایی اســت، یک نــگاه ویــژه ای به صنعــت غذا 
داشته باشند تا در زمینه های مختلف این حوزه 

به خودکفایی برسیم.
ایــن فعــال صنایــع غذایــی گفــت: از آنجاییکــه 
نمایشگاه ها موتور محرکه در صنعت است، قطعا 
در نمایشــگاه خارجــی کــه در بــازار هــدف اســت 
برنامه ریزی کــرده و حضور خواهیــم یافت، قطعا 
ایــن امــر در پیشــبرد اهــداف شــرکت در توســعه 
صادرات کمک زیــادی خواهد کرد. کمــا اینکه در 
کسپو نیز حضور  ماه گذشــته در نمایشــگاه ایران ا

داشتیم.
ز  یــت دولــت ا احمدیــان در خصــوص حما

تولیدکنندگان در مقایســه با کشــوری نظیر ترکیه 
گفت: برخلاف تلاش های مســئولین، این مسئله 
را تنهــا در یک موضوع مقایســه می کنــم در بحث 
نرخ سود بانکی و تســهیلات بانکی، حال از روش 
تامین مالی بــه کنار که آنها روش های متنوعی در 
بحث تامین مالی تولید و صنعت دارند، نرخ سود 
بانکی مــا حداقــل ۱۵درصد از ســود بانکی کشــور 
ترکیه بیشتر اســت که باعث می شــود بهای تمام 
شــده کالاهــای مــا بیشــتر از آنهــا شــود در نتیجه 
باعث کاهش قدرت رقابت پذیری محصولاتمان 

با کشور ترکیه در بازارهای جهانی می شود.

ویال": مدیرعامل شرکت بهساز غذای زاگرس "اوکادو ر

علی ابــــدی معتقد اســــت عوامل سیاســــی و 
منطقه ای باعث به هدف نرسیدن برنامه ریزی 
طولانی مدت یک صنعتگر می شود و همچنین 
برنامه ریزی های کوتاه مدت نیز سرمایه گذاری 

را سخت می کند.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، علی ابدی 
مدیر کارخانه شــــرکت بینــــارزن )برنــــد لانزا( در 
گروفود در  حاشیه ســــی امین نمایشــــگاه ایران ا
خصوص فعالیت این شرکت به خبرنگار ما گفت: 
تولید شیر خشک صنعتی، پودرهای پنیر و آب 
پنیر و تامین مــــواد اولیــــه کارخانه های صنایع 

غذایی از فعالیت این شرکت است.
ابدی بیان کرد: این شــــرکت از حدود ۵ سال 
پیــــش در زمینه تولیــــد انواع طعــــم دهنده ها، 
کی در صنایع  اسانس ها و رنگ های طبیعی خورا
غذایی فعالیت دارد و همچنین اقدام به تولید 

کت کــــه در بازارهای  محصــــولات فینیش پرودا
جهانی نیز پرطرفدار است کرده است.

کــــرد:  وی در خصــــوص صــــادرات عنــــوان 
کشــــورهای آلمان، ایتالیا، روســــیه و کشورهای 
همسایه مقصدهای صادراتی این شرکت است.

این فعال صنایع غذایی کشــــور ضمن اشاره 
به چالش های همیشــــگی ایــــن صنعت خاطر 
نشان کرد: تغییر قیمت ارز و عدم ثبات سیاست 

گذاری از معضلات عمده صنعت غذا است.
وی در ادامــــه افــــزود: عوامــــل سیاســــی و 
منطقه ای باعث به هدف نرسیدن برنامه ریزی 
طولانی مدت یک صنعتگر می شود و همچنین 
برنامه ریزی های کوتاه مدت نیز سرمایه گذاری 

را سخت می کند.
علی ابدی در پایان نمایشگاه امسال را مثبت 
ارزیابی کرد و گفت: باید نمایشــــگاه تخصصی تر 

برگزار گردد و برندهای خارجی بیشتری در این 
رویداد مشارکت داشــــته باشــــند زیرا رقابت در 
بازارهــــای بین المللی بســــیار وســــیع و کارآمدتر 
است و امیدوارم صنعت غذای ایران در جایگاه 

اصلی خود در دنیا قرار بگیرد.

مدیر کارخانه شرکت بینارزن: عوامل سیاسی و منطقه ای باعث به هدف نرسیدن 
برنامه ریزی طولانی مدت یک صنعتگر می شود

اشتغال پایدار و تولیدکالای با کیفیت سیاست اصلی ما می باشد



w w w . i r a n f o o d m a g a z i n e . c o m

45

INDUSTRY

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

I N D U S T RY

مدیرعامل شرکت گوشتین خزر: سیاست های تنظیم بازار به گونه ای است که از صادرات 
محصولات ایرانی جلوگیری می کند

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مهندس سامان 
نظری، مدیرعامل شرکت گوشتین خزر و هلدینگ 
نظری در حاشــیه سی امین نمایشــگاه بین المللی 
گروفود گفت: از سال ۱۳۶۷ در توزیع صنعت  ایران ا
غذا فعالیت داریم که از سال ۱۳۹۳ وارد حوزه تولید 
نیز شدیم. این شرکت در منطقه آزاد انزلی واقع شده 
اســت و ســبد کالایی شــرکت گوشتین شــامل انواع 
غ، انواع و اقسام  و اقســام قطعه بندی گوشــت و مر
سوخاری ها و برگرها می باشــد که از دو ماه گذشته 
تولید فرآورده های گوشتی در کارخانه استارت زده 
شده است. بالغ بر ۶۵۰ پرسنل در این واحد اشتغال 
دارند که سرمایه های انسانی این شرکت محسوب 

می شوند و در کل کشور توزیع داریم و درصدد این 
هســتیم همواره کالاهای جدیدی را به سبد کالای 

خود اضافه کنیم.
نظری افزود: این شرکت به کشورهای افغانستان، 
عراق و عمان صادرات داشــته است ولی با توجه به 
تحریم ها نتوانســتیم شــریک تجاری خوبی در بازار 

جهانی داشته باشیم.
مدیرعامل شــرکت گوشــتین خزر در ادامه گفت: 
متاسفانه سیاست های ما در تنظیم بازار به گونه ای 
است که دولتمردان از صادرات کالا برای کشورهای 
مقصد جلوگیری می کننــد، ولی در تمام دنیا بدین 
نحو اســت که سیاست های بازار کشــور را با واردات 

میزان می کنند نه با قطع صادرات لذا ما نمی توانیم 
شریک تجاری خوبی با سایر کشورها باشیم.

ایــن کارآفریــن صنایــع غذایــی کشــور در پایــان 
گروفود را مثبت  برگزاری سی امین نمایشگاه ایران ا

ارزیابی کرد.

 

دکتر سعید جارودی گفت: چالش عمده و اساسی 
در صنعت غذای کشور ثابت نبودن نرخ ارز است که 

ایجاد رانت و فساد می کند.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا، دکتر ســعید 
جــارودی، مدیــر هلدینــگ دمیرچــی در حاشــیه 
گروفود گفت: نمایشگاه  سی امین نمایشگاه ایران ا
کثر ظرفیت برگزار گردید و شاهد رشد  امسال با حدا

قابل توجهی در واحدهای صنعتی بوده ایم.
جارودی از رونمایی دو سیستم تصفیه روغن خبر 
داد و عنوان کرد: یک سیستم در سایز کوچک، برای 
مصرف کارخانه های صنایع غذایی و جهت تصفیه 
۱۰ تن روغن در روز ساخته شده که با استقبال خوبی 

مواجه شد.
وی در خصوص سیستم دیگر گفت: این سیستم 
کــه بــرای اولیــن بــار در ایران ســاخته شــده شــامل 
دســتگاه تصفیه روغــن مخصوص آشــپزخانه های 
صنعتی است که با بالاترین تکنولوژی در مدت ۴.۵ 
دقیقه حدود ۲۰ لیتــر روغن موجود در ســرخ کن را 
تصفیه می کند، ذرات معلق موجود در روغن را جدا 
کرده و همچنین باعث کاهش مصرف روغن می شود 

و در مجموع کالایی سلامت محور است.
جــارودی عــدم ثبــات نــرخ ارز را چالــش عمــده و 
اساسی در صنعت غذای کشور دانست و بیان کرد: 
چند نرخی بــودن ارز ایجــاد رانت و فســاد می کند و 
عــده ای که از ایــن رانت بهــره می برند مانــع اصلاح 

قوانین می شوند.
مدیر هلدینگ دمیرچی افزود: بخش خصوصی بر 
کید دارد با برطرف  تثبیت نرخ ارز در صنعت غــذا تا
نمــودن ایــن مشــکل گام بزرگــی بــرای حفظ کشــور 
برداشــته  مــی شــود و باید هــر چــه ســریعتر تکلیف 

صنعت با ارز مشخص گردد.
وی گفــت: افزایش قیمت ناشــی از تغییــرات نرخ 
ارز بــه طور غیرمســتقیم بــه مصرف کننــده تحمیل 
می شود و حمایت از صنعت غذا به عنوان مهمترین 

صنعت کشور با تثبیت نرخ ارز اتفاق می افتد.
مدیــر هلدینــگ دمیرچــی در ادامــه عنــوان کرد: 
تحریم اثرات منفی و مثبت داشته است، سازندگان 
و محققین بــر اثر تحریم فعالیت هــای خوبی انجام 
داده انــد و بایــد به نحــوی از ایــن موضــوع حمایت 

شود.

جارودی قوانین دست و پا گیر را از دیگر معضلات 
صنعــت غذا برشــمرد و گفــت: صــادرات و واردات با 
مشکل صورت می گیرد و تعداد نهادهای نظارتی به 
شدت زیاد اســت و نیازی به این مقدار سختگیری 

نیست.
وی در ادامــه خاطرنشــان کرد: کشــورهای موفق 
در صــادرات قوانین دســت وپا گیــر صــادرات را کنار 
گذاشته اند و به جای آن قوانین حمایتی و تشویقی 

قرار داده اند ولی در کشور ما قوانین تنبیهی است.
ایــن فعــال صنعــت کشــور در پایــان در خصــوص 
گفــت:  گیری هــا  مشــارکت تشــکل ها در تصمیــم 
تصمیمات بدون هیچ مشورتی با بخش خصوصی 

گرفته می شود.

خ ارز است چالش اساســــی در صنعت غذای کشــــور عدم ثبات نر
مدیر هلدینگ دمیرچی: 
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بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
امیرحسین بیرشــک، دبیر انجمن صنفی صنایع 
روغن نباتی ایران در حاشیه سی امین نمایشگاه 
گروفــود ضمــن مثبــت ارزیابــی کــردن این  ایــران ا
تــر  ر با ل پر مســا ه ا یشــگا : نما گفــت ه  یشــگا نما
کیفیت تــر از ســال های گذشــته بــود. جــای  و با
کــه برندهــای خوبــی در ایــن  خوشــحالی اســت 
رویداد حضور داشــتند و این موضوع نوید بخش 
این اســت که جدا از بحث مواد اولیه، تولید مواد 
غذایی در کشور به خودکفایی کامل رسیده است.
بیرشــک در ادامــه بیــان کــرد: در حــال حاضر با 
تولیدی که در ســه ماهه اول ســال صــورت گرفته 
مشــکل خاصــی در بــازار روغــن از لحــاظ تولیــد و 
توزیع وجود ندارد و طبق برنامه های اعلام شــده 
حــدود ماهیانــه ۱۶۰ تــا ۱۷۰ هــزار تــن انــواع روغن 

نباتی تولید و پخش می شود.
وی افــزود: بــا توجــه بــه تحریم هــای ظالمانــه، 
امیدواریم بــا تدابیری کــه دولت اندیشــیده برای 

ماه های آینده مشکل ارزی حل شود و با اتفاقاتی 
که در عرصه سیاسی و اقتصادی در حال رخ دادن 
است و همچنین خبرهای خوشی که دولتمردان 
اعــلام کردنــد، چالش هــای ارزی مــا مرتفع شــود، 
گر این مشــکلات حل شود، مشــکل خاصی را در  ا
ماه های پایانی سال در خصوص بازار روغن نباتی 

نیز نخواهیم داشت.
دبیر انجمن صنفی صنایع روغــن نباتی با بیان 
اینکه صادرات روغن نباتی در حال حاضر ممنوع 
اســت، گفت: با توجه به اینکــه ارز روغن نباتی، ارز 
ترجیحــی اســت، صــادرات ایــن محصــول صورت 
نمی گیــرد، در صورتی ایــن عمل صــورت می گیرد، 
که روغن بصورت ورود موقت وارد و تصفیه و بسته 
بندی شــود که با توجه به هزینه های بالا، مقرون 

به صرفه نیست.
بیرشک در خصوص اشــاره رییس جمهوری در 
جمع فعالین اقتصادی مبنی بر مشورت با بخش 
خصوصی و تشکل ها بیان کرد: بعد از فرمایشات 

مقام معظم رهبــری اتفاقات خوبی در راه اســت، 
تــا ایــن تغییــر سیاســت کــه مشــورت با تشــکل ها 
صورت بگیرد، دوران گذاری دارد، اما وزارت جهاد 
کشــاورزی و نهادهای دیگر شــروع بــه نظرخواهی 
کردنــد، بــه طــور خــاص در مــورد انجمــن صنایع 
کثر موارد  روغن نباتی وزارت جهاد کشــاورزی در ا

از تشکل ما نظرخواهی می کند.
بیرشــک در پایان گفت: امیدواریم همانطور که 
مردم همواره در کنار تولیدکنندگان بودند، از رفتار 
هیجانی حذر کنند و دست به دست هم دهیم تا 

میهمن خود را آباد کنیم.

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
فرهاد اســکندری در حاشــیه ســی امین نمایشــگاه 
گروفــود گفــت: بــا سیاســتها و  بیــن المللــی ایــران ا
عملکرد دولت برخلاف شــعار سال حرکت می کنیم 
و متاسفانه شــاهد مهار تولید و رشــد تورم هستیم. 
نمایشــگاه بــا آشــنایی بــا توزیــع کننــدگان داخلی و 
توســعه صــادرات اســت و امیدواریــم خیلــی ســریع 
از بحــث تحریم هــا عبــور کتیم تــا بتوانیم صــادارت 

محصولات خودمان را گسترش دهیم.
مدیرعامل شــرکت ویلــو پروتئیــن پــارس ”ویلورا” 
افزود: به خاطر مشــکلاتی نظیر برگشــت ارز حاصل 
از صادرات و افزایش افسار گسیخته مواد اولیه با دو 
چالش مواجه شــدیم. با افزایش قیمت ماهی تون، 
قیمت تمام شــده ما به شــدت رشد داشــته است و 

قادر نیســتیم با رقبای تایلندی، تــرک، چین رقابت 
کنیم، چرا که قدرت چانه زنی نداریم .

ایــن تولیدکننــده کشــورمان تصریح کرد: مســئله 
گر دلار ۵۰ هزار  بعدی صادراتی که انجام می دهیم ا
تومان است، و ما یک دلار می فروشیم، نمی توانیم 
براساس پنجاه هزار تومان قیمت گذاری کنیم، چرا 
که باید با قیمت به مراتب پایین تر به مرکزی این ارز را 
پس بدهیم، پس مجبور هستیم قیمت را بالاتر اعلام 
کنیــم یا ضــرر بدهیم بــرای همین با سیاســتگذاری 
صورت گرفته قابل پیش بینی است صادرات کشور 
نه تنها در بخش صنایع غذایی بلکه درهمه صنایع 

با مشکل روبرو شود و روند کاهشی داشته باشد .
اسکندری با مثبت ارزیابی کردن کیفیت نمایشگاه 
گروفود، ایــن رویداد را از بزرگترین نمایشــگاه  ایــران ا

های صنایع غذایی در منطقه دانســت و بیان کرد: 
امیدواریم دولت با حمایت از تولیدکنندگان، باعث 

شود که به سمت شعار سال حرکت کنیم .

نداریم/  وغــن  ر بــازار  در  خاصــی  مشــکل 
تا  ارزی  مشــکلات  حــل  و  دولــت  تدابیــر  با 
پایــان ســال وضعیت مناســب خواهــد بود

مدیرعامل شرکت ویلورا:
مشکلاتی نظیر برگشت ارز حاصل از صادرات و افزایش افسار گسیخته مواد اولیه قدرت صادرات را کاهش داده است

وغن نباتی ایران: دبیر انجمن صنفی صنایع ر



w w w . i r a n f o o d m a g a z i n e . c o m

47

INDUSTRY

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

I N D U S T RY

سید احسان مصطفوی معتقد است با توجه به پیدایش هوش مصنوعی در کسب 
و کارها باید نگاه نوگرایانه به محصول زعفران داشت.

به گــزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر ســید احســان مصطفــوی مدیرعامل گروه 
گروفــود در  زعفــران مصطفــوی در حاشــیه ســی امین نمایشــگاه بیــن المللــی ایــران ا
خصوص فعالیت این مجموعه گفت: یک مجموعه خانوادگی متشــکل از چهار برادر 
که زیر ســایه پدر از ســال ۱۳۷۵ شروع به کار کردیم و باعث خرســندی است که با این 

حرفه شوق و نشاط را به مردم هدیه داده ایم.
گروفود در ســال های اخیر ســیر  مصطفــوی عنوان کــرد: کیفیــت نمایشــگاه ایــران ا
ک ها عقد قراردادهای ملی و بین المللی اســت که در  صعودی داشــته، زیرا یکی از ملا

این نمایشگاه نسبت به سال گذشته پیشرفت داشته است.
، محصولات انحصاری ایران  وی بیان کرد: زمانی زیره، ابریشم، فرش، پسته، خاویار
کنون این محصولات به نام زیره ترکیه، پسته آمریکا، فیروزه افغانستان و فرش  بود ولی ا

هند شناخته می شود. حال در تلاشیم تا زعفران به نام ایران باقی بماند.
مصطفوی در ادامه گفت: ســازمانی به نام اوســک طراحی و در ســال ۱۳۹۹ توســط 
آقای رئیس جمهور افتتاح شــد، دو ســال پیش نیز در یونســکو ثبت گردید و در حال 
حاضر حدود ۱۲هزار کشاورز، عده ای از دانشگاهیان و پژوهشگران عضو این مجموعه 
هستند و در تلاشیم در گام بعدی صادرکنندگان و فروشندگان حوزه زعفران نیز به این 

مجموعه اضافه شوند تا با همگرایی عزت زعفران را همچنان حفظ کنیم.
ایــن فعال صنعــت زعفران چالش هــای این صنعت را بــه دو گروه داخلــی و خارجی 
تقســیم نمــود و گفت: عــدم همگرایــی فعالیــن زنجیــره و عــدم ارتبــاط تولیدکننده با 
صادرکننــده از چالش هــای داخلــی و وجــود تحریم هــا و عدم شــناخت کشــورهای از 

زعفران از چالش های خارجی است.
گر از قیمت  مصطفوی ضمن نامناسب خواندن قیمت گذاری دستوری بیان کرد: ا
گاه باشیم و با توجه به  تمام شده زعفران کشاورز که در ۸ سال متوالی متفاوت است آ
، مصرف کننده و منافع صادر کننده در این زنجیره به راحتی  ، واسطه گر منافع کشاورز

قیمت تمام شده مشخص می گردد 
و عرضــه و تقاضــا مشــخص کننده 

قیمت محصول نهایی است.
وی خاطــر نشــان کــرد: بــا توجــه 
بــه پیدایــش هــوش مصنوعــی در 
کسب و کارها باید نگاه نوگرایانه به 

محصول زعفران داشت.
پیشـــــــنهاد می شـــــــود یکـــــــی از 
شعارهای ســـــــال جوان باوری و 
جوان یاوری باشـــــــد تا تفکرات و 
کارهای جدید به کســـــــب و کارها 
کند و در واقع پیشکسوتان  ورود 
در قلم و جوانـــــــان در قدم در کنار 

یکدیگر طی مسیر کنند.

به گـــــــزارش کارآفرینی و صنعت غـــــــذا، محمدرضا دهقان در 
گروفود گفت:  حاشیه سی امین نمایشگاه بین المللی ایران ا
افتخار داریم به عنوان سفیر مردم یزد،۱۶ کارخانه با ۷۰ خط 

تولید داریم که به ۲۸ کشور دنیا صادرات می کنیم.
مدیرعامل گروه شیررضا با بیان اینکه این شرکت در نمایشگاه 
امسال از نوشیدنی های سلامت محور بر پایه عرقیجات برای 
تکمیل ســـــــبدکالایی خود رونمایی کرد، افزود: در حال حاضر 
محصولات جدیدی شامل کرم ها، بیسکوئیت ها و شکلات ها 
با برندهای کوکویا و بیسکویا به برندهای شیررضا اضافه کردیم.
این کارآفرین صنایع غذایی کشوردر پاسخ به سئوال خبرنگار 
ما در خصوص چالش های صنعت غذا گفت: چالش و مشکلات 
با وضعیت و بحرانی که در کشورمان می باشد، وجود دارد، ولی 
ما یک ایرانی هستیم، ســـــــعی می کنیم چالش ها را پشت سر 
بگذاریم و امید داریم با تلاش و رویکرد صحیح مسئولین این 

کار با تسهیل بیشتری صورت پذیرد.
دهقان افزود: افتخاردارم که خود را سربازی در جبهه صنعت 
کشور بدانم، کســـــــانیکه در صنعت خدمت می کنند، کمتر از 
افرادی که در مرزها از کشـــــــورمان دفاع می کنند نیست، لذا 

امیدوارم مسئولین قدر صنعتگران کشور را بدانند.
مدیرعامل شرکت شیررضا ضمن ابراز رضایت از کیفیت سی 
گروفود، گفت: چنین گردهمایی هایی  امین نمایشگاه ایران ا
کمک می کند که بتوانیم محصولاتمان را برای مصرف کنندگان 
به نمایش بگذاریم، همانطور که شـــــــاهد بودیم با حضور قوی 
در نمایشگاه گلفود رقبای ترکیه ای و عربستانی تعجب کردند 

چنین محصولات با کیفیتی در ایران تولید می شود.

به زعفران نگاه نوگرایانه داشته باشیم
وه زعفران مصطفوی: وه شیررضا: مدیرعامل گر مدیرعامل گر

افتخاردارم که خود را سربازی 
در جبهه صنعت کشور بدانم / 
به ۲۸ کشور دنیا صادرات داریم
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به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر حمیدرضا 
حامــی، مدیربازاریابی گروه صنعتی مینو در حاشــیه 
گروفــود به خبرنــگار ما  ســی امین نمایشــگاه ایــران ا
گفت: گروه صنعتی مینو، درطول ســه ســال گذشته 
سرمایه گذاری های خوبی را در زمینه صنایع غذایی 
انجام داده اســت و با توجــه به حضور شــرکت هایی 
همچــون شــرکت کشــت و صنعــت ماریــان بــا برنــد 
چاشــنی، شــرکت صنایع غذایــی و آشــامیدنی مینو 
گرس بــا برند آیســلند و بیشــه در حوزه نوشــیدنی،  زا
شــرکت صنایع غذایی مینو کاسپین در حوزه روغن، 
قند فسا با برند دلگشا در حوزه قند و شکر تصمیم بر 
گروفود  این شد که برای اولین بار در نمایشگاه ایران ا
شرکت کنیم، خوشبختانه هم به واسطه حضور برند 
مینو به خاطر نام و آوازه آن و هم بخاطر کیفیت خود 

نمایشگاه، این استقبال بی نظیر بوده است.
گــروه صنعتــی مینــو در ادامــه  مدیــر بازاریابــی 
خاطرنشــان کــرد: شــرکت هــای گــروه که ۲۲ شــرکت 
هستند و توانســتند به اندازه نیازی که مد نظر بوده 

گروفــود ببرند و  بهــره هــای لازم را از نمایشــگاه ایران ا
پاســخگوی مراجعینــی کــه در داخل کشــور و چه در 
حوزه بیــن الملل از کشــورهای مختلف حضــور پیدا 

کردند، باشند.
حامی افزود: در این نمایشگاه هم در حوزه صادرات 
سفارشــات خوبی داشــتیم و هــم در حــوزه توزیع در 

بخش داخلی همکاری ها را گسترش دادیم.
مدیربازاریابی گروه صنعتی مینو تصریح کرد: شرکت 
قاسم ایران از شرکت های تابعه گروه صنعتی مینو در 
حوزه پخش است که بزرگترین شرکت پخش ایران می 
باشد که در حوزه غذایی، دارویی، آرایشی، بهداشتی 
و سلولزی فعالیت گســترده ای در سراسر کشور دارد 
و شرکت های تولید مینو نیز از دیر باز مخاطب خود 

را داشتند.
وی افــزود: در ایــن نمایشــگاه عــلاوه بــر حضــور 
گروههــای غذایــی و آشــامیدنی نامبرده، شــرکتهای 
شیرینی و شــکلات مینو نیز در این نمایشگاه حضور 
فعالی داشــتند که ان شــالله بعــد از نمایشــگاه با پی 
گیری نشست های نمایشگاه در خدمت مخاطبان 

خود خواهیم بود.
حامی در خصوص صادرات گروه صنعتی مینو بیان 
کــرد: شــرکت صادراتی پرســویئس از دیربــاز صادرات 
محصــولات گروه صنعتی مینو را بــه اقصی نقاط دنیا 
کنــون نیــز فعالیــت آن توســعه و  برعهــده داشــته و ا
گسترش یافته است. این شرکت کشورهای همسایه 
و حوزه خلیج فارس، اروپا، آمریکای شمالی و آفریقا را 
تحت پوشش دارد. علی الرغم مسائلی که به واسطه 
تحریم ها و مشکلات نقل و انتقال مالی بوجود آمده 
بــود، خوشــبختانه توانســتیم آن بازاری که داشــتیم 

و ارتباطــی کــه بــا خــرده فروشــان و عمده فروشــان و 
نمایندگانی که داریم را حفظ کنیم و در تلاش هستیم 
این ارتباط را با محصولات جدیدی که طراحی کردیم 

و دردست تولید و توسعه است گسترش دهیم.
مدیــر بازاریابــی گروه صنعتــی مینو با بیــان چالش 
های موجود در صنعت غذا گفت: یک سری چالش 
هــا از یــک ســال و نیــم گذشــته شــامل شــرکت های 
تولیدی و حتی خدماتی شــد که مــی توان به حقوق 
دســتمزد و آزادســازی نرخ ارز روی برخی مــواد اولیه 
کــه بــه صــورت اســتراتژیک در فرآینــد تولیــد شــرکت 
هــای مختلف و هم بحــث تحریم هــا و جهش نرخی 
کــه وجود داشــت و کم شــدن قــدرت خرید مــردم به 
واسطه آن کاهش تقاضا در بازار شد، اشاره کرد. برای 
همین بسیاری از شرکت ها راهکارشان کاهش هزینه 
و تعدیــل منابــع انســانی بــود. خوشــبختانه در گروه 
صنعتی مینو تعدیل نیرو نداشتیم و درکنار آن حتی 
سرمایه گذاری جدیدی داشتیم و توانستیم خطوط 
تولیدی جدیدی را در استان های مختلف راه اندازی 
کنیم و منابع انسانی جدیدی را نیز به مجموعه اضافه 

و جذب کنیم.
وی در پایــان گفــت: ایــن چالــش هــا همیشــه در 
کشــور بوده و هســت. بــه نظرم هــر کســب و کاری که 
در کشــور فعالیــت می کنــد، بایــد بدانــد در محیطی 
که نوســان،عدم قطعیــت و ابهــام و پیچیدگی وجود 
دارد، متناســب با آن با کمک استراتژیســت هایی که 
درآن ســازمان هســتند راهکارهــای دقیــق و صحیح 
ارائه دهند، که ما هــم در بازاریابی گروه صنعتی مینو 
با فرآینــدی که داریم با کمک شــرکت هایی که داریم 

توانستیم این مسائل را پوشش دهیم .

ک موفق به کسب رتبه ۲۸  شرکت کشت و صنعت روژین تا
در بین ۵۰ شرکت تولیدکننده برتر رب گوجه فرنگی جهان شد.

به گــزارش کارآفرینی و صنعت غذا ، کشــت و صنعت روژین 
ک عضو سندیکای صنایع کنســرو ایران از میان ۵۰ شرکت  تا
تولیدکننــده رب گوجــه فرنگی در جهــان در رتبــه ۲۸ جهان 

قرار گرفت.

وه صنعتی مینو با توسعه  با وجود چالش های موجود در صنعت غذا، گر
خطوط تولید در سراسر کشور، در اشتغالزایی نیز موفق عمل کرد

وه صنعتی مینو:  مدیربازاریابی گر

وژین تاک در میان ۵۰ تولیدکننده برتر رب گوجه فرنگی جهان حضور کشت و صنعت ر
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طالب اســلامی می گوید: رشــد ســرانه مصرف شــیر 
و لبنیات در کشــور، مستلزم ایجاد شــرایط لازم برای 
کاهش قیمت تمام شده تولید محصولات لبنی است.

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مدیرعامــل 
شرکت درین پودر برند کالین در گفت و گو با خبرنگار 
مــا گفت: با توجه بــه اینکه لبنیات یکــی از مهمترین 
و ضروری تریــن منابع تامین پروتئین و کلســیم بدن 
می باشــد، لذا اولین گام برای در دسترس بودن این 
محصول کاهش هزینــه جهت ترغیب بــه خرید آن و 
پس از آن بــالا بردن فرهنگ اســتفاده از آن در ســبد 

غذایی افراد می باشد.
اســلامی بیان کرد: با توجــه به افزایــش هزینه مواد 
اولیه از جمله شــیرخام امکان کاهش هزینه از سوی 
تولیدکننده بسیار پایین است. شرکت درین پودر با 
حذف هزینه های ســربار و به حداقل رساندن هزینه 
تولید از طریق صرفه جویی در مصرف انرژی و هزینه 
تامین مواد اولیه تا حد امکان قیمت مصرف کننده را 

پایین آورده است.
وی گفــت: رشــد ســرانه مصــرف شــیر و لبنیــات در 
کشور، مستلزم ایجاد شرایط لازم برای کاهش قیمت 
تمام شــده تولید محصولات لبنی اســت، کــه در این 
راســتا باید به دنبــال راهکارهای مناســبی در جهت 

کاهش قیمت تولیدکننده بود.
اسلامی تخصیص یارانه دولت به شیرخام مصرفی 
تولیدکننــدگان و تامیــن انــرژی ارزان قیمــت جهــت 
دامداری ها و شرکت های لبنی و اجرای سیاست های 

حمایتی در مورد کاهش مصرف انرژی را از راهکارهای 
کاهــش قیمــت تولیدکننده برشــمرد و گفــت: حذف 
تعرفه هــای وارداتــی از نهاده های تولید شــیرخام به 
ک دام، داروهای دامی، ســموم، مواد  خصوص خورا
بیولوژیک و ماشــین آلات و تجهیزات صنایع لبنی از 

دیگر موارد است.
وی عنوان کرد: معافیت مالیاتی بخش کشاورزی به 
صنایع تبدیلی این بخش به خصوص صنایع لبنی و 
اعطای کمک های حمایتی دولت بــه واردات غلات 
دامی که باعث کاهش هزینه دامداری  و کاهش هزینه 
تولید شیر و قیمت تمام شده شیر می گردد می تواند 

در کاهش قیمت تولیدکننده موثر باشد.
این فعــال صنعت لبنیات کشــور گفت: تســهیلات 
لازم به دامداری ها با هدف توسعه دامداری  در جهت 
کاهش بهای تمام شده شیر خام تخصیص داده شود 
و هزینه های تولید مواد اولیه از جمله مواد اولیه اقلام 

بسته بندی و هزینه تولید آن کاهش یابد.
اسلامی در ادامه گفت: یکی از موارد کاهش هزینه 
های تولیدکننده توسعه سطح زیرکشت علوفه دامی 
ک دام و کاهــش هزینه ســربار  در جهــت تولیــد خــورا

دامداری ها است.
وی تمرکز دولت بر سرمایه گذاری در بخش سلامت 
دام و هزینه هــای درمانــی و پیشــگیری بیماری های 
دامی، بهره گیری کامل از ظرفیت صنعت گاو شــیری 
و صنایــع لبنی در جهــت کاهش هزینه هــای تولید و 
اختصاص منابع کشور مانند زمین، آب و انرژی برای 

جذب سرمایه گذاری جدید برای دامداری  و کشاورزی 
از دیگر موارد کاهش هزینه تولیدکننده برشمرد.

مدیرعامــل شــرکت دریــن پــودر خاطرنشــان کرد: 
پس از کاهش قیمت و در راســتای آن بالا بردن توان 
خرید مردم از محصولات لبنی نیاز به ترویج فرهنگ 
استفاده از لبنیات در سبد غذایی افراد با استفاده از 
تبلیغات گسترده رسانه های ارتباط جمعی از جمله 
تلویزیون و به خصوص به کمک تیزرهای تبلیغاتی با 
شخصیت های ثابت که به صورت محتوای آموزشی 
در زمان های حدود ۵دقیقه ای فرهنگ اســتفاده از 
لبنیات را در ســبد غذایی به افــراد آموزش می دهند 

است.
طالــب اســلامی در پایــان گفت: بــا کمک ایــن نوع 
آموزش ها کــه مشــابه آن در موارد دیگر کارســاز بوده 
است. همچنین تمرکز در آموزش در مدارس نیز در بالا 
بردن سطح فرهنگ استفاده از لبنیات در جهت بالا 
رفتن سرانه مصرف شیر در کشور تاثیرگذار می باشد.

مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول انجمن 
علــوم و صنایع غذایــی ایــران برگزار شــد و اعضای 
هیئت مدیره و بازرس این انجمن برای چهار سال 

آینده انتخاب شدند.
کارآفرینــی و صنعــت غــذا، اســامی  گــزارش  بــه 

منتخبین به شرح زیر است :
دکتر محمد حسین عزیزی ۵۶ رای

دکتر منوچهر وثوقی ۴۸ رای
دکتر سید محمد حسینی ۴۵رای

دکتر ایرج شریفی آل آقا ۳۱ رای

دکتر احمد فتح الهی ۳۹ رای
دکتر مهدی امینی ۳۹ رای

دکتر یحیی مقصودلو ۲۳ رای
بازرس

دکتر پرویز جهانگیری ۳۲ رای بازرس اصلی
بر اســاس این گزارش، دکتر محســن برزگــر با ۲۲ 
رای و مهنــدس محمدرضا شــافعی نیا بــا ۳۴ رای 
اعضای علــی البــدل و همچنیــن مهندس قاســم 
فلاحتــی بــا ۲۴ رای بــه عنوان بــازرس علــی البدل 

انتخاب شدند.

مدیرعامل شرکت درین پودر:
کاهش قیمت تمام شده تولید، سرانه مصرف لبنیات را افزایش می دهد

انجمن علوم و صنایع غذایی هیئت مدیره خود را شناخت
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تولید محصولات جدید غذایی با استفاده از سویا در شرکت بهپاک
 

 

مدیرعامل شرکت توسعه صنایع بهشهر در بازدید 
ک گفت: برای اولین بار در کشـــور،  از کارخانه بهپـــا
خط تولید محصولات جدید غذایی با اســـتفاده از 

سویا تا مهر ماه سال جاری افتتاح خواهد شد.
بـــه گـــزارش کارآفرینـــی و صنعت غـــذا، بـــه نقل از 
مدیریت ارتباطات و اطلاع رســـانی شـــرکت بهشهر 
دکتر بهروز مرادی مدیرعامل شرکت توسعه صنایع 
ک در جلســـه  بهشـــهر بعد از بازدید از کارخانه بهپا
ک  فنی این شرکت حاضر شـــد و گفت: شرکت بهپا
به سمت اجرای طرح های نوین حرکت کرده است.
ک با  وی با بیان  اینکه طرح های توسعه ای بهپا
اولویت بررسی خواهد شد ادامه داد: نقطه پایان در 
طرح های توســـعه باید در همان نقطه شروع ارائه 
شـــود تا نقشـــه راه و اهداف طرح بـــرای مجموعه از 

همان ابتدا مشخص شود.
مدیرعامل بهشهر با بیان اینکه طرح های توسعه 
ای بر اســـاس اولویت بندی عملیاتی خواهد شـــد 
ک گفت: برای اجرای  خطاب به مدیران شرکت بهپا

طرح های توســـعه از ظرفیت های استانی استفاه 
کنید و ما نیـــز ظرفیت هـــای ملی را بـــرای کمک به 

اجرای طرح نوین به کار خواهیم بست.
ک دام بعد  کید بر اینکه باید کارخانه خورا وی با تا
از اخذ مجـــور دامپزشـــکی افتتاح شـــود ادامه داد: 
زمین مناســـب، نیروی انســـانی متخصص و دانش 
کافی بـــرای اجرای طرح های توســـعه آماده اســـت 
ک و  و با اســـتفاده از ظرفیـــت های موجـــود در بهپا
ک دام بـــرای تامین نیاز کشـــور  اســـتان تولید خورا

ضروری است.
دکتر مرادی با اشاره به اینکه نیازهایی جدیدی در 
کشور شکل گرفته است تصریح کرد: با وجود تعداد 
ک دام می تواند  زیاد حیوانات خانگی، کارخانه خورا

ک آنها داشته باشد. نقش بسزایی در تامین خورا
دکتر مرادی با تجلیل از نیروی انســـانی شاغل در 
ک  ک گفـــت: اصلی ترین ســـرمایه بهپا شـــرکت بهپا
نیروی انسانی آن است که این نیروی انسانی کارآمد 

باید حفظ شود.

مدیرعامل شرکت توسعه بهشهر با اشاره به اینکه 
کارگروه تخصصی برندینگ و بازار در شـــرکت بهشهر 
تشکیل شده است ادامه داد: شرکت توسعه صنایع 
بهشهر فعالیت های تخصصی در حوزه تبلیغات را 
آغاز کرده و در این زمینه به شـــرکت های مجموعه 

کمک خواهد کرد.

مهنـــدس مجتبـــی عشـــقی، نایب رئیـــس هیئت 
مدیره شرکت تریشـــه گفت: از چهار سال پیش، به 
این نتیجه رسیدیم که باید یک محصول جایگزین 
گوشـــت حیوانی به بـــازار عرضه کنیم بـــه خصوص 
اینکه گوشت قرمز رفته رفته از سبد غذایی بسیاری 

از مردم در حال حذف شدن است.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، عشـــقی افزود: 
با راه اندازی ماشـــین آلات مرتبط و واحد تحقیق و 
توسعه، از سال گذشته این پروتئین گیاهی را تولید 
کردیم کـــه از مزایای رقابتی این محصـــول می توان 
به عـــدم مضرات گوشـــت قرمـــز و همچنیـــن وجود 
اســـیدهای آمینه و پروتئین و ویتامین های و مواد 

معدنی بیشتری از گوشت دارد .
نایـــب رئیس هیئـــت مدیره شـــرکت تریشـــه بیان 

کـــرد: ایـــن محصـــول از بعـــد اقتصادی حـــدود یک 
چهارم گوشـــت قرمز برای فـــروش در نظر می گیریم 
و از آنجاییکه بعد از فرآیند پخت حجمش زیاد می 
شـــود و از نظر اقتصادی برای مصرف کننده هزینه 

کمتری دارد.
عشـــقی خاطر نشـــان کرد: پروتئین گیاهی از نظر 
بافت و طعم شـــباهت های زیادی به گوشـــت قرمز 

دارد.
این تولید کننده بیان کرد: محصولات این شرکت 
در تهران،مشهد،اصفهان، شـــیراز و نیشابور توزیع 
می شود و در بسیاری از فروشـــگاه های زنجیره ای 
، اتکا و  از جملـــه شـــهروند، هایپرمـــی، هایپر اســـتار

فروشگاه های ارگانیک عرضه می شود.
نایب رئیســـه شـــرکت تریشـــه افـــزود: در یـــک ماه 

گذشته به عنوان یک محصول جدید تعرفه صادراتی 
را اخذ کردیم و این محصول بـــه زودی به بازارهای 

روسیه و افغانستان صادر می شود.
گروفود را  وی در پایان سی امین نمایشگاه ایران ا
خوب ارزیابی کرد و گفت: بیشتر بازدیدکنندگان در 
این نمایشـــگاه با دید تخصصی به محصولات نگاه 
می کنند و از این جهت این نمایشـــگاه را نسبت به 

سایر نمایشگاه ها متمایز می کند.

وتئین گیاهی با تشابه شکل ظاهری و طعم دارای مزایای بیشتری  پر
نسبت به گوشت قرمز است

نایب رئیس هیئت مدیره شرکت تریشه:   
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رسول قملاقی گفت: عوارض صادراتی ۱۰ یا ۱۵ درصد 
توانایی رقابت در بازارهای صادراتی را از ایران می گیرد.
بــه گــزارش کارآفرینی و صنعــت غذا، رســول قملاقی 
مدیرعامل شــرکت صنایع غذایی هانابل در حاشــیه 
گروفود در خصوص  سی امین نمایشــگاه بین المللی ا
فعالیت این شــرکت گفت: با هدف بهبود و رفاه ســبد 
کارونی و سویا از تولیدات  خانوار انواع نودل ، رشته، ما
ایــن مجموعــه اســت و در آینــده ایــن ســبد کامل تــر 

خواهد شد.
قملاقی همچنین بیان کرد: اینکه همگان از غذایی 
ســالم، کامل، مقرون به صرفه و در دسترس برخوردار 
باشــند، رســالت برند هانابل اســت و ســعی بــر قیمت 
گذاری مناســب محصولات خود داشــته تا با توجه به 
شرایط اقتصادی و شرایط غذایی کمک به رفاه زندگی 

تمام اقشار جامعه شود.
وی عنوان کرد: در زمان کوتاهــی موفق به بازارهای 
امــارات، عراق و عمان صــادرات انجام شــده و تا اواخر 

امسال نیز به بازار داخل وارد می شویم.
قملاقی ضمن بیان اینکه صنعت غذا با چالش های 
متعددی درگیر است گفت: از قیمت گذاری دستوری 
که مشــکلاتی برای تولیدکننــدگان صنعت غــذا ایجاد 

کــرده تــا تامیــن مــواد اولیــه بــا ثبــات و در دســترس از 
مشکلات این صنعت است.

ایــن فعــال صنعــت غــذا گفــت: بــا توجــه بــه رقابت 
ســنگینی کــه در بــازار داخــل وجــود دارد بایــد اضافه 
ظرفیــت تولیــد صــادر گــردد و در تجــارت جهانــی بــه 
روز بــودن از اصــول اولیــه صــادرات اســت، ولــی حتی 
تولیدکنندگان نمی دانند قیمت مواد اولیه چند است و 
چه زمانی در دسترشان قرار می گیرد که باعث از دست 

دادن مشتریان و سفارشات می شود.
وی در ادامــه خاطرنشــان کــرد: با توجه بــه اهمیت 
بازارهــای صادراتــی بــرای دولــت و تولیدکننــدگان، 

سازمان ها و ارگان ها باید حامی صنعتگران باشند.
قملاقــی قوانیــن صادراتــی کشــورهای هنــد و ترکیه 
را مثــال زده و گفــت: در کشــور هنــد قوانیــن تســهیل 
صــادرات و در گمــرکات آن کشــور تعرفــه ترجیحــی و 
توافقنامه هــای منطقــه ای وجــود دارد همچنیــن در 
کشور ترکیه محصولاتی با عوارض ۱درصد به بازار روسیه 
وارد می شــود ولی ایران هیــچ توافق گمرکی نــدارد و با 

عوارض ۱۰ یا ۱۵ درصد صادرات صورت می گیرد.
مدیرعامــل صنایع غذایــی هانابل در ادامــه افزود: 
بانک ها توانایی ارتباط مالی ندارند و ال ســی مشکل 

دارد ولی حداقل در بازارهای هدف تدابیری اندیشیده 
شــود تا تجار بعد از صادرات، ارز خود را به صورت امن 

بازگردانند.
وی اشــاره کرد: صــادرات راهی مطمئن بــرای گذر از 
چالش ها اســت و باید به دروازه تجارت جهانی وصل 

شویم.
رســول قملاقــی در پایــان ابراز امیــدواری کــرد: تمام 
افرادی که در صنعت غذا در تلاش هستند به اهداف 
خود برســند و با حمایت دولت و سازمانهای مربوطه 

هم رشد تولید و هم رشد صادرات صورت بپذیرد.

گروفود گفت:  دکتر ساسان قلی پور در حاشیه ســی امین نمایشگاه ایران ا
شرکت ســوت ایچ تبریز با برند توریس با بیست سال سابقه در زمینه لبنیات 
،ماســت، دوغ، کره و شــیر طعــم دار را در  در تبریــز فعالیت دارد، که انواع پنیر

سبد کالایی خود دارد.
بــه گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، مدیرعامل شــرکت توریس افــزود: این 
شــرکت به شــرکتهای حوزه اوراســیا از جمله روســیه، آذربایجان، ارمنستان، 

ترکمنستان، کشورهای حوزه خلیج فارس و همسایگان صادرات می کند.
این کارآفرین مهمترین چالش شرکت های لبنی را تهیه شیرخام عنوان کرد 
و گفت : افزایش قیمت شیرخام به ۱۵۰۰۰ تومان باعث شده قیمت تمام شده 
محصولات لبنی بالا برود و از طرفی دولت اجازه بالا بردن قیمت محصولات را 
به تولید کنندگان نمی دهد که این مسئله با توجه به افزایش سایر هزینه ها 
، بیمه تامین اجتماعی، مواد اولیه بســته بندی و… کار  از جمله حقوق کارگر

را برای شرکت ها بیش از پیش سخت کرده است.
قلــی پــور در خصــوص انتظــار وی از دولــت بــه عنــوان تولیدکننــده گفت: 
کارآفرین به دنبال ایده اســت، که کالاهای جدید و نوآور را به بازار ارائه دهد، 

بــه عنوان مثــال در شــرکت دیگری کــه در صنعت دیگــر فعالیت مــی کنیم با 
مهندســی معکوس کالایــی را تولیــد کرده ایــم که باعث شــده از خــروج ارز از 

کشور جلوگیری کنیم.
این تولیدکننده از قوانین سرســخت صادراتی و مســائل مربوط به برگشت 

ارز حاصل از صادرات انتقاد کرد. 

شــــود تســــهیل  بایــــد  صادراتــــی  قوانیــــن 

لبنیات  صنعت  چالــــش  مهمترین  توریــــس:  لبنــــی  شــــرکت  مدیرعامل 

افزایش قیمت شــــیرخام و قیمت گذاری دســــتوری اســــت

مدیرعامل صنایع غذایی هانابل: 
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باشد می  غذا  صنعت  صادرات  معضلات  از  ها  تحریم  و  گمرکی  مسائل  ارزی،  مشکلات 
رئیس هیئت مدیره انجمن علوم و صنایع غذایی ایران:

به گزارش کارآفرینــی و صنعت غذا، دکتر محمد 
حسین عزیزی، رئیس هیئت مدیره انجمن علوم 
و صنایــع غذایــی ایــران در حاشــیه پانزدهمیــن 
همایــش ملــی صــادرات گفــت: صــادرات صنایع 
غذایی نسبت به دو دهه قبل پیشرفت محسوسی 
داشته اســت ولی صادرکنندگان مشکلات زیادی 
از قبیل مســائل گمرکی و یــا برگشــت ارز حاصل از 
صادرات داشــته اند که ارگان های نظیر ســازمان 
توســعه تجارت و گمرک با ایجاد مشــوق هایی در 

صدد کاهش این چالش ها هستند.
دکتر عزیزی صادرات محصولات لبنی، شیرینی 
و شــکلات، کنســرو و محصولاتــی نظیر زعفــران و 
خشکبار را به سایر کشــورها نقطه عطف صنعت 

غذا دانست.
رئیــس هیئــت مدیــره انجمــن علــوم و صنایع 
غذایی ایران بیان کرد: یکی از مسائلی که همواره 
مــورد توجــه ســازمان توســعه تجــارت و انجمــن 
صنایــع غذایــی و ســایر ارگان هــا بــوده ایجــاد 
کنسرسیوم صادراتی بوده که با عنایت دفتر مقام 
معظم رهبری این کنسرسیوم تشکیل شده است.
کنــون چنــد شــرکت برتــر بــا حمایت ســازمان  ا
توســعه تجارت با عضویت در این کنسرسیوم در 
کشورهای هدف دفتر دائمی دارند که محصولات 
طبق اســتانداردهای کشــورها صــورت بگیرد که 
بتوان صــادرات پایــدار طبق ذائقه کشــور مقصد 

باشــد. امیدواریــم همایش صــادرات هــم بتواند 
دراین کمک مشاوره ای دهد.

عزیــزی خاطــر نشــان کــرد: یکــی از معضــلات 
صادرات، مشکلات ارزی است که تولید، صادرات 
و واردات را بــا چالــش جــدی مواجــه کرده اســت 
که با توجه کنسرســیوم هــا و از ســرگیری روابط با 
کشــورهای منطقه، امیدواریم توسعه صادرات با 
سرعت بیشتری صورت پذیرد که در نهایت باعث 
افزایش تولید و رونق آن و در نهایت رشد اقتصادی 

کشور بشود.
رئیــس هیئــت مدیــره انجمــن علــوم و صنایع 
غذایــی ایران با بیان اینکه نگاه دولت به تشــکل 
ها و بخش خصوصی و فعالیــن اقتصادی مثبت 
اســت، گفت: دولت نقطه نظرات تشــکل ها را در 
جلسات از می گیرد، از طرفی مرکز پژوهش مجلس 
نیز نظرات و پیشنهادات را از انجمن ها از جمله 
انجمــن صنایع غذایــی می گیرد. ایــن ارتباطات 
کســیون  گــر بتوان فرا ادامــه دارد، ضمــن اینکــه ا
صنایع غذایی مجلس را در جهت مقررات زدایی، 
صــادرات و واردات فعــال کنیــم کمــک خوبی به 
صنعت غذا می شــود. انجمن ارتباط و همکاری 
خوبــی بــا انجمن هــای صنفی، یونســکو و ســایر 
ارگان های مرتبط با صنعت غذا دارد،که همایش 
های خوبی را در این زمینه برنامه ریزی کرده ایم.
امیدواریــم ســازمان غــذا و دارو، ســازمان ملــی 

استاندارد و وزارت جهاد کشــاورزی که به نحوی 
با صنعــت غــذا در ارتباط هســتند نیز بــا انجمن 
صنایع غذایی همکاری بیشتر ی داشته باشند.

دکتر عزیزی در پایان ضمن قدردانی از اعضای 
انجمــن کــه از ســال ۱۳۶۴ ایــن انجمــن را تنهــا 
نگذاشــتند و نقطــه نظــرات خــود را در میان می 
گذارند. اعضای انجمن با گستره فراوان از شرکت 
هــا، انجمن هــای صنفی، متخصصین، اســاتید، 
غ التحصیلان صنایــع غذایی  دانشــجویان و فــار
هســتند که در مناســبات و رویدادهــای انجمن 
حضور فعال دارند، امیدواریم با کمک اعضا بتوان 
فعالیت های انجمن را ارتقا دهیم در این صورت 
می توان با بیانیه و نقطه نظراتی که ارائه می کنیم 

موثرتر باشیم.

کولا  شرکت خوشگوار تولید کننده نوشابه کوکا
کنون هیچ  در ایران اعلام کرد: از ســال ۱۳۳۶ تا
کولا به خارج از کشور  گونه صادرات نوشابه کوکا

ندارد.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، پــس از 
بازنشر تصاویری از سربازان روس در شبکه های 
کولای ســاخت ایران  اجتماعی که نوشــابه کوکا
کولای  می نوشیدند و انتشار آن با عنوان »کوکا
ایرانی در دست سربازان روسیه«؛ شرکت تولید 
کیــد  کــولا بــا ارســال توضیحاتــی  تا کننــده کوکا
کرد که: »شــرکت خوشــگوار هیچ گونه صادرات 

کولا به خارج از کشور ندارد«. نوشابه کوکا
شــرکت خوشــگوار به طور ضمنــی تایید کرده 

که عکس های منتشر شده واقعیت دارد و آن را 
“صادرات غیرقانونی” خوانده است.

این شرکت همچنین اعلام کرد:
با توجــه بــه اینکــه در تاریــخ ۱۵ خــرداد ۱۴۰۲ 
مطلبی با شــماره خبــری ۸۲۸۸۴ تحت عنوان 
پای نوشیدنی محبوب ایرانی به روسیه باز شد 

به اطلاع میرساند:
کولا  شرکت خوشگوار تولید کننده نوشابه کوکا
گونــه  کنــون هیــچ  در ایــران از ســال ۱۳۳۶ تا
کــولا بــه خــارج از کشــور  صــادرات نوشــابه کوکا

ندارد.
این موضوع را طی نامه ای به سازمان توسعه 
و تجارت یادآور شــده ایم امیدواریم مســئولین 

ذیربط جلــوی صادرات غیر قانونــی را بگیرند تا 
مــا بیش از پیــش بتوانیــم در خدمــت جامعه و 

مردم ایران باشیم .
خواهشمند اســت جهت تنویر افکار عمومی 
دســتور فرمائید نســبت به اصــلاح مطلب فوق 

الذکر اقدام لازم مبذول فرمایند.

وســی چــه بود؟ داســتان نوشــابه کوکاکــولای ایرانــی در دســت ســربازان ر



w w w . i r a n f o o d m a g a z i n e . c o m

53

INDUSTRY

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

I N D U S T RY

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، علی زائر اومالی 
گروفود گفت:  در حاشیه سی امین نمایشگاه ایران ا
شرکت صنایع غذایی نســیم صباح واقع در نکا در 
اســتان مازندران، حــدود ده ســال در زمینه تولید 
کره اســت که در ابتــدا کره گیاهــی و مارگارین تولید 
می کــرد و در چند ســال اخیــر به صــورت تخصصی 

وارد تولید کره حیوانی شده ایم .
مدیرعامــل شــرکت نســیم صبــاح بابرندهــای 
حلاوت، لانتانا و شــوکت افزود: قبلا کره حیوانی به 
طــور کامل از کشــورهایی نظیــر نیوزلنــد، دانمارک 
و آلمــان بــه کشــور وارد مــی شــد، که حدود شــش 
یا هفت ماه بیشــتر ماندگاری نداشــت. مــا در این 
شــرکت تکنولوژی این صنعــت را وارد کردیــم و کره 

هایی که تولید می کنیم دو سال ماندگاری دارد.
زائر اومالــی گفت: خوشــبختانه محصــولات این 
شــرکت به کشــورهای همســایه نظیر ترکمنستان، 
کســتان صــادر مــی شــود و  عــراق، افغانســتان و پا
افتخار مــی کنیم که از واردکننــده این محصول به 
عنوان صادرکننده کره حیوانی فعالیت می کنیم و 

از خروج ارز در کشور جلوگیری می کنیم.

مدیرعامل شرکت نسیم صباح با بیان اینکه ۳۵۰ 
نیرو در این شرکت اشتغال دارند، افزود: این شرکت 
طرح توسعه های زیادی را در دست اقدام دارد که 
می توان به راه اندازی ماشین آلات تتراپک، تولید 
شیرخشک، تصفیه روغن، راه اندازی خطوط تولید 
خامه قنادی و پنیر پیتزا تا پایان امسال اشاره کرد. 
ضمــن اینکــه تولیــد ورق پــی اس، افتتــاح کارتون 

سازی در سال گذشته صورت پذیرفت.
این کارآفرین در پاسخ به خبرنگار ما در خصوص 
چالــش هــای صنعــت غــذا گفــت: کار تولیــد در هر 
کجــای دنیا با چالش روبرو اســت. وقتی وارد تولید 
می شدیم، خود را آماده کردیم و امیدواریم چالش 

ها روز به روز کمتر شود.
گفــت:  وی در خصــوص انتظــار از مســئولین 
انتظار این است که از ابلاغ بخشنامه های متعدد 
خودداری شــود و تولیدکنندگان را در راه توســعه و 

تولید آزاد بگذارند.
اومالی نمایشــگاه امسال را بســیار خوب ارزیابی 
کــرد، ولی فضــای نمایشــگاهی را نســبت بــه حجم 
شرکت های متقاضی کوچک عنوان کرد و خواستار 

عدالت در ابعاد در نظر گرفته شــده در بین شرکت 
های متقاضی شد و پیشنهاد کرد غرفه های بسیار 
بزرگ به برخی از شــرکت ها باعث شــده شــرکتهای 
دیگر نتوانند غرفه های درخواستی خود را با متراژ 

مناسب دریافت کنند.
وی در پایان از مصرف کنندگان خواست به کالاها 
و اجنــاس ســاخت داخــل اعتمــاد بیشــتری کنند 
و صــرف اینکه جنســی خارجی باشــد را بــا کیفیت 
نداننــد چــرا کــه بســیاری از محصــولات ایرانــی بــا 

کیفیت تر از محصولات مشابه خارجی هستند.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر محمد علی رضایی در حاشــیه سی 
گروفود گفت: بیش از چهل سال در زمینه  امین نمایشــگاه بین المللی ایران ا
کشــت، تولیــد و فــرآوری گیاهــان دارویــی فعالیت داریــم کــه مهمترین بخش 
آن این اســت کــه خودمان کشــت داریم و قســمتی از آن نیز به صورت کشــت 

قراردادی است.
مدیرعامل گروه دکتر بین افزود: این شــرکت بیش از چهل محصول دارد که 
بخش از آن در داخل کشور توزیع و چهل درصد از محصولات به سایر کشورها 

از جمله کشورهای اروپایی صادر می شود.
، با اشــاره بــه شــرایط کشــور و مشــکلات زیــاد پیرامون  ایــن کارآفریــن کشــور
تولیدکنندگان کشور گفت: با توجه به اینکه مسئولیت اتحادیه تولیدکنندگان 
گیاهان دارویی کشــور را برعهده دارم از نزدیک چالــش های تولید کنندگان و 

همکارانم را لمس می کنم.
رضایی عدم تامین اعتبار بانک ها، افزایش ســود بانک ها، فقدان نیروهای 
متخصص، برگشــت ارز حاصــل از صادرات و عدم مبلغ ارزی که در بازار اســت 
و در ســامانه وجود دارد، را چالش های اصلــی تولیدکنندگان و صادرکنندگان 

کشور دانست.

رئیــس اتحادیــه تولیدکننــدگان گیاهــان دارویــی در پایــان کیفیــت ســی 
گروفود را خــوب توصیف کرد و اســتقبال  امیــن نمایشــگاه بین المللــی ایــران ا

بازدیدکنندگان و تولیدکنندگان از این رویداد را چشمگیر خواند.

با صادرات کره حیوانی، کشور را از یک واردکننده به صادرکننده این محصول تبدیل کردیم

وه دکتر بین: عدم تامین اعتبار از طرف بانک ها، افزایش ســــود بانک ها، فقدان  مدیرعامل گــــر
وهای متخصص، برگشت ارز حاصل از صادرات چالش های اصلی صنعت غذا می باشد نیر

وه صنایع غذایی نسیم صباح مازند: مدیرعامل گر
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دبیر سندیکای 
کنسرو  صنایع 

گوجه  ایران: نرخ 
فرنگی تحویلی به 
کارخانه ها بیش از 

80 درصد افزایش 
داشته است

خ گوجــه فرنگــی تحویلــی بــه  محمــد میررضــوی گفــت: امســال نــر
کارخانه های گوجه فرنگی بین ۵ تا ۵,۵۰۰ هزار تومان بوده و نســبت 

به سال گذشــته بیش از ۸۰ درصد افزایش پیدا کرده است.
، تــن ماهــی و رب گوجــه فرنگــی دو قلــم از صنایع  بــه گــزارش مهــر
کنســروی کشور هســتند که مشــمول قیمت گذاری دستوری بوده و 
خ آنها از ســوی ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان  نر
تعیین می شــود. در حالی که گوجه فرنگی ۱۹ خــرداد در میادین تره 
خ آن در نیمه  بار مرکز شــهر حدود ۱۰ هزار تومان است و نسبت به نر
دوم سال روند کاهشی داشته تولیدکنندگان رب گوجه فرنگی گلایه 

مند از عدم تغییر قیمت این محصول غذایی هســتند.
میرمحمد میررضوی، دبیر ســندیکای صنایع کنســرو ایران درباره 
خ گوجــه فرنگــی تحویلــی به  چرایــی ایــن موضوع گفــت: امســال نــر
کارخانه های گوجه فرنگی بین ۵ تا ۵,۵۰۰ هزار تومان بوده و نســبت 

به سال گذشــته بیش از ۸۰ درصد افزایش پیدا کرده است.
وی با بیان اینکــه قیمت گوجه فرنگی تحویلی به کارخانه های رب 
گوجه ســال ۱۴۰۱، ۳ هــزار تومان بود، افــزود: در کنــار افزایش قیمت 
خ حمل و نقل نیز تغییر داشته و بر اساس خبر منتشر  مواد اولیه، نر
شده از سوی دولت امســال هزینه حمل بار ۳۰ درصد افزایش یافته 

است.
وی گفت: هزینه حمل یک کامیون بار گوجه فرنگی با وزن بین ۱۵ 

تا ۲۰ تن از جنوب کشــور برای کارخانه های اســتان تهران حدود ۲۵ 
میلیون تومان تمام می شــود. یعنی فقط هزینه حمل و نقل هر کیلو 

گوجه فرنگی برای تبدیل به رب ۱,۰۰۰ تومان است.
دبیــر ســندیکای صنایــع کنســرو ایــران بــا بیــان اینکــه بــه ایــن دو 
موضــوع بایــد افزایــش ۲۷ درصدی حقــوق و دســتمزد را نیــز افزود، 
یادآور شــد: بار تحویلی بــه کارخانه های رب گوجــه فرنگی مربوط به 
کشت سال گذشته بوده و بارهای امســال با توجه به افزایش قیمت 
، کود و…. به طور قطع افزایش بیشــتری خواهد داشت. علاوه بر  بذر
اینکه هزینه های مربوط به ظرف، بســته بندی و… نیز افزایش یافته 
کتور بوده و  اســت. میررضوی ادامه داد: تمام این هزینه ها دارای فا

مستند وجود دارد.
تولید رب صرفه اقتصادی ندارد

خ ثابــت رب گوجه  ایــن فعال صنایــع غذایی کشــور با اشــاره به نــر
فرنگی در یک ســال گذشــته، گفــت: تقریباً تیر ســال گذشــته بود که 
خ هر قوطی ۸۰۰ گرمی رب گوجه فرنگی ۴۵ هزار تومان تعیین شد  نر

و همچنان همان قیمت بدون تغییر ثابت باقی مانده اســت.
وی اظهار کرد: تولید رب با قیمت ســال گذشــته صرفــه اقتصادی 
گر تولیدکننده فعال نباشد زارعان با مشکل مواجه خواهند  ندارد و ا
شــد زیرا تمام کشــت این محصول برای مصارف تازه خوری نیســت. 
بنابراین درخواســت تولیدکنندگان از مراجع ذی ربط اصلاح قیمت 
رب گوجــه فرنگــی اســت. در غیر ایــن صــورت کارخانه هــای کوچک 
گزیــر به کاهش تیــراژ تولید  تعطیل شــده و کارخانه های بــزرگ نیز نا

خود خواهند بود.
دبیر ســندیکای صنایع کنســرو ایران اظهار کرد: این روند مغایر با 
شــعار ســال مبنی بر افزایش تولید و مهار تورم اســت زیــرا باید تولید 
خ تورم کنترل و مهار شود. مستمر با تیراژ بالا ادامه داشته باشد تا نر
میررضوی گفــت: ســندیکای صنایع کنســرو ایران آنالیــز قیمت ها 
را بــه وزارت جهاد کشــاورزی و ســازمان حمایــت مصــرف کنندگان و 
تولیدکننــدگان تحویــل داده و طــی جلســه ای موضوع مورد بررســی 
قرار گرفت. جلسه بعدی برای تعیین تکلیف قیمت رب گوجه فرنگی 

در این هفته است.
افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت ماهی تن

امسال قیمت کنسرو ماهی هم از ۳۹ تا ۵۰ هزار تومان به ۶۹ تا ۸۲ 
هزار تومان تغییر کرده است. میررضوی درباره این افزایش حدود ۷۰ 
خ تن ماهی به قیمت ماهی تحویلی جامعه  درصدی توضیح داد: نر
صیادان جنوب کشور بستگی دارد. سال گذشته یک کیلو ماهی تن 
۵۱ هزار تومان بود و قیمت کنســرو ۳۹ هزار تومان اما در حال حاضر 
قیمت این ماهی به حدود ۱۳۵ هزار تومان رسیده یعنی بیش از ۱۰۰ 

درصد قیمت مواد اولیه افزایش پیدا کرده است.
وی اظهار شد: جامعه صیادان روزانه قیمت ها را تغییر می دهند و 
چون کنترلی روی عملکرد آنها وجود ندارد مواد اولیه تولیدکننده با 
قیمت بالا به دســت آنها می رســد اما در نهایت باید محصول نهایی 

را با قیمت دستوری به فروش برسانند.
دبیر ســندیکای صنایع کنســرو ایران گفــت: تقریبــاً ۷۰ درصد یک 
کنسرو ۱۸۰ گرمی، ماهی است و باقی روغن و… است از این رو قیمت 

خ ماهی دارد. تمام شــده این محصول بستگی به نر

ر   خبـا ا
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رئیس سازمان غذا 
و دارو: مردم باید 

به غذای سالم 
دسترسی داشته 

باشند
سید حیدر محمدی، رئیس ســازمان غذا و دارو، بر لزوم شناسنامه 

کید کرد. دار شدن زمین های کشاورزی تا
، ســیدحیدر محمدی، در همایش روز جهانی ایمنی  به گزارش مهر
غذا، گفــت: برای تأمین امنیــت غذایی، دســتگاه های مختلفی نقش 
دارند و زمانی مشکل برطرف می شود که همه دستگاه ها ایفای نقش 

کنند.
وی بــا عنــوان ایــن مطلــب کــه مــا نقــش خــود را در بررســی همــه 
شــاخص های ســلامت مواد غذایی ایفــا می کنیم، افــزود: در مورد آب 
همــواره انــدازه گیــری نیتــرات و نیتریت هــا اهمیــت داشــته و بررســی 
محصولات کشــاورزی هم به همین اندازه مهم بوده اســت. این وضع 
هم برای مصــرف داخلی و هــم در زمینه صــادرات به یک انــدازه مهم 

است.
کید بر اینکه بیماری های زیادی مرتبط با مصرف غذای  محمدی با تا
ناســالم وجود دارد، ادامــه داد: زمانی امنیت غذایی بــه وجود می آید 
که غذای ســالم با قیمت مناســب در دســترس باشــد. در مــورد دارو و 
تجهیزات پزشــکی بیمه ها برای حمایت ورود می کنند و در زمینه غذا 
هم ســایر ســازمان ها باید ایفای نقش کنند که امــروزه از طریق برخی 
یارانه هــا ایــن حمایــت دنبال می شــود اما بایــد مطمئن باشــیم مردم 

می توانند به غذای سالم دسترسی داشته باشند.
گــر با دید  گر نســبی نــگاه کنیم شــرایط خوب اســت اما ا وی افــزود: ا
کمال بنگریم کودکانی هستند که نمی توانند به غذای سالم دسترسی 

داشته باشند.
، گفت:  گیر محمدی با اشــاره به نقش غذا بر بروز بیماری های غیروا
دیابــت، بیماری هــای قلبی عروقــی، بیماری هــای تنفســی و…، نقش 
مســتقیمی با مصرف نوع غذا دارند. یک اقدام خوب ســال قبل ما در 
کثر باقی مانده مجاز آلاینده ها و سموم بود که  این زمینه تدوین حدا

حدود ۱۸ هزار شاخص ابلاغ شد.
وی افــزود: در هــر کشــوری میزان جــذب و مصرف محصــول غذایی 
متفاوت اســت و برخی کشــورها همچنان اســتاندارد خود را بر مبنای 
سایر کشــورها می چینند اما این شاخص باید برای مردم همان کشور 
به شــکل تخصصی تدوین شــود که ما توانستیم این شــاخص را برای 
مردم خود تدوین کنیم. ســالانه ۲۰ هزار محصول کشــاورزی را ارزیابی 
می کنیم تــا به مــردم اطمینــان دهیم محصــول عرضه شــده مطمئن 

است.
محمدی بــا عنوان این مطلب که تدوین ســند ملــی امنیت غذایی 

نقش مهمــی در تأمین امنیــت غــذا دارد، گفت: حدود ۱۴ هــزار واحد 
تولیدی صنایع غذایی داریم و این نشان دهنده اهمیت بالای نظارت 
ما اســت و ما هم انتظار همکاری تنگاتنگ میان دستگاه های مرتبط 
داریم. زمانی که یک محصول کشاورزی می خواهد مجوز بگیرد باید به 
ما مراجعه کند و زمانی که از نظر ما در زمینه باقی مانده سموم و آفات 
کشاورزی مورد تأیید نباشد، کشاورز باید توجیه شود که محصول را از 

بین ببرد و وارد بازار نشود.
کید کرد: البته به لحاظ نیروی انسانی و تجهیزات امکان پایش  وی تا
همه محصولات را نداریم و آزمایشــگاه های ما نیاز به حمایت و تجهیز 
دســتگاه های جدی دارند؛ ولی در سال جاری اعتبار مناسبی در این 
بخش نداشــتیم که در تلاش برای تأمین اعتبــارات لازم در این بخش 
هســتیم تا تــوان خــود را افزایــش داده و به مــردم اطمینــان دهیم که 

محصولات خوبی در سطح عرضه وجود دارد.
کیــد بر ایــن موضوع کــه زمین های  رئیــس ســازمان غــذا و دارو، با تا
کشــاورزی بایــد شناســنامه دار شــوند، تصریــح کــرد: برچســب گذاری 

محصولات تراریخته هم در حال انجام است.

سخنگوی انجمن 
صنابع لبنی: بررسی 
تغییرات قیمت 4 
کالای لبنی در   قلم 
ستاد تنظیم بازار

محمدرضــا بنی طبــا ضمن تشــریح دلایل افزایــش قیمت اخیر 
محصــولات لبنی، رشــد هزینه هــای تولید را عامل اصلــی افزایش 
قیمــت عنــوان کــرد و گفــت:  ســتاد تنظیــم بــازار در حال بررســی 

تغییرات قیمت ۴ قلم کالای لبنی است.
بــه گــزارش فــارس؛ ســید محمدرضــا بنی طبا  در پاســخ بــه این 
ســوال کــه چــرا  قیمــت برخــی محصــولات لبنــی در بــازار افزایش 
یافته  و میانگین رشد قیمت ها چقدر بوده است؟ اظهار داشت: 
میانگیــن افزایــش قیمــت محصــولات لبنــی در بــازار ۳۰ درصــد 
نســبت به اردیبهشــت ســال گذشــته اســت، اما هنوز چهــار قلم 
محصــول لبنی کــه مشــمول قیمت گــذاری بودند بــه قیمت قبل 

عرضه می شود.
ســخنگوی انجمن صنابع لبنی در پاســخ به این ســؤال که چرا 
کارخانه هــای لبنــی قیمت هــا را افزایــش داده انــد؟ گفــت: رشــد 
هزینه هــای تولیــد مهمتریــن عامــل افزایــش  قیمت لبنیــات بود 
و تقریبــا همــه مولفه هــای تولیــد نســبت بــه ســال گذشــته رشــد 
داشــته اند و کارخانه های لبنی برای اینکه بیشتر متحمل ضرر و 

زیان نشــوند مجبور شدند قیمت ها را افزایش دهند.
کــه هزینه هــای تولیــد را افزایــش  وی ضمــن تشــریح مــواردی 
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داده اســت، گفت: قیمت شــیرخام حدود ۷۰ درصــد هزینه تولید 
محصولات لبنی را شامل می شود و بر اساس مصوبه وزارت جهاد 
کشاورزی در ۲۰ اردیبهشت قیمت شیر خام از ۱۲ هزار تومان به ۱۵ 
هزار تومان در هر کیلو افزایش یافت که افزایشی معادل ۲۵ درصد 
است، همچنین هر یک دهم چربی شیرخام را از ۱۵۰ به ۲۰۰ تومان 

افزایش داد که این هم حدود ۳۳ درصد افزایش است.
کرایــه حمــل را عامــل دیگــری بــرای افزایــش  بنــی طبــا رشــد 
هزینه هــای تولید لبنیــات عنوان کرد و  ادامه داد: در ســال جاری 
هزینــه حمل و نقــل حــدود ۳۰ درصد رســما افزایش یافته اســت، 
البته  کامیون داران پشت بارنامه ارقام بیشتری از این هم دریافت 

می کنند.
خ دلار را هم در افزایش هزینه ها موثر خواند و افزود:  وی رشد نر
خ دلار در ســال جاری نســبت به ســال گذشــته، هزینه  افزایــش نر
محصولات وارداتی و پتروشیمی را افزایش داده به طوری که هزینه 

بسته بندی ۱۰۰ درصد رشد کرده است.
خ دســتمزد از اول فروردین  بنی طبا ادامه داد: عــلاوه بر اینها نر
۲۸ درصد رشــد کرده اســت که روی هزینه های تولیــد محصلوات 

لبنی تاثیر داشته است.
خ  ســخنگوی انجمــن صنابــع لبنی بــا بیــان اینکه بــا افزایــش نر
شــیرخام، کارخانه هــای لبنــی ماهانــه ۲۷۵۰ میلیارد تومــان پول 
بیشتری به دامداران می پردازند، تصریح کرد:  طبق آمار مرکز آمار 
ایران ســالانه ۹ میلیون تن شیرخام در کشــور تولید می شود که با 
رشــد ۳ هزار تومان در هــر کیلو، ســالانه ۲۷ هزار میلیــارد تومان و 
ماهانه ۲۷۵۰ میلیارد تومان پول بیشــتری باید از ســوی کارخانه 

های لبنی پرداخت شود.
کــه هنــوز رشــد  وی در پاســخ بــه اینکــه چهــار محصــول لبنــی 
قیمت نداشته اند، کدام  محصولات هســتند و آیا آنها هم افزایش 
قیمتــی خواهند داشــت؟ گفــت:  این چهار محصول شــامل شــیر 
بطــری کم چــرب، شــیر کیســه ای کم چــرب، ماســت ســاده ۲٫۵ 
کیلویی دبــه ای  و  پنیر UF چهارصد گرمی اســت که پس از اجرای 
خ مصــوب برای آنها  مردمی ســازی یارانه ها، ســتاد تنظیــم بازار نر

تعیین کرد.
بنی طبا افزود: آنالیز قیمت این چهار قلم محصول لبنی، توسط 
انجمــن و ســازمان حمایــت و وزارت جهــاد بــه ســتاد تنظیــم بازار 
ارســال شــده و بنابر اظهارات مســئولان احتمالا به زودی بررســی 

و اعلام خواهد شد.
بر اســاس این گــزارش، دبیــر انجمن صنایــع فراورده هــای لبنی 
ایــران، روز یکــم خــرداد در نامــه ای بــه شــرکت های عضــو انجمن 
صنفــی صنایع فراورده هــای لبنی ایران اعلام کــرد: از اول خرداد، 
 شیر خام دامداران را بر اساس قیمت اعلام شده از سوی شورای 
قیمت گذاری خریداری کرده و متناســب بــا آن قیمت های جدید 

لبنیات را تعیین کنند.
در ایــن نامــه اعــلام شــد:  باتوجــه بــه تعلــل بســیار زیــاد دولــت 
در تعییــن قیمــت محصــولات لبنــی و ضــرر ناشــی از ایــن اقــدام 
بــه دامداری هــا، انجمــن صنایــع لبنــی بــا اســتناد بــه آییــن نامه 
قیمت گــذاری محصــولات ســاخت داخــل، خواهــان پرداخــت 

خ جدید به دامداری ها و اصلاح قیمت محصولات  شــیرخام به نر
خ جدید شده بود. بر پایه نر

دبیر انجمن صنایع 
فرآورده های 
گوشتی: تلاش 
برای احقاق حقوق 
تولیدکنندگان 
و خروج 
فرآورده های 

کالاهای آسیب رسان گوشتی از فهرست 
تــلاش انجمــن جهــت حمایــت از حقــوق قانونــی تولیدکننــدگان 
فرآورده های گوشتی و خروج محصولات فرآورده های گوشتی از فهرست 

کالاهای آسیب رسان امسال هم در رأس برنامه های انجمن قرار دارد.
(، از  گروفودنیوز بــه گــزارش پایــگاه خبــری صنعــت غــذا و کشــاورزی)ا
روابط عمومــی انجمن صنایــع فرآورده های گوشــتی، مهنــدس جمال 
حسین زاده، دبیر انجمن صنایع فرآورده های گوشتی ضمن بیان این 
مطلــب افزود: در ســال ۱۴۰۲ مانند گذشــته موسســه آموزشــی انجمن 
صنایع فرآورده های گوشــتی ایران با کمک اساتید دانشگاه های علوم 
پزشکی و دامپزشــکی و صنایع غذایی در توسعه دانش افزایی کارکنان 

تولید و کنترل کیفیت، تداوم فعالیت خواهد داشت.
وی با بیان این که از دیگر برنامه های انجمن در سال جاری گسترش 
همکاری با سازمان های مرتبط با صنعت  است، اظهار داشت: سازمان 
ملی استاندارد ایران در تدوین و بازنگری استاندارد های مرتبط با این 
صنعت همکاری ارزنده ای داشــته است و در ســال ۱۴۰۲ همکاری این 
انجمن با پژوهشــگاه ســازمان ملی اســتاندارد ایران در حال گســترش 
می باشد و با همکاری نزدیک کمیته فنی انجمن و پژوهشکده قرارداد 

طرح های تحقیقاتی در دست تهیه است.
به گفته وی همچنین ایجــاد دبیرخانه مرکزی انجمن های تخصصی 
در ســازمان ملی اســتاندارد ایران نوید بخش توســعه بیشــتر همکاری 

جهت پایداری کیفی تولیدات است.
حسین زاده افزود: انجمن در جهت حفظ و ارتقای کیفیت محصولات 
تولیــدی بــا ســازمان غــذا و دارو، اداره کل نظــارت بر امــور فرآورده های 
غذایی و آشــامیدنی، دانشــگاه علوم پزشــکی ایــران و آزمایشــگاه های 

مرجع غذا و دارو همکاری خوبی دارد.
وی با بیان این که ساختار سازمانی وزارت بهداشت و درمان و آموزش 
پزشکی مسئولیت نظارت بر تولید و صدور مجوز ها را به اداره کل نظارت 
گذار نمــوده و این اداره کل  بر امــور فرآورده های غذایی و آشــامیدنی وا
شناخت کاملی بر روند فعالیت تولیدی واحد های تولیدکننده صنایع 
غذایــی و آشــامیدنی را دارد و با نظــارت بر کیفیــت مواد اولیــه مصرفی 
و صــدور مجوز مصــرف، فرمول ســاخت و فرآینــد تولید، مجــوز فعالیت 
صادر می کند، خاطرنشان ساخت: شایسته است که تمامی تصمیمات 
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وزارت بهداشــت و درمــان و آمــوزش پزشــکی مرتبــط با صنعــت غذا از 
طریق همین ســاختار صورت پذیرد و از ارجاع واحد های تولیدکننده 
بــه ســایر معاونت هــای وزارت بهداشــت و درمــان و آمــوزش پزشــکی 

جلوگیری شود.
گیر وزارت بهداشت  وی گفت: در حال حاضر دفتر بیماری های غیر وا
و درمان و آموزش پزشــکی مســئولیت تهیه فهرســت کالاهای آســیب 
رسان سلامت را عهده دار است که از طریق کانون انجمن های صنایع 
غذایــی ایــران پیگیر رفــع ایــن مشــکل در وزارت بهداشــت و درمان و 

آموزش پزشکی هستیم.

عضو هیات رئیسه 
شورای ملی 

زعفران: رشد 
صادرات زعفران/ 

نباید اجازه ورود 
غیرحرفه ای ها به 

صادرات را بدهیم
علی حســینی با اشــاره به اینکه برخی از صادرکنندگان غیر حرفه ای 
و غیرمتخصــص وارد عرصــه صــادرات زعفــران شــده اند، گفــت: ایــن 
صادرکنندگان باعث اشباع بازارهای هدف صادراتی می شوند که باید 

اجازه داد صادرکننده تخصصی صادرات را انجام  دهد.
بــه گزارش ایســنا؛ علی حســینی بــا بیــان اینکه صــادرات زعفــران در 
ابتدای سال نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد خوبی داشته است، 
گر این میزان صادرات در ماه های آینده نیز تداوم داشته باشد  گفت: ا
اتفاق بســیار خوبی خواهد بود و به نفع کشاورزان و در نهایت اقتصاد 

کشور خواهد شد.
وی ادامه داد: عوامل متعددی در رشــد صادرات دخیل است. اول 
اینکــه منبــع تامین ارز بــرای برخــی از وارد کننده ها شــده اســت. مثلا 
واردکننده ای می خواهد قطعه ای وارد کند اول مقداری زعفران صادر 
می کنــد و از محل ارز حاصل از صــادرات اقدام بــه واردات کالای مورد 
نظر خود می کند. در این بین حتی ممکن است صادرکنندگان زعفران 
هم وارد عرصه کار نشــوند، ولی برای تامین ارز مــورد نیاز اقدام به این 

کار می کنند.
عضو هیات رئیســه شــورای ملی زعفــران اضافه کــرد: اینکــه برخی از 
صادرکنندگان غیرحرفه ای وارد عرصه صادرات زعفران شوند به نوعی 
گر چه باعث تقویت بخش کشاورزی  بازارهای هدف اشباع می شوند. ا

می شود، ولی فرآیند صادرات تغییر می کند.
وی گفت: باید اجازه داد صادرکننده تخصصی صادرات را انجام  دهد 
و ســپس واردکننده را با آن هماهنگ کرد تا بتوانند با تبادل با یکدیگر 

واردات و صادرات را به خوبی انجام دهند.
بــه گفتــه این فعــال بخــش خصوصــی پیــدا شــدن بازارهــای جدید 

صادراتی هم در افزایش صادرات موثر است.

نمایشگاه مواد 
غذایی و نوشیدنی 
روسیه برگزار 
می شود

بزرگتریــن و معتبرتریــن نمایشــگاه مواد غذایی و نوشــیدنی روســیه 
برگزار می گردد.

(، شرکت  گروفودنیوز به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی)ا
ســهامی نمایشــگاه های بین المللی جمهوری اســلامی ایران با مجوز 
ســازمان توســعه تجارت و بــا همکاری شــرکت راهکارتجــارت مدیریت 
کوشا، در جهت اجرای خط مشی های اقتصادی و بازرگانی و به منظور 
کمک به توسعه صادرات و همچنین گسترش روابط بازرگانی و تجاری 
با فعالان بازار کشور روسیه در نظر دارد پاویون جمهوری اسلامی ایران 
را در سی و دومین نمایشگاه بین المللی مواد غذایی و نوشیدنی های 
مسکو WORLDFOOD ۲۰۲۳ در تاریخ ۲۸ لغایت ۳۱ شهریور ماه سال 

جاری برگزار نماید.
این رویداد بزرگترین و شناخته شده ترین نمایشگاه صنایع غذایی 
و نوشــیدنی روسیه اســت و مهم ترین وجه تمایز نمایشــگاه وسعت و 
گســتردگی جغرافیایــی آن در بین کشــورهای دنیا می باشــد به طوری 
که شــرکت هاى صنایــع غذایی از ۲۵ کشــور دنیا و ۵۴ منطقه روســیه 

محصولات خود را در این نمایشگاه ارائه می نمایند.
لازم به ذکر اســت که در دوره قبل این نمایشگاه، شرکت های ایرانی 
نیز با حضور گســترده در این رویداد، استقبال خوبی از این نمایشگاه 
داشتند که منجر به عقد قراردادهای متعدد و افزایش سهم بازار این 

شرکت ها در کشور روسیه شد.
با توجه به موقعیت حال حاضر کشــور روســیه به لحاظ محدودیت 
معاملات با کشورهای اروپایی و همچنین روابط حسنه روسیه با ایران 
در زمینه های مختلف مبادلاتی، وســعت کشــور بازار هدف، ســهولت 
معامــلات، اســتقبال از صنایــع غذایــی ایرانــی در روســیه، جمعیــت 
 ، گســترده مصرف کنندگان کشــور هدف و بی رقیب بــودن در این بازار
حضور در ایــن نمایشــگاه موقعیت بســیار مطلوبی برای شــرکت های 
توانمنــد و صادرکننــده محســوب مــی گــردد و ایــن کشــور را در زمــره 

کشورهای مطلوب جهت صادرات معرفی نموده است.
علاقه منــدان مــی تواننــد جهــت کســب اطلاعات بیشــتر با شــرکت 
راهکارتجارت مدیریت کوشا، نماینده انحصاری نمایشگاه مواد غذایی 
روسیه در ایران، از طریق شماره تلفن ۰۲۱۴۲۹۱۷۰۰۰ داخلی ۱۱۵ و ۱۱۴ 

یا همراه ۰۹۱۲۲۱۱۲۱۵۹ تماس حاصل فرمایند.
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شیر در لبه پرتگاه 
سبد غذایی

توزیع شــیر در مدارس از اوایل دهه ۸۰ آغاز شد و در سال ۱۳۹۶ 
با افزایــش قیمت لبنیات قطع شــد و اینگونه بود که بــا وجود تمام 
تلاش هــا در یــک دهــه گذشــته ســرانه مصرف شــیر دوبــاره کاهش 

یافت.
، شــیر و فرآورده هــای آن جــز اساســی ترین مــواد  بــه گــزارش مهــر
غذایی به شــمار می رونــد که سرشــار از انواع مواد مغــذی از جمله 
کلســیم و ویتامین هــا اســت و کاهــش ســرانه مصرف ایــن محصول 
لبنی بــه دلیل افزایــش قیمت ها نگرانی هایی را در بحث مشــکلات 
تغذیــه ای در جامعــه و تنگناهایــی در مســیر تولیــد آن ایجاد کرده 

است.
دهــه ۸۰ اوج تبلیغات مصرف شــیر در ایــران بود کــه از پیام های 
بازرگانی تلویزیونی و رادیویی گرفته تا توزیع آن در مدارس مردم را 

به افزایش مصرف این محصول لبنی تشــویق می کرد.
افزایش تولید شیر یکی از سیاست های برنامه ریزان و دولتمردان 
کشــور اســت، به گونه ای کــه در برنامه های ســوم و چهارم توســعه، 
انجام ســرمایه گذاری در تولید و تبلیغات شیر و فرآورده های آن به 
کید بود. میزان مصرف  منظور افزایش مصرف این محصول مورد تا
توصیه شده شــیر توسط سازمان بهداشــت جهانی ۱۶۰ کیلوگرم به 
ازای هر فرد بالغ در سال اعلام شده و این در حالی است که به گفته 
محمدرضــا بنی طبا، ســخنگوی انجمن صنایــع فرآورده های لبنی 

کشور ســرانه مصرف شیر در ایران ۷۰ کیلوگرم است.
نکتــه جالب توجه این اســت که ســرانه مصــرف شــیر در ایران در 
ح هایی  اواخــر دهــه ۸۰، حــدود ۱۱۰ کیلوگــرم بــود که بــا اجــرای طر
همچون توزیع شــیر در مــدارس تا حــدی این وضعیــت نزدیک به 

میانگین جهانی شده بود.
زنگ خطر کاهش مصرف سرانه شیر

توزیع شیر در مدارس از اوایل دهه ۸۰ آغاز شد و در سال ۱۳۹۶ به 
دلیل افزایش قیمت لبنیات و عدم تأمین اعتبار مورد نیاز آن قطع 
شــد و اینگونه همــه تلاش هــا و هزینه هایــی که در یک دهــه انجام 
شــده بود طی چند ســال نقش بر آب شــد و بار دیگر سرانه مصرف 

شــیر در وضعیتی تقریباً بحرانی قرار گرفته است.
جلوگیــری از پوکی اســتخوان، اســتحکام دندان هــا، افزایش بهره 
هوشــی در کودکان از جمله آثــار مثبت مصرف شــیر و فرآورده های 
آن بــوده که همواره از ســوی پزشــکان و کارشناســان اعلام شــده و 
افزون بر این یکی از مــواردی که اهمیت مصرف این محصول لبنی 

را افزایش داده، کمبود کلســیم در رژیم غذایی ایرانی ها است.

رئیس انجمن ملی 
خرما: 30 درصد از 
خرمای ایران صادر 
می شود / موافق 
افزایش واحد سطح 
نیستیم

محسن رشــیدفرخی گفت: با وجود تمام مشــکلاتی که در سال های 
گذشــته صنعت خرمای ایران با آن مواجه بوده در ســال های گذشــته 

بین ۲۰ تا ۳۰ درصد از تولیدات کشور در این حوزه صادر شده است.
به گزارش ایســنا، محسن رشــید فرخی در نشســت خبری اظهار کرد: 
ایران در حال حاضر با تولید ســالانه بیش از یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن 
خرما دومین تولیدکننده بزرگ این محصول در ســطح جهان به شــمار 

می رود.
به گفته وی در حال حاضر بازار صادراتی خرمای ایران به عدد سالانه 
حدود ۴۰۰ میلیون دلار رســیده اســت کــه می تواند با یــک برنامه  ریزی 

درست به یک میلیارد دلار برسد.
رئیس انجمن ملی خرما با اشــاره به حفظ تولید فعلــی خرما با وجود 
تمام مشــکلاتی کــه این بخــش بــا آن مواجه بــوده توضیــح داد: یکی از 
مســائلی کــه ما بــا آن مواجــه هســتیم اســتفاده نکــردن از تــوان بخش 
خصوصــی و مشــورت نگرفتــن از آنهاســت از ایــن رو گاهــی تصمیماتــی 
گرفته می شود مانند ممنوعیت یا محدودیت صادرات خرما که به بازار 

صادراتی کشور آسیب وارد می کند.
رشیدفرخی ادامه داد: یکی از اصلی ترین مسائل در هر سال مربوط به 
مدیریت بازار خرما در آســتانه ماه رمضان است. دولت معمولا با برخی 
محدودیت ها قصد دارد قیمــت را پایین نگه دارد، اما ما در ســال های 
اخیــر دیدیم که با ورود انجمــن ملی و مدیریت بــازار در کنار تامین نیاز 

داخلی توان صادراتی کشور نیز حفظ شد.
رئیس انجمن ملی خرما با بیان این که برای بالا بردن میزان صادرات 
بایــد به صنایع بــا ارزش افــزوده بالاتر فکر کــرد توضیح داد: بــا توجه به 
معضــل کم آبی که سراســر ایران از جمله اســتان هایی کــه در آنها خرما 
کشــت می شــود را در بــر گرفته مــا نظرمان این اســت کــه باید بــه جای 
افزایش کشت و افزایش واحد سطح به سراغ صنایع پایین دستی برویم 

که می تواند به افزایش درآمد ما منجر شود.
وی با اشاره به حضور فعالان صنعت خرما در نمایشگاه بزرگ صنایع 
غذایی ایران که در روزهای پایانی خردادماه برگزار می شود بیان کرد: ما 
چه در حوزه ماشین آلات و زیرســاخت های صنعتی و چه در تولیدات 
بــا ارزش افــزوده بــالا دســتاوردهای قابــل توجهی داشــتیم کــه در این 
نمایشگاه قطعا معرفی خواهند شد. استفاده از توان بخش خصوصی و 
توسعه فعالیت ها در بخش های روزآمد می تواند به نفع صنعت خرمای 

کشور تمام شود.
بر اســاس این گــزارش، در ادامه این نشســت آرزو جمالــی - مدیرکل 
امور استان های اتاق بازرگانی ایران - نیز از پیگیری سیاست های کلان 
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صادراتی کشور در حوزه خرما خبر داد و گفت: اتاق بازرگانی به عنوان 
بخشی از مســئولیت خود در این ســال ها تلاش کرده با در نظر گرفتن 
مشــوق  و فراهم کردن مقدمات حضور در نمایشگاه ها به شرکت های 
تولید کننده ای که توان صادرات دارند خدمت رســانی کنند و در این 
زمینه همکاری های خوبی با انجمن ملی خرما برای معرفی این بخش 

صورت گرفته است.
در بخش دیگری از این نشســت هادی مقدم - نائــب رئیس انجمن 
ملــی خرما - نیــز از ظرفیت قابــل توجه این صنعــت بــرای ارزآوری برای 
کشور سخن گفت و افزود: ما معتقدیم با فعال کردن ظرفیت های بخش 
خصوصی و بالابردن بهره وری می توان انتظار داشت که درآمدها در این 
صنعت به شــکل جدی افزایــش پیدا کنــد و حتی خرمــا در حوزه هایی 

بتواند مانند درآمد نفت برای کشور ارزش افزوده به وجود آورد.

مدیرعامل شرکت 
توسعه نیشکر 

و صنایع جانبی: 
پیش بینی رشد 

50 درصدی تولید 
شکر در واحدهای 

هشتگانه نیشکری
عبدعلــی ناصــری از پیش بینــی تولیــد بیــش از ۶۰۰ هزار تن شــکر در 

واحدهای هشتگانه نیشکری خبر داد.
بــه گــزارش ایســنا؛ عبدعلــی ناصــری بــا اشــاره بــه تولیــد نیشــکر در 
خوزستان اظهار کرد: با توجه به شرایط مطلوبی آبی استان امسال یکی 
از سال های خوب و پررونق صنعت نیشکر است و سال پرمحصولی در 

واحدهای هشتگانه نیشکری رقم می خورد.
وی با اشــاره به وضعیت مطلوب ذخایر آبی اســتان در پشت سدها 
افــزود: پیش بینــی می شــود بیــش از ۶۰۰ هــزار تــن شــکر در کشــت و 

صنعت های هشتگانه نیشکری استان تولید شود.
مدیرعامل شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی گفت: خوشبختانه 
با توجه به شرایط داشت مطلوب و همچنین تامین نیاز آبی، در سالی 
که به عنوان رشــد تولید نامگذاری شــده اســت تولید شــکر رشدی ۵۰ 

درصدی خواهد داشت.
ناصری با بیان اینکه تبعات خشکســالی  در دو ســال گذشته بر روند 
تولید محصول اثرگذاری نامطلوبی داشــت، عنوان کرد: مســاله آب در 
دو سال گذشــته تاثیر منفی بر تولید نیشکر داشــت اما علی رغم همه 
این مشــکلات، صنعت نیشکر نه تنها از بحران عبور کرد بلکه با تلفیق 

تولید و تجارت نیز به سوددهی رسید.
وی ادامه داد: خوشــبختانه امســال وضعیت بسیار مطلوب است و 
گیاه نیشــکر به دلیل وضعیت مناسب منابع آبی و پایش های متعدد، 
ع بــه ۵ متر نیز رســیده  رشــد مناســبی دارد و ارتفــاع نی در برخــی مزار

است.

 
 

تخمین سطح 
زیرکشت 
محصولات 
کشاورزی استراتژیک 
با هوش مصنوعی

رییـــس مرکز توســـعه هـــوش مصنوعـــی پژوهشـــگاه ارتباطـــات و فناوری 
اطلاعـــات جزئیات پروژه تخمین ســـطح زیرکشـــت محصولات کشـــاورزی 

استراتژیک توسط هوش مصنوعی را بیان کرد.
(، به نقل از  گروفودنیوز به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی)ا
سازمان فناوری اطلاعات ایران، محمدشهرام معین- رییس مرکز توسعه 
هـــوش مصنوعی پژوهشـــگاه ICT - ضمن اعـــلام این خبر اظهـــار کرد: با 
توجـــه به اهمیت موضوع امنیت غذایی و نیاز کشـــور بـــه آمار و اطلاعات 
دقیق از میزان سطح زیر کشت محصول کشاورزی در پیشبرد برنامه های 
، پروژه ای با عنوان »برآورد سطح زیرکشت دو محصول زراعی  کلان کشـــور
ســـیب زمینی و یونجه با اســـتفاده از ســـنجش  از دور و هوش مصنوعی« 
در مرکز توسعه هوش مصنوعی پژوهشـــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات 

اجرا شد.
وی همچنین افـــزود: در این پروژه نقـــش الگوریتم های هوش مصنوعی 
به همراه استفاده از داده های زمینی و ماهواره ای بسیار ویژه و قابل توجه 
است. در پروژه مذکور دو شهرســـتان همدان و بهار به عنوان مناطق مورد 
مطالعه برای محصول سیب زمینی و چهار استان همدان، مرکزی، قزوین و 
لرستان به عنوان مناطق مورد مطالعه محصول یونجه انتخاب شدند. برای 
تفکیک این دو محصول از سایر محصولات، چندین شاخص طیفی-زمانی 

مبتنی بر داده های سنجش ازدور پیشنهاد و توسعه داده شد.
معین در ادامه افزود: برای تفکیک این دو محصول از سایر محصولات، 
چندین شاخص طیفی، زمانی مبتنی بر داده های سنجش  ازدور پیشنهاد 
و توسعه داده شـــد، که این شـــاخص ها بر اســـاس مطالعه الگوی رشد دو 
محصول مذکور در طول ســـال زراعـــی و تأثیر آن بر تغییـــرات بازتابندگی در 

باندهای مختلف تصاویر ماهواره ای محاسبه می شوند.
رییس مرکز توسعه هوش مصنوعی پژوهشگاه ICT با اشاره موفقیت این 
پروژه بیان کرد: با توجه به بازخورد مثبت بهره برداران و تعیین ۱۲ محصول 
راهبردی در سطح کشور از سوی وزارت جهاد کشاورزی و لزوم تعیین سطح 
زیرکشت آن ها با فناوری های نوین، مرکز توسعه هوش مصنوعی به توسعه 

هر چه بیشتر ابعاد پروژه هایی از این قسم سوق داده شد.
طبق اعلام ســـازمان فناوری اطلاعات ایـــران، وی همچنین در ارتباط با 
برنامه های آتی و همکاری های مرکز توســـعه هوش مصنوعی پژوهشـــگاه 
ICT و وزارت جهاد کشاورزی گفت: در همین راستا تخمین سطح زیرکشت 
۶ محصول از ۱۲ محصول راهبردی تعیین شده توسط جهاد کشاورزی که 
شامل محصولات کلزا، سیب زمینی، یونجه، گوجه، پیاز و چغندر می باشد، 
در پروژه ای جدید با اســـتفاده از هوش مصنوعی و سنجش ازدور با چشم 

اندازی ۳ ساله برای کل کشور در حال برنامه ریزی است.
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با افزایش دمای هوا، بدن ما برای عملکــرد طبیعی به مقدار کافی مایع نیاز 
دارد؛ باید رژیم غذایی روزانه را کنترل کنیم تا در طول تابستان سالم بمانیم.

به گــزارش الیــوم الســابع؛ طبــق مطالعــات انجــام شــده، مــا روزانــه غذا ها و 
نوشــیدنی های زیادی مصــرف می کنیم که برخــی از آن ها مایعــات اضافی را از 

بدن خارج می کنند، بدون این که متوجه شویم.
چه چیزی باعث کم آبی بدن می شود؟

کم آبی زمانی اتفاق می افتد که بدن شما مقدار آب مورد نیاز خود را دریافت 
نمی کند.

طبق گزارش ســازمان زمین شناســی ایالات متحده، بدن انسان از ۵۵ تا ۶۰ 
درصد آب تشکیل شده است. از دست دادن روزانه آب از طریق سیستم های 
گر مایعات از دســت  ، اشــک و بزاق طبیعی اســت؛ اما ا دفعی مانند عرق، ادرار
رفته را جایگزین نکنید، این امر منجر به کم آبی و تولید سموم اضافی در بدن 

شما می شود.
بهترین راه برای جایگزینی آب در بدن از طریق رژیم غذایی است که حاوی 

غذا ها و نوشیدنی های سالم باشد.
چرا برخی از غذا ها و نوشیدنی ها منجر به کم آبی بدن می شوند؟

به عبارت ســاده، برخی از غذا ها و نوشــیدنی ها دارای اثرات ادرارآور بر بدن 
شما هستند که ممکن اســت منجر به از دست دادن سدیم و آب و در نتیجه 

منجر به عدم تعادل الکترولیت شوند.
۶ غذا و نوشیدنی که می توانند منجر به کم آبی بدن شوند

۱. قهوه
کــه میــان  قهــوه احتمــالًا یکــی از محبوب تریــن نوشــیدنی هایی اســت 
علاقه مندان به کمک کننده به تناســب اندام مطرح شده است. در حالی که 
کافئین به عنوان جبران انرژی از دســت رفته شــناخته شــده اســت، می تواند 
گر بیش از حد مصرف شــود می تواند  منجر به کم آبی بدن نیز شــود. کافئین ا

ادرارآور باشد که منجر به عدم تعادل آب در بدن می شود.
۲. چای سبز

کســیدان ها و  در طــول ســال هــا، چای ســبز بــه دلیــل مقادیر بــالای آنتــی ا
فلاونوئید هــای موجــود در آن، جایگاهی دائمی در رژیم غذایی شــما اشــغال 
کرده است؛ اما می تواند مانند قهوه باعث ایجاد احساس کم آبی در شما شود. 
چای سبز حاوی مقداری کافئین است که به عنوان یک ماده طبیعی ادرار آور 

عمل می کند و باعث می شود تا بدن شما آب خود را از دست بدهد.
۳. چغندر

چغندر دارای میزان بالایی از پتاسیم است که به ترشح مایعات از بدن کمک 

گر چغندر بخورید، به خصوص در تابســتان، ممکن اســت  می کند. بنابراین، ا
اثرات منفی زیادی بر بدن شما داشته باشد.

۴. غذا هایی که پروتئین بالایی دارند
ما اغلب دیده ایم که علاقه مندان به تناسب اندام برای کاهش وزن و افزایش 
قدرت عضلانی به یک رژیم غذایی با پروتئین بــالا تکیه می کنند. در حالی که 
مزایای آن را انکار نمی کنیم، اما در همین حین ممکن اســت به کم آبی مزمن 

نیز منجر شود.
۵. نوشابه و آبمیوه های کنسرو شده

به گفته ســازمان بهداشــت جهانی، قند اضافــی موجود در نوشــابه ها و آب 
میوه های بســته بندی شــده به عنوان یک اثــر پرناتروژنیک بر بدن شــناخته 
شده اند. این بدان معنا است که قند، آب را از سلول ها و بافت ها خارج می کند 
و ســطح مایعــات را در بدن کاهــش می دهد. علاوه بــر این، تصور نادرســتی از 

هیدراتاسیون نیز به ما می دهد و باعث می شود آب کمتری بنوشیم.
۶. ترشی

نمک اضافی موجود در ترشی میزان سدیم بدن شما را افزایش می دهد که 
برای خلاص شدن از شر آن به آب بیشتری نیاز دارد. در این فرآیند بدن آب از 

دست می دهد که منجر به کم آبی و از دست دادن انرژی می شود.
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بخوانید و سالم باشید
کوتاه و خواندنی از دنیای غذا و سلامت 

تغذیه

۶ خوراکی و نوشیدنی که باعث کم آبی بدن در تابستان می شوند
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دبیر فدراسیون تشکل های صنایع غذایی و کشاورزی:

کارآفرینــی و صنعــت غــذا، محســن  گــزارش  بــه 
نقاشی دبیر فدراسیون تشکل های صنایع غذایی 
و کشــاورزی در حاشــیه سی امین نمایشــگاه ایران 
گروفــود گفــت: مهــار تــورم تنهــا بــه دســت بخــش  ا
خصوصی قابل کنترل نیست زیرا بخش خصوصی 

نمی تواند به کلیات اقتصاد ورود داشته باشد.
کــرد: دولــت حتــی اقلامــی چــون  نقاشــی بیــان 
ســوخت و انرژی را با افزایش قیمــت عرضه می کند 
پــس چگونــه می تــوان انتظــار داشــت تولیدکننده 

تولیدات خود را با ضرر عرضه کند.
وی عنــوان کرد: زمانی کــه تولیدکننده مواد اولیه 
را گران تهیه می کند نمی توانــد محصول تولیدی را 
ارزان عرضه کند. حتی بعضی از واحدهای تولیدی 
یک سری از محصولات خود را با ضرر ارائه می دهند 
و بــا قیمــت دســتوری امــکان تغییــر قیمــت بــرای 

واحدهای تولیدی وجود ندارد.
این فعــال صنعت غذای کشــور گفت: واحدهای 
تولیدی تمایل دارند مــواد اولیه را ارزان تهیه کنند 
و محصــول نهایی را نیــز ارزان عرضه کننــد اینگونه 
فــروش افزایــش پیــدا می کند. بــا کاهــش قیمت ها 
واحدهای تولیدی نیز می تواننــد حقوق کارگران را 
بدهند. قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده است و 

توان خرید محصول با قیمت بالا را ندارند.
نقاشی خاطر نشــان کرد: مهار تورم امیدی برای 
تولیدکنندگان اســت و با رشــد تولید قطعا وضعیت 
بهتر می شــود ولی هــر روز با مشــکلات جدیدی که 

ایجاد کننده آن خود دولت است مواجه هستیم.
وی موسسه استاندارد را مثال زد و بیان کرد: این 
موسســه بحــث لوگوی روی بســته بنــدی را مطرح 
کرد که هیچ ارتباطی به این سازمان ندارد و یا درج 
اوزان خالص که غیر ممکن است و هیچ دستگاهی 

وجود ندارد که وزن خالص تحویل بدهد .
دبیــر فدراســیون تشــکل های صنایــع غذایــی و 
کشــاورزی گفت: امیدواریم با توجه به شــعار رشــد 
تولید قیمت دستوری نیز حذف گردد. تولیدکننده 
هیچ جنسی را از دولت تهیه نمی کند بنابراین نباید 
قیمــت محصولــش را دولــت معیــن کنــد. مطمئن 
گر قیمت دستوری حذف شــود و عرضه و  باشــید ا
تقاضا قیمت را مشخص کند قطعا قیمت ها عادلانه 

تر خواهد بود.
وی در خصــوص جلســه ای کــه چنــدی پیش با 
رئیس جمهور داشــتند عنوان کرد: یکی از مســائل 
مطــرح شــده عــدم مشــورت بــا تشــکل ها بــود زیرا 
طبق قانــون بهبود محیط کســب و کار برای صدور 
هــر بخشــنامه ای از طــرف ادارات و وزارتخانه هــا 
باید با تشــکل ها مشــورت شــود ولی این کار انجام 

نمی گردد.
نقاشــی در ادامــه گفــت: معــاون حقوقــی رئیــس 
کیــد کــرد کــه بایــد بــا  جمهــور در بخشــنامه ای تا
تشــکل ها مشــورت شــود و آقای مخبــر نیز بــه این 
موضوع اشــاره کردند کــه باید نظر تشــکل ها گرفته 

شود ولی این کار اتفاق نمی افتد.

دبیــر فدراســیون تشــکل های صنایــع غذایــی و 
کشــاورزی بیــان کــرد: تولیدکننــده ای کــه ســال ها 
زحمــت کشــیده و رنــج بــرده مشــکلات تولیــد را 
گــر تعامل بین تشــکل ها، تولیدکنندگان  می داند، ا
و دولــت صورت بگیــرد قطعا بــه نفع اقتصاد کشــور 

است.
محســن نقاشــی در پایان خطاب بــه دولتمردان 
گفت: چند دهه اســت که صنایع غذایی کشــور در 
میــان دیگــر صنعت ها از رشــد بیشــتری برخــوردار 
گروفود نیز نشــان دهنده  بوده و نمایشــگاه ایــران ا
ایــن موضــوع اســت و حــدود ۸۵۰ شــرکت در ایــن 
نمایشــگاه مشــارکت داشــتند کــه برخی شــرکت ها 
موفق بــه دریافت غرفه نشــدند و ایــن موفقیت در 
صنعت غذا فقــط از طرف بخش خصوصــی بوده و 
هیچ حمایتی از سمت دولت صورت نگرفته است، 
از این پــس کمک کنیم بخش خصوصی مخصوصا 
در صنعت غذا اســتوارتر باشــد و بحــث امنیت غذا 

محفوظ بماند.

ســعید منتظــری نبــود ارز و کمبــود مــواد اولیــه 
برای تولیــد را از چالش های همیشــگی صنعت غذا 

می داند.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، دکتر ســعید 
منتظــری مدیــر کارخانــه شــرکت اندیشــه ســلامت 
نوتریکا برند کره زرین در حاشیه سی امین نمایشگاه 
گروفــود در خصــوص فعالیت این شــرکت به  ایــران ا
خبرنــگار مــا گفــت: ایــن شــرکت تولیدکننــده انــواع 
مارگارین  هــای صنعتی و ســنتی و تولیدکننده انواع 
مارگاریــن ویــژه قنــادی، روغن هــای کــره ای، انــواع 
شورتنینگ ها و روغن های مخصوص شکلات است.

منتظری بیان کرد: با توجه به ممنوعیت صادرات 
روغن های گیاهی، در این زمینه فعالیت نداریم.

خ ارز و کمبــود مــواد اولیــه را از  وی نوســانات نــر
چالش هــای همیشــگی صنعــت غــذا برشــمرد و 
خاطرنشان کرد: صنعت غدا صنعتی وابسته است و 
روغن  پالم و حدود ۸۰درصد روغن سویا و آفتابگردان 
و حــدود ۹۰درصد مــواد افزودنی در روغــن، وارداتی 
هستند که برای رفع این چالش ها مشکلات ترخیص 

روغن برطرف گردد تا تولیدکنندگان با چالش تامین 
مواد اولیه مواجه نشوند.

سعید منتظری در پایان گفت: حضور شرکت های 
گروفود بســتگی  صنایع غذایی در نمایشــگاه ایران ا
بــه دیــدگاه آنهــا بــه تولیــد محصولاتشــان دارد. بــا 
هدف گســترش تولیدات، ایــن رویداد بــرای معرفی 

محصولات بسیار مفید است.

تعامل بین بخش خصوصی و دولت به نفع اقتصاد کشور است

مدیر کارخانه شرکت اندیشه سلامت نوتریکا:

تامین مواد اولیه چالش همیشگی تولیدکنندگان است
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وری بر خواص کاربردی دانه کنجد  مر
 تهیه و تنظیم:

زهرا مروی
کارشناس پژوهش های نظری - گروه صنعتی نجاتی - آناتا

۱. مقدمه و تاریخچه
 .Sesamum indicum L کنجد خام با نـــام علمـــی
Pedaliacea از خانواده Tubflorae متعلق به راســـته
می باشد که یکی از قدیمی ترین و پرکاربردترین گیاه 
روغنی بومی ایران است و دارای ۱۶ جنس و حدود 
۶۰ گونـــه دارد. بیش از ۶۰۰۰ ســـال اســـت که کشـــت 
کنجـــد در آفریقا آغاز شـــده و ســـپس به ســـرعت در 
غرب آسیا، هند، چین و ژاپن گسترش یافته است و 
تنها یک بار در سال کشت می شود که کشور اتیوپی 
یکی از بزرگترین تولیدکنندگان دانه کنجد در جهان 
می باشـــد. مناطـــق عمده تولید کنجد در شـــمال و 
جنوب غربـــی اتیوپـــی در گوندار، هومـــرا و وولگا قرار 
دارند که این ســـه منطقه بیـــش از ۹۲ درصد از کل 
تولیـــد کنجد در جهـــان را به خـــود اختصاص داده 
اســـت. کیفیت انواع کنجد در اتیوپی معمولًا با نام 
 Wollega و Humera، Gondar تجاری ماننـــد انـــواع
شـــناخته می شـــود. نـــوع Humera به دلیـــل عطر و 
طعم شـــیرینی که دارد، محبوب ترین دانه کنجد در 

سراسر جهان است.
گی های دانه کنجد 2. ویژ

، بـــدون آندوســـپرم و  دانه هـــای کنجـــد کامـــلًا ریز
تنهـــا ۴-۲ گـــرم وزن دارند. رنگ دانه هـــای کنجد از 
کســـتری، قهوه ای مایل بـــه قرمز و  ســـفید، زرد، خا
ســـیاه متفاوت می باشـــد که این امر نشانگر تفاوت 
گی هـــای مهم زراعی آن اســـت؛ زیرا به شـــدت با  ویژ
محتـــوای روغن، پروتئین هـــا و لیگنان ها در ارتباط 
اســـت. کنجد طعم و بـــوی مخصوص خـــود را دارد 
و باید فاقـــد هر گونه کپک زدگی، کهنگـــی )بوی نا(، 
ســـوختگی، ماندگی، طعم تند یا تلخی غیر معمول 
باشـــد. دانه کنجد حـــاوی ۳۰- ۲۰ درصـــد پروتئین 
و چندیـــن مـــاده معدنـــی و اجـــزای فعـــال زیســـتی 
مانند کلسیم، فســـفر، آهن، توکوفرول، تریپتوفان و 
متیونین، فیبر، روی، کربوهیدرات و ۶۲- ۴۰ درصد 

روغن اســـت که عمدتاً از اسیدهای 
چـــرب تک و چند غیراشـــباع تشـــکیل 

شـــده که تقریباً ۸۵ درصد از کل اسیدهای 
چرب را تشـــکیل می دهد. همچنین کنجد دارای 

کسیدانی ضروری بالینی، سزامین و سزامولین  آنتی ا
کســـیدانی  که وجـــود ترکیبـــات آنتی ا نیز می باشـــد 
کسیداسیون سریع روغن  طبیعی در کنجد مانع از ا
کسیدانی موجود در  آن می گردد. اجزای اصلی آنتی ا
دانه کنجد از نظـــر ارزش به تریتب لیگنان ها و پس 
از آن فلاونوئیدهـــا، فنول ها، توکوفـــرول و ملاتونین 
گیاهی  هســـتند. لیگنان هـــا متابولیت های ثانویـــه 
هســـتند که از نظر شـــیمیایی به عنـــوان دیمرهای 
فنیل پروپان طبقه  بندی می شوند و از نظر بالینی، 
که خـــواص دارویی  مواد مغذی مهمی می باشـــند 
متعـــددی را از خـــود نشـــان می دهنـــد. ســـزامین و 
ســـزامولین، لیگنان های اصلـــی در دانه های کنجد 
کسیدانی قوی و  هستند؛ زیرا به دلیل توانایی آنتی ا
گی های حلالیت، مسئول مقاومت دانه کنجد و  ویژ
کسیداسیون و ترشیدگی هستند. از  روغن در برابر ا
این رو با در نظر گرفتن تمام این جنبه ها محتویات 
سزامین و سزامولین عامل مهمی در ارزیابی کیفیت 
دانـــه کنجد به شـــمار می آیند و به عنـــوان ترکیبات 
که به دلیل خواص سلامت  بخش  اولیه ای هستند 
در برابـــر بیماری هـــا، مـــورد توجـــه داروشناســـان و 

پزشکان قرار گرفته است.
کاربردی کنجد 3. خواص 

دانه های کنجد سفید و سیاه پس از طی مراحل 
بوجاری، پوست گیری و شستشو، حرارت داده شده 
و معمـــولًا به صورت کنجد برشـــته شـــده )بو داده( 
در تنقـــلات و محصـــولات مختلـــف شـــیرینی پزی، 
تزییـــن کیک و کلوچه، ارده و حلوا ارده، نانوایی ها 
)جهت تزیین( مورد اســـتفاده قـــرار می گیرد. رنگ 
 بصـــری دانه های کنجد بـــا افزایش دمـــا و زمان بو 

دادن بـــه رنگ های زرد، زرد روشـــن، قهوه ای تیره 
و روشـــن تغییـــر می کنـــد. قهـــوه ای شـــدن عمدتـــاً 
کاراملیزاســـیون  کنش  کنش میلارد و وا ناشـــی از وا
کنجـــد  دانـــه  غـــلاف  اســـت.  دادن  بـــو  طـــول  در 
گزالات اســـت که  حـــاوی مـــواد ضد مغـــذی مانند ا
دارای عواقـــب منفـــی ماننـــد افســـردگی، یبوســـت 
گـــوارش می باشـــد. محققان  و اختلالات دســـتگاه 
مشـــاهده کردند که دانه های کنجد بو داده شـــده 
در دمای ۱۵۰ درجه سلسیوس به مدت ۹۰ دقیقه 
کســـیدان و محتـــوای فنل،  بالاترین ســـطوح آنتی ا
فلاونوئیدها، قنـــد و پروتئین کل را تولید می کنند. 
کردن(  روش هـــای فـــرآوری انجـــام شـــده )برشـــته 
، پروتئین  کســـتر بـــر روی کنجـــد باعـــث بهبـــود خا
خـــام و فیبرخـــام دانه کنجد شـــده اســـت. لازم به 
کنجد پخته شـــده بـــه طور  ذکـــر اســـت دانه هـــای 
کســـتر بیشـــتری هســـتند،  قابل  توجهی دارای خا
در حالیکـــه پروتئیـــن خـــام در دانه هـــای کنجد بو 
داده بهتر حفظ می شـــود. دانه هـــای کنجد آب پز 
شـــده نیز دارای محتوای کلســـیم بالاتری بوده اما 
نمونه پخته شـــده دارای محتوای منیزیم بالاتری 
می باشد. در حالت کلی دانه کنجد به دلیل فواید 
تغذیه ای و سلامتی آن هم برای انسان و هم برای 
حیوانـــات به عنـــوان "ملکه محصـــولات دانه های 
روغنـــی" در نظر گرفته می شـــود؛ لذا در این راســـتا 
که همواره پیشـــگام در  گروه صنعتـــی نجاتی- آناتا 
ارتقا ســـطح ســـلامت مصرف کنندگان می باشـــد، از 
کر در جهت  کنجـــد در تولیـــد محصولاتی نظیـــر کرا

تولید محصول سلامت محور استفاده می نماید.
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لطفا هزینه اشتراک را به حساب بانک تجارت به شماره 0290354781 و یا شماره کارت 5859831128750907 
بنام آقای دکتر محمد حسینی واریز و فیش واریزی همراه با فرم اشتراک تکمیل شده را به دفتر مجله فاکس نمایید.

توجه : هرگونه تغییر آدرس را سریعا به دفتر مجله اطلاع دهید.

آدرس: تهران، بزرگراه رسالت، خیابان استاد حسن بنا شمالی، خیابان شهید ابن علی، پلاک 36، زنگ 3
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اولین نشریه تخصصی صنایع غذایی ایران              

اشتراک 3 ماهه
تهران 270000 )دویست و هفتاد هزار( تومان

شهرستان 300000 )سیصد هزار( تومان
اشتراک 6 ماهه

تهران 540000 )پانصد و چهل هزار( تومان
شهرستان 600000 )ششصد هزار( تومان 

اشتراک یک ساله
تهران 1080000 )یک میلیون و هشتاد هزار( تومان

شهرستان 1200000 )یک میلیون و دویست هزار( تومان












